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Femei care schimbã România

V orbim și în această ediție a revistei despre și cu
femei care sunt un exemplu de succes obținut
prin eforturi susținute și, uneori, cu sacrificii

deloc ușoare, dar cu o arzătoare dorință de a realiza
ceva nu numai pentru ele, ci și pentru comunitate. Sunt
doamne care lucrează ca antreprenori, manageri,
executivi, în industrii și domenii variate sau care susțin
proiecte dintre cele mai diverse în dorința de a ajuta
comunitatea, oamenii cu probleme. Sunt conștiințe
feminine treze, care nu se plâng, nu se vaită, nu dau
vina pe condițiile precare, pe sărăcie, pe soartă, ci
încearcă, cu tenacitate, cu perseverență, cu multă
empatie, să genereze schimbarea pornind din interior
și să construiască o Românie mai bună.

La baza tuturor mărturiilor pe care le veți regăsi în
paginile revistei, stau aceleași calități de curaj, pasiune,
generozitate, iubire, putere. Sunt și povești
emoționante, unele, cum ar fi cea a minunatei
„luptătoare”, pot spune, Monica Bosett, cărora ar
trebui să le adaug „atenție, urmează detalii cu un
puternic impact emoțional”.  Pentru că vorbim de
realități crunte, de ființe cu vieți traumatizate, iar
doamna Bosett încearcă și reușește să transforme răul
în bine, să aducă liniște și alinare acestor femei și
acestor copii maltratați crunt, câteodată chiar
inimaginabil. 

Sau povestea foarte curajoasă și total implicată
emoțional a „micuței”, dar energicei doamne Anamaria
Popa, care, având alături oameni cu suflet mare, a
transformat greul în ușor prin implicare și respon -
sabilitate civică. Ceea ce a realizat asociația Cetatea
Voluntarilor din Arad în folosul comunității, a

categoriilor vulnerabile ale populației, pentru
dezvoltarea sistemului de sănătate publică din județul
Arad, pentru a schimba viitorul copiilor noștri este 
într-adevăr impresionant. 

Și, deși apar la exterior ca persoane puternice, de
neclintit, pe care nimeni și nimic nu le doboară, fiind
pentru cei din jur sprijin și încredere, unele dintre ele,
la finalul zilei, uneori pot plânge de bucurie, alteori de
oboseală sau frustrare că nu au reușit mai mult decât
și-au propus. Dar au puterea și credința de a face în
fiecare zi pe cât de mult bine pot, și privesc o înfrângere
ca pe o motivare, un NU ca pe un viitor DA și, cel mai
important, se bucură de toate experiențele personale
și profesionale, după cum ne mărturisește Anamaria
Popa în interviul din această ediție a revistei.

Se spune că poţi măsura civilizaţia unei naţiuni în
funcţie de rolul pe care îl acordă femeii în societate.
Tocmai din această perspectivă, varianta pe care o
avem mai uşor la îndemână este reprezentată de
puterea exemplului, avem nevoie să vedem, și de ce nu,
să premiem femei puternice în poziţii de decizie şi să le
apreciem ca atare pentru hotărârea, principiile clare,
viziunea, abilitatea de a avea încredere în cei din jur și
în propria persoană, adaptabilitatea și auten ticitatea
lor. Nu milităm pentru un cult al feminismului, cum
poate ne-ar bănui unii, ci pentru evidenţierea calităţilor
femeilor contemporane din România. Și o vom face în
continuare!

Georgeta Clinca
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1.
Faceți parte din galeria femeilor de
succes, a celor care reușesc, prin
implicarea lor, să schimbe fața
României. Care au fost începuturile
și cum a fost parcursul acestui
drum spre succes, spre reușită?
Care au fost pașii importanți,
etapele care au contat? Dacă priviți
înapoi, a fost greu, a fost ușor?

2.
Trăim vremuri extrem de dificile,
de neimaginat poate acum câțiva
ani, prin efecte nefaste pe care le
resimțim cu toții asupra mediului
economic: criza energetică,
scumpirile, inflația, ca să nu mai
spun de apăsarea acestui razboi
aflat atât de aproape de România.
Care sunt consecințele pentru
domeniul în care activați și cum le
veți face față? Ce așteptări aveți
pentru viitorul apropiat?

3.
Nici o femeie nu s-a născut
puternică, dar toate femeile își
doresc să ajungă să fie puternice,
sigure pe ele, independente, având
un cuvânt de spus în orice
domeniu s-ar afla. Care credeți că
sunt principalele calități ale unei
femei puternice?

Interviuri
cu premiantele Galei

Ca la fiecare ediție a galei, le-am provocat pe minunatele doamne care se mândresc cu o carieră
excepțională, adevărate modele pentru toți cei care vor, femei sau bărbați, să atingă nivele
profesionale și manageriale înalte, să răspundă la câteva întrebări puse de redacția revistei.

Răspunsurile acestora despre implicarea lor în încercarea de a schimba fața lucrurilor 
în România, despre greutăți, eforturi, încercări și speranțe, sunt pline de emoție, de sinceritate
și de optimism. Credem că lectura acestor interviuri vă va face multă plăcere și vă va motiva 

în tot ceea ce faceți. 

Georgeta clinca
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1.Sunt onorată să fac parte din
galeria femeilor de succes care
contribuie la schimbarea la față a

României. Începuturile carierei mele
profesionale au fost marcate de pasiune și
de ambiția de a reuși, completate de
curajul de a-mi asuma provocări noi și
diferite atunci când acestea au apărut.
Consider că este extrem de important să
fim conștienți de provocările și
oportunitățile din carieră și să le
acceptăm, învățând din fiecare experiență
și să dublăm eforturile personale și
profesionale cu un proces de formare
continuă pentru a ne dezvolta și pentru a
ne depăși limitele.
În ceea ce privește parcursul meu
profesional, aș putea spune că acesta a
avut trei faze importante. În prima parte a
carierei mele, am fost concentrată pe
acumularea și înțelegerea informațiilor
necesare pentru a putea fi eficientă în
domeniul meu de activitate. Această etapă
a fost marcată de o cantitate mare de
informații, care trebuiau înțelese și
transpuse în acțiuni și decizii care să
aducă un plus de valoare companiilor în
care am lucrat.
În cea de-a doua parte a carierei, am avut
ocazia să-mi consolidez cunoștințele și să
dezvolt strategii noi, în special în
domeniul financiar. Această etapă a fost
marcată de tranziția către un rol strategic,
unde m-am maturizat și mi-am lărgit
orizontul profesional.
În cea de-a treia etapă a carierei mele, cea
actuală, am atins și am reușit să mențin un
echilibru între entități de renume global,

cum ar fi grupul britanic Inchcape Plc,
Toyota Motor Corporation și entități
locale, reprezentate de rețeaua noastră de
dealeri din România. Această etapă este
marcată de o activitate foarte dinamică de
balansare a obiectivelor tuturor entităților
implicate în business, pentru a asigura o
creștere sustenabilă atât a brandurilor
Toyota și Lexus, cât și a brandurilor locale
ale grupului Inchcape Plc. din România.
Pe parcursul drumului meu spre succes,
am învățat că încrederea acordată
oamenilor din subordine și echipelor pe
care le-am coordonat a fost unul dintre
cele mai importante aspecte în dezvoltarea
business-ului. De aceea, am fost
întotdeauna dedicată dezvoltării și pregătirii
echipei, pentru a mă asigura că suntem
pregătiți să facem față oricăror provocări și
să ne realizăm obiectivele, indiferent de
natura lor. Prin încrederea acordată echipei,
oamenii și-au depășit limitele și au realizat
lucruri incredibile, contribuind la creșterea
tuturor business-urilor din România 
în care am activat.
Privind înapoi, nu a fost întotdeauna ușor,
dar am avut încredere în abilitățile și
cunoștințele mele, precum și cele ale
echipelor alături de care am lucrat și am
învățat să îmi asum riscuri, decizii și
acțiuni atunci când a fost nevoie. Sunt
mândră să fac parte din comunitatea
femeilor de succes care contribuie la
schimbarea la față a României și sper că
experiența noastră poate inspira și motiva
alte femei să își urmeze visele și să
continue să-și dezvolte abilitățile și
carierele în mod constant.

Absolventă a The Chartered
Institute of Management Accountants
din Londra, Edit Corcoman - Târcolea
este una dintre puținele femei lider din
industria auto din România. De altfel,
cariera sa se bazează pe acest sector
economic. Edit Corcoman lucrează în
cadrul Toyota, unul dintre cei mai mari
retaileri auto la nivel mondial, de la 1
noiembrie 2012. A preluat funcţia de
general manager al Toyota România,
importatorul grupului nipon pe piaţa
locală, în anul 2016, după o perioadă 
de aproape cinci ani în cadrul Toyota
Balkans, unde a ocupat poziția de
Group Finance Director. 

Este un director general cu
experiență, cu un istoric demonstrat de
lucru în industria auto, cu vaste
cunoștințe în negociere, finanțe
manageriale, satisfacție a clienților,
management și strategie de afaceri. 

puterea unui lider stă în puterea echipei 
pe care o are lângă el

Edit CorComan târColEa
Managing Director, toyota roMânia (MeMbră a grupului inchcape plc)
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2.Vremurile dificile în care ne aflăm
și implicit gradul mai mare de
volatilitate al pieței au adus cu sine

o serie de provocări și pentru domeniul în
care activăm. Una dintre consecințele majore
este reprezentată de creșterea costurilor cu
energia, materiile prime și transportul, ceea
ce a dus la o modificare a poziționării pentru
produsele și serviciile noastre. În plus,
inflația și războiul au amplificat această
situație, creând un mediu de afaceri instabil 
și incert.
În ciuda acestor provocări, suntem
determinați să ne menținem angajamentul
față de clienții noștri și să le oferim produse
și servicii de înaltă calitate, adaptate noilor
realități economice. Pentru a face față
condițiilor de business extrem de dinamice,
ne bazăm pe capacitatea organizației noastre
de a se adapta rapid la evoluția pieței și pe
capacitatea echipei noastre de a veni cu
soluții rapide și ușor de implementat, atât din
punct de vedere strategic, cât și operațional.
Mediul volatil aduce după sine oportunități
de eficientizare ale activității și sunt mândră
de faptul că echipa mea reușeste să găsească

în mod constant soluții de îmbunătățire a
eficienței, cu focus pe minimizarea
impactului comercial atât pentru clienții
noștri, cât și pentru potențialii clienți care iau
în calcul achiziția de automobile sau servicii
Toyota și Lexus.
De asemenea, organizația noastră respectă
atât filosofia Toyota, cât și cea a grupului
Inchcape Plc din punct de vedere al
responsabilității față de mediu și luăm măsuri
concrete pentru reducerea impactului asupra
acestuia, cel mai bun exemplu fiind focusul
pe îmbunătățirea eficienței energetice a
proceselor noastre de distribuție, atât pentru

noi, cât și pentru partenerii noștri locali.
În ceea ce privește așteptările noastre pentru
viitorul apropiat, suntem conștienți că vom
mai întâmpina provocări economice și
sociale, iar momentul în care acestea își vor
face simțită prezența este greu de prevăzut.
Cu toate acestea, suntem pregătiți să facem
față acestor provocări prin inovarea constantă
a activității noastre, adaptabilitatea echipei și
prin continuarea investițiilor în dezvoltarea
afacerii alături de partenerii noștri. În același
timp, ne concentrăm pe menținerea relațiilor
strânse cu clienții noștri și pe îmbunătățirea
serviciilor noastre pentru a rămâne
competitivi pe piață.

3.Cred că principalele calități ale unei
femei puternice sunt determinarea,
perseverența și încrederea în sine. O

femeie puternică știe cum să-și stabilească un
obiectiv clar și își concentrează eforturile în
vederea realizării acestuia, indiferent de
obstacolele pe care le întâmpină. În același
timp, o femeie puternică nu se descurajează

la un eșec, este pregătită să învețe din
greșelile sale pentru a-și îmbunătăți
performanța profesională în viitor și este
permanent capabilă să ia decizii dificile 
și să-și asume responsabilitatea pentru
consecințele acestora. Este o lideră naturală,
care inspiră și motivează oamenii din jurul ei
să atingă performanțe remarcabile, fie că
vorbim despre familie sau despre colegii de
la muncă.
Trebuie subliniat că, din păcate, femeile se
confruntă adesea cu o presiune socială mai
mare în ceea ce privește echilibrul dintre
muncă și viața personală. Atingerea acestui

echilibru este deosebit de importantă și
dificilă, având în vedere multiplele roluri pe
care le joacă femeile în societate. O femeie
este capabilă să-și gestioneze timpul și să-și
prioritizeze sarcinile, dar și să-și acorde timp
pentru familie, prieteni și pentru propria
persoană. Cu toate acestea, este crucial ca
femeile să primească sprijinul necondiționat
al partenerului și al familiei, precum și
implicarea lor în activități care le oferă
ocazia să-și reumple energia și să-și mențină
un echilibru mental și emoțional sănătos. În
viața personală este exact ca în cazul unei
organizații profesionale, unde puterea unui
lider stă în puterea echipei pe care o are 
lângă el.
Completând cele spuse mai sus, cred cu tărie
că o femeie nu are nevoie de calități
suplimentare pentru a fi și un lider puternic.
Atât femeile, cât și bărbații pot avea aceleași
calități esențiale pentru a fi un lider puternic.
Printre aceste calități se numără verticalitatea
în activitatea profesională, corectitudinea și
susținerea pentru deciziile dificile, dar și
asumarea responsabilității pentru deciziile și
rezultatele tale și ale echipei tale. Este
important să ai încredere în tine și în
capacitatea ta de a lua decizii importante și să
fii dispus să-ți asumi riscuri. De asemenea,
trebuie să fii deschis la feedback constructiv,
indiferent de nivelul de la care vine acesta, și
deschis la învățare continuă, focusat să îți
dezvolți abilitățile și să fii în pas cu
schimbările din industria ta. În final, cheia
succesului este să îți dorești cu adevărat să fii
un lider puternic și să faci eforturile necesare
nu doar pentru a ajunge acolo, ci și pentru a
te menține acolo.
După cum spuneam și la început, sunt
onorată să fac parte din galeria femeilor de
succes care contribuie la schimbarea fața
României și sper să inspir cât mai multe
femei să-și transpună pasiunea, ambiția și
curajul în carieră, pentru a ajunge în vârful
domeniului în care activează. Nu contează de
unde vii sau ce obstacole ai în față, important
este să ai curajul de a-ți urma visul și să-ți
depui eforturile pentru a ajunge acolo.
Fiecare femeie este puternică și
independentă, iar prin muncă asumată,
determinare și susținerea celor dragi va
ajunge fără îndoială un lider puternic.

Nu contează de unde vii sau ce obstacole ai în față,
important este să ai curajul de a-ți urma visul 
și să-ți depui eforturile pentru a ajunge acolo. 
Fiecare femeie este puternică și independentă, 
iar prin muncă asumată, determinare și susținerea celor
dragi va ajunge fără îndoială un lider puternic.
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1.Cred că orice succes se obţine prin
multă muncă, seriozitate şi
responsabilitate. Am avut şansa 

să-mi încep activitatea profesională, după
facultate, în domeniul nuclear (firesc de altfel,
întrucât am absolvit energetică nucleară), la
Antrepriza NuclearMontaj. M-am format
într-un sistem al exigenței, dar şi al
excelenţei; mediul acesta a sedimentat pe
lângă competențe profesionale deosebite,
multă seriozitate şi responsabilitate, care mi-
au marcat apoi întregul parcurs profesional.
Sunt o persoană foarte exigentă cu sine, nu
suport mediocritatea şi niciodată nu m-am
mulţumit cu puţin; mi-am dorit încă din
facultate să devin un inginer bun şi când am
ajuns la NuclearMontaj am realizat că am o
mare şansă să fiu parte la montajul primei
centrale nucleare din România, şi aşa s-a
întâmplat. Deşi aveam repartiţie în cercetare,
după doi ani de stagiu pe şantier (întrucât
terminasem facultatea cu media peste 9.50),
am solicitat aprobarea să rămân să lucrez în
şantier. Pentru o femeie căsătorită şi mămică,
în România anilor 1985 – 1990, nu era o
situaţie obişnuită, şi a trebuit să trec peste
multe răutăţi, prejudecăţi, dar am avut cei mai
importanţi susţinători (părinţii şi soţul meu). 
Creşterea profesională a rămas în atenţia mea
pe tot parcursul anilor; după ce au mai crescut
copiii, am simţit că vreau şi pot mai mult de la
mine şi m-am înscris la doctorat. Am avut şi
un profesor extraordinar din facultate,
profesorul Aureliu Leca, care m-a încurajat în

această direcţie întrucât aveam colaborări de
analize energetice / cercetare comune, şi
doctoratul a venit firesc în evoluţia mea
profesională.
Pentru o femeie, nu este simplu să îmbini
activitatea profesională cu menţinerea
echilibrului în familie şi creşterea copiilor. 
M-au ajutat părinţii foarte mult, iar soţul m-a
încurajat în tot ce mi-am dorit să fac în plan
profesional. Chiar şi aşa, nu a fost simplu, dar
acum nu pot decât să fiu recunoscătoare
pentru tot ce am reuşit, am clădit în carieră şi
în familie. Am o familie minunată, cu doi
copii de care sunt foarte mândră. Este foarte
adevărat, copiii sunt ceea ce văd în familie. 
Am avut câteva etape pe parcurs în care a
trebuit să plecăm în străinătate; a fost greu să
ne mutăm cu tot cu copiii în altă ţară, să
găsim şcolile adecvate pentru copii, să-mi
găsesc de lucru, dar acum, când mă uit în
urmă, pot spune că fiecare etapă m-a întărit şi
pregătit pentru ceea ce urma în viaţa mea. Nu
pot spune că am pierdut timpul; am profesat
activităţi interesante, la care nu mă gândeam
că pot să performez. Mi-au dat încredere că
pot mai mult. 
Dar acest „mai mult” nu se poate întâmpla
fără muncă intensă. Trebuie să spun că după
ce m-am întors de la Bruxelles şi am preluat
postul de director general politici energetice,
întrucât în Departamentul pentru Energie,
desprins din Ministerul Economiei în 2013,
nu exista o structură care să gestioneze
afacerile europene, fiind proaspăt întoarsă de

Elena Popescu este director general
al Direcției generale ”Politici energetice
și Green Deal” din cadrul Ministerului
Energiei. Este absolventă a Universității
Politehnica din București, Facultatea
Energetică, secția Centrale Nucleare
Electrice, doctor în domeniul
tehnologiilor de producere a energiei. 
A fost consilier la reprezentanța
Permanentă a României în UE la
Bruxelles, responsabil pentru domeniul
nuclear și relațiile internaționale în
energie, reprezentând România în
grupurile conexe. Elena Popescu este
unul dintre energeticienii cu cea mai
mare experiență și expertiză din țară.
Cunoaște specificitatea sectorului
energetic nuclear și a reglementărilor
impuse prin Tratatul EURATOM și
Convențiile și tratatele internaționale la
care România este parte. Coordonează
activitățile, strategiile și politicile în
domeniul energiei electrice și
schimbărilor climatice la nivelul întregii
țări. De asemenea, coordonează
mandatele ministerului în domeniul
energiei electrice pentru Consiliul UE și
alte instituții ale UE.

pentru românia, securitatea energetică
reprezintă o prioritate, având în vedere
contextul geopolitic extrem de dificil

ElEna PoPEsCu
Director general politici energetice si green Deal, Ministerul energiei
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la Bruxelles, mi-a revenit mie sarcina să
coordonez, pe lângă Direcţia generală Politici
Energetice şi structura de afaceri europene
care era în curs de formare. Ani de zile
programul meu a fost şi este (pot spune) de
dimineaţă până seara, cel mai devreme plecăm
la 7.30 – 8.00 pm. După câţiva ani am fost
întrebată de cineva din afară ministerului, care
este programul de lucru, şi nu am ştiut să
răspund. Nu m-am gândit niciodată la numărul
de ore lucrate; obiectivul a fost întotdeauna să
rezolv problemele care-mi revin şi pe care le

are ministerul, România, pe partea gestionată
şi coordonată de mine şi să-mi reprezint ţara la
un nivel cât mai ridicat. 

2.Într-adevăr, energia (ca motor al
economiei) a avut şi are în
continuare un rol important în ceea

ce se întâmplă azi. Este evident că şi în cazul
războiului din Ucraina s-a avut în vedere, cel
mai probabil, dependența excesivă a Europei

de resursele energetice ale Rusiei, ceea ce face
posibilă utilizarea energiei ca armă de
intimidare şi ameninţare a Europei şi a întregii
lumi. 
În contextul pachetului legislativ “Energie
curată pentru toţi europenii”, urmat de către
angajamentul Uniunii Europene (UE) în
contextul Green Deal, provocările erau oricum
uriaşe pentru toate Statele Membre ale UE.
Războiul din Ucraina a agravat această
situaţie, creând o presiune uriaşă asupra
aprovizionării Uniunii Europene cu resurse
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energetice, unde dependența UE era
considerabilă. De ce ajunsese Europa să fie
atât de dependentă de Rusia este un aspect la
care, în opinia mea, ar trebui să reflecteze
Statele Membre de fiecare dată când se iau
decizii la nivel European în legătură cu
politicile privind securitatea energetică şi
procesul de decarbonare / implementare a
tehnologiilor verzi.  
Consecinţele războiului din Ucraina ne-au
arătat că este deosebit de important să ne
utilizăm propriile resurse, iar acolo unde
suntem deficitari să avem mai multe
alternative, adică să nu depindem de o singură

sursă. De asemenea, pe lângă diversificare, un
mix energetic echilibrat care să facă faţă unor
şocuri de genul celor create de acest război, ne
poate asigura mai multă reziliență şi opţiuni de
gestionare a acestor şocuri.
Din punctul meu de vedere ar fi multe de
învăţat de pe urma acestui război. Din păcate,
observ că la nivel European (şi îmi asum ceea
ce spun) se încearcă să se meargă în
continuare pe “o singură carte”, bazată
inclusiv pe tehnologii care nu şi-au atins încă
maturitatea şi competitivitatea şi care nu ne
dau azi o imagine clară asupra soluţiilor de
asigurare a unui sistem energetic sigur, stabil
şi la preţuri accesibile pentru toţi
consumatorii. Totodată, trebuie evaluat mai
bine impactul asupra sectoarelor economice
cele mai afectate de aceste transformări,
precum sunt industria, transporturile,
agricultura, încălzirea / răcirea. Aceste
sectoare trebuie să rămână competitive şi
accesibile în toate statele membre şi la nivelul
tuturor regiunilor. 
Ca cetăţean european, implicat în politicile
energetice europene de aproape 20 de ani şi

care crede în continuare în valorile europene,
mi-aş dori mai multă solidaritate şi unitate din
partea tuturor Statelor Membre, convinsă fiind
că numai împreună putem trece de aceste
provocări din ce în ce mai complexe. 
România va trebui să accelereze investițiile și
reformele în vederea asigurării securităţii
energetice şi decarbonării tuturor sectoarelor
economice. Pentru România, securitatea
energetică reprezintă o prioritate, având în
vedere contextul geopolitic extrem de dificil,
în care ţara noastră are un rol important de
factor de stabilitate la nivel regional. Prin
situarea ţării noastre la graniţa de sud-est a

Uniunii Europene, trebuie să asigurăm pe
lângă necesarul energetic naţional şi susţinerea
Republicii Moldova în asigurarea necesarului
de energie şi a Ucrainei, cu toate aspectele
care decurg în urma acestui război. 
În acest context, este esenţial să putem utiliza
propriile resurse şi toate tehnologiile care ne
pot conduce către atingerea obiectivelor care
privesc securitatea energetică şi schimbările
climatice. Nu cred că ideologizarea unor
tehnologii de către anumite State Membre, ne
poate conduce la atingerea obiectivelor
comune asumate.
Pentru viitorul apropiat, aşteptările mele sunt
legate de implementarea investiţiilor
planificate de transformare a sectorului
energetic, atât pe partea de producere cât şi pe
cea de infrastructură (transport, stocare,
distribuţie, furnizare şi consum), către
tehnologii curate, eficiente şi sustenabile la
nivelul consumatorilor. Realizarea investiţiilor
în tehnologii noi, va crea noi locuri de muncă,
bine plătite şi va asigura consumatorilor
accesibilitatea la servicii mai scumpe. Trebuie
să fim realişti că aceste investiţii aduc nişte

costuri care se vor reflecta în factura
consumatorului. Fondurile Europene ajută la
diminuarea acestui impact, dar nu rezolvă
problema finanţării în totalitate. Este
important să “nu ne plângem de milă” ci să
creăm locuri de muncă, să avem creştere
economică bazată pe producţie şi nu numai pe
consum, să creăm o societate cu un nivel al
PIB-ului care să facă acest proces de
decarbonare şi reformare a economiei, cât mai
suportabil.

3.Cred că o femeie puternică nu spune
niciodată «nu pot sau nu se poate».
Trebuie să fie echilibrată, să ştie ce

vrea şi să se lupte pentru ceea ce-şi doreşte.
Aceste lucruri le-am spus şi copiilor mei:
nimic nu este uşor în viaţă, dar mulţumirea şi
succesul vin din acele lucruri grele pe care le
faci şi pe care le depăşeşti, şi nu din cele
uşoare. Satisfacţiile le trăieşti atunci când
reuşeşti să atingi acele limite pe care le
considerai de neatins. Aşa cum am spus, am
avut în viaţă mai multe provocări, unele care
nu ştiu cât au depins de mine sau de destin, dar
am încercat să-mi creez întotdeauna acea
linişte de sine că am făcut tot ce puteam face,
ce ţinea de mine. 
Cred că o femeie puternică vrea să fie
independentă, să nu depindă de ceilalţi din jur
prea mult, vrea să meargă pe drumul ei, dar, în
acelaşi timp, are nevoie de un echilibru
interior care este creat de atmosfera în familie.
Nu cred în concentrarea puterii femeii numai
pe planul profesional sau numai pe cel
familial. Cred în echilibrul celor două părţi,
întrucât se alimentează una pe cealaltă. Mai
simplu spus, nu cred că aş fi putut reuşi în plan
profesional fără să ştiu că am soţul lângă mine
şi că împreună facem tot ceea ce este mai bun
pentru copiii noştri. În acelaşi timp, nu cred că
aş fi reuşit să-mi menţin echilibrul necesar în
familie dacă aş fi avut eşecuri în plan
profesional. În etapele în care nu am fost
mulţumită profesional, am avut o nelinişte
interioară profundă, care a fost observată de
către familia mea, şi atunci au înţeles că ceea
ce fac eu profesional este un aspect care
trebuie luat în consideraţie în economia şi
bunul mers al familiei. 

Realizarea investiţiilor în tehnologii noi, va crea noi
locuri de muncă, bine plătite şi va asigura consumatorilor
accesibilitatea la servicii mai scumpe. Trebuie să fim
realişti că aceste investiţii aduc nişte costuri care se vor
reflecta în factura consumatorului. Fondurile Europene
ajută la diminuarea acestui impact, dar nu rezolvă
problema finanţării în totalitate. 
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1.Lucrez de mai bine de 40 de ani în
cadrul companiei Agricola Bacău.
De-a lungul  carierei mele am

întâmpinat o serie de provocări, de noi
proiecte, iar fiecare experiență avută m-a
ajutat să evoluez profesional. Am descoperit
că atunci când mă concentrez asupra
pasiunii mele pot face față și depăși orice
provocare. Dar, într-adevăr, e nevoie de
multă muncă și determinare. Am avut
disponibilitatea de a depune efortul și
energia necesare pentru a atinge obiectivele
setate, chiar dacă au fost situații în care am
fost nevoită să fac concesii din punct de
vedere familial sau personal. Cariera mea se
identifică cu brandul Agricola – aici este
locul unde am crescut într-un mod organic,
de la primul job în unitatea de producție,
sprijinită de acționarii majoritari și de
echipele cu care am lucrat de-a lungul
timpului, mi-am perfecționat permanent
pregătirea profesională, ocupând o serie de
posturi cu activități diferite: de la cea de
contabil șef, director general al
departamentului Magazine - Agricola,

director general al companiei Conagra, iar
începând cu anul 2010 și până în prezent
sunt la conducerea SALBAC - o companie
AGRICOLA. Aș putea vorbi despre cifre, dar
acestea sunt doar cifre: reci, impersonale, ce
nu relevă nimic din intensitatea muncii, din
agitația frenetică, din emoțiile, din bucuria
sau supărarea, din micile victorii sau eșecuri
de fiecare zi - într-un cuvânt, din viața
intensă ce freamătă în această firmă. Echipa
din compania SALBAC este în sine o
valoare în care cred, pe care o cultiv zi de zi
în felul meu, mai „altfel”, cu mult suflet și
patos chiar dacă uneori îmi încalc propriile
reguli de management. Am realizat de mult
că oamenii nu sunt un cost al unei firme, ci
reprezintă cea mai importantă resursă pe
care o manageriez și fără de care nu cred că
puteam vorbi astăzi despre succes.
Uitându-mă în urmă, văd astăzi un business
sustenabil, clădit cu mult efort, văd un
produs no.1 în România – Salamul de Sibiu
Agricola, recunoscut în țară și peste hotare –
în consecință a fost un drum frumos, de care
sunt mândră!

A terminat la Iași, Facultatea de
Economie și Administrarea Afacerilor,
specializarea Contabilitate și
Informatică de Gestiune și are și un
Master în Managementul Afacerilor la
Facultatea de Management din Bacău.
Lucrează de mai bine de 40 de ani în
cadrul companiei Agricola Bacău.
Cariera Angelicăi Bobouțanu Șmil se
identifică cu brandul Agricola – aici este
locul unde a crescut într-un mod
organic, de la primul job în unitatea de
producție, sprijinită de acționarii
majoritari și de echipele cu care a lucrat
de-a lungul timpului. Și-a perfecționat
permanent pregătirea profesională,
ocupând o serie de posturi cu activități
diferite: de la cea de contabil șef, director
general al departamentului Magazine -
Agricola, director general al companiei
Conagra, iar începând cu anul 2010 și
până în prezent este la conducerea
SALBAC - o companie AGRICOLA, ca
director general. După cum spune, dacă
se uită în urmă, „văd astăzi un business
sustenabil, clădit cu mult efort, văd un
produs no.1 în România – Salamul de
Sibiu Agricola, recunoscut în țară și
peste hotare – în consecință a fost un
drum frumos, de care sunt mândră!”

Cariera mea se identifică cu brandul Agricola

angEliCa BoBouțanu Șmil
Director general salbac s.a.

„Nu am visat niciodată la succes. 
Am muncit pentru a-l obține.”

– spunea cândva Estee Lauder. 

Eu nu am cunoscut încă femeia care să nu se fi născut
puternică! Sunt înconjurată de femei suficient de
puternice pentru a jongla cu roluri multiple, în același
timp cu determinare și implicare. Calitățile pe care și le
cultivă o femeie depind de contextul și alegerile de viață. 
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2.Pe lângă factorii pe care i-ați
amintit, vă pot spune că industriei
procesatoare de carne i se mai

adaugă încă un factor care persistă de vreo 
4 ani, și anume: pesta porcină africană (criza
PPA), fapt ce ne-a determinat să procedăm la
o selecție și mai riguroasă în achiziția de
materie primă (pentru menținerea calității
produselor noastre folosim exclusiv carne de
porc matur refrigerată de calitate superioară).
Principala consecință a acestui context
impredictibil o reprezintă creșterea
exponențială a costurilor de producție, ce
afectează fiecare verigă a lanțului de
distribuție - pentru noi reprezintă o scădere a
profitabilității.
În această perioadă acționăm exact ca în
perioadele specifice de criză: o filosofie 
step-by-step, bazată pe obiective pe termen
scurt, implicând o eficiență crescută a
muncii, pornind de la nivelul producției până
la manageri. 
Ce așteptări am? Cu toții ne dorim să
revenim la normalitate – să fie pace și
stabilitate, deoarece doar în aceste condiții
putem vorbi de o menținere și dezvoltare a
business-ului nostru.

3.Eu nu am cunoscut încă femeia care
să nu se fi născut puternică! Sunt
înconjurată de femei suficient de

puternice pentru a jongla cu roluri multiple,
în același timp cu determinare și implicare.
Calitățile pe care și le cultivă o femeie depind
de contextul și alegerile de viață. Experiența
m-a învățat însă că indiferent de poziția
profesională, esențiale sunt atât încrederea în
sine, cât și echilibrul familial. Încrederea în
propriile abilități, înțelepciunea și viziunea
clară asupra valorilor și obiectivelor sunt
atribute care iți dau un avantaj la orice linie
de start te-ai poziționa. Pe traseu intervin
reziliența, atunci când eșecurile apar,
existența dorinței de învățare, adaptare și
perseverența în a atinge obiectivele. Cred că
femeile au puterea de a-și asuma
responsabilitatea și capacitatea de a găsi
soluții atunci când alții pot vedea numai
probleme. 
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1.Depinde cum definim succesul.
Dacă vorbim despre a-mi depăși
limitele în mod constant, da, pot fi

de acord cu sintagma. Altfel, sunt un om
normal, cu bune și cu rele, care a învățat
continuu, de cele mai multe ori din greșeli.
Ceea ce este cel mai important este că astăzi,
în această etapă a vieții mele, mă pot uita
înapoi cu recunoștință. Puterea pe care o am
acum vine din acceptare și asta încerc să
transmit mai departe.
Avem nevoie de lideri agili și curajoși,
cărora să nu le fie frică să greșească, de
oameni care să fie modele de comunicare
asertivă, să îmbrățișeze vulnerabilitatea și să
împărtășească în echipe atât reușitele, cât și
oportunitățile de învățare. 
Primul meu loc de muncă a fost la
Combinatul Siderurgic Călărași, ca tânăr
inginer stagiar. Nu era tocmai ce îmi doream
la acel moment, dar a fost prima experiență
profesională și am învățat multe din ea. 
Din 1989 până în 2012 am activat în sectorul
privat și am investit în capacitatea mea de a
forma echipe, de a gestiona bugete, de a
performa ca manager. 
Mutarea în București a venit natural, iar
experiența de start-up, la PAID, a devenit
una dintre cele mai intense etape din viață.
Am construit o echipă puternică, autonomă,
capabilă să facă față unor situații de criză 
pe care nu ni le dorim niciunii dintre noi, 
dar pe care le simulăm în exercițiile noastre
regulate. 
Provocarea vine din faptul că aici, la PAID,
ne confruntăm atât cu problemele din
sectorul public, cât și cu cele ale mediului

privat. Lucrez în permanență la
flexibilizarea mea, la perfecționarea
abilităților de a conduce un dialog
constructiv, diplomatic, între două părți în
care obiectivul principal diferă cel mai
adesea. Uneori pare ușor, alteori imposibil.
Dar pentru ca lucrurile să se întâmple, este
nevoie de oameni care să le anime. 

2.Criza a devenit noul normal, iar
dacă ne raportăm la acest adevăr
este important să insistăm mai mult

pe prevenție, pe a ne pregăti pentru situații
limită. PAID asta face, promovează un
produs social de protecție financiară pentru
dezastre naturale, pregătirea de care ai
nevoie ca, atunci când răul se produce, să
poți să faci să-ți fie ceva mai bine. 
Adaptabilitatea este abilitatea care nu
trebuie să lipsească unui lider. Inflația
crește, criza energetică ne afectează pe toți,
conflictele, dezastrele naturale - toate au
consecințe asupra companiilor noastre. 
Ne concentrăm pe adaptare și continuitate,
situația nu o putem schimba, dar atitudinea
noastră, da! 

3.Pot să spun doar atât: nu este
haină mai frumoasă ca încrederea
în sine. Aceasta se construiește în

timp, prin trăirea experiențelor pe care ți le

Nicoleta Radu este absolventă a
Institutului Politehnic din București și
are o diplomă de Master la disciplina
“Spațiul Public European”, după ce a
urmat cursurile Facultății de
Administrație Publică din cadrul 
Școlii Naționale de Studii Politice și
Administrative București. Primul loc de
muncă a fost la Combinatul Siderurgic
Călărași, ca tânăr inginer stagiar. 
Din 1989 până în 2012 a activat în
sectorul privat și a investit în
capacitatea sa de a forma echipe, de a
gestiona bugete, de a performa ca
manager.  Este un profesionist cu peste
20 de ani de experiență managerială și
antreprenorială în diverse domenii de
activitate. De 10 ani, Nicoleta Radu se
află la conducerea PAID, perioadă în
care a reușit să reorganizeze compania
astfel încât aceasta să își îndeplinească
mai bine menirea de o importanță
strategică pentru România – aceea de a
le oferi proprietarilor de locuințe
capacitatea de reconstrucție după un
dezastru natural. În prezent, sub
conducerea Nicoletei Radu, PAID are 
cel mai mare program de reasigurare din
Europa Centrală și de Est, în valoare de 
1 miliard de Euro. 

Adaptabilitatea este abilitatea 
care nu trebuie să lipsească unui lider

niColEta radu
Director general, pool-ul De asigurare ÎMpotriva Dezastrelor naturale (paiD)



aprilie 2023 15

Femei care schimbã România

rezervă viața, prin consolidarea unui sistem
de valori autentice, în acord cu
personalitatea ta. Așa cum spuneam încă de
la început, din greșeli înveți multe, iar
încăpățânarea de a continua să-ți pui în

aplicare viziunea aduce sigur împlinire 
și evoluție.
Acceptarea a ceea ce ești, integrarea
experiențelor și setarea de intenții clare
pentru viitor - cred că acest mix aduce

eliberarea de povara așteptărilor celorlalți.
În aceeași măsură, rezolvarea acestei ecuații
personale te poate conduce și către
performanță în business și echilibrul
personal. 
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1.Când în 2011, ca directoare a
programelor medicale şi sociale
ale clinicii pe care o conduceam,

am realizat că programele sociale se
adresau unei populaţii țintă către care se
îndreptau majoritatea ONG-urilor, mi-am
dat seama că putem face mai mult şi mai
bine. Ca un răspuns al rugăciunilor mele,
atenţia şi paşii ne-au fost îndreptaţi înspre
domeniul traficului de persoane. Întrebarea
pe care am adresat-o atunci atât Agenţiei
Naţionale Împotriva Traficului de Persoane
cât şi DIICOT a fost: „Care este cea mai
mare nevoie pe care o avem, ca ţara, în
momentul de faţă, în asistarea victimelor
traficului de persoane?”. Răspunsul
unanim primit a fost: un adăpost de
urgenţă. 
Decizia mea a fost rapidă. Vândut clinică
şi deschis primul adăpost de urgenţă din
Bucureşti, pentru fete şi femei victimele
diferitelor forme ale traficului de persoane.
Ca urmare a demersurilor şi intervenţiei
noastre rapide ca parte a societăţii civile,
ţara noastră a fost promovată din Tier 3 
în Tier 2, în raportul întocmit de
Departamentul de Stat al SUA şi am fost
premiaţi de către ei cu premiul Trafficking
în Persons Hero Award.
Motto-ul nostru a fost şi rămâne: 
„Ieri o victimă, azi o supravieţuitoare,
mâine o luptătoare.”
Nu facem compromisuri în nici unul din
palierele serviciilor pe care le acordăm şi
nu vom coborî niciodată standardul
excelenţei în ce, cât şi cum facem. 
Nu a fost şi nici nu este uşor. Însă
privilegiul de a merge alături de aceste fete

şi femei extraordinare, ale căror poveşti de
viaţă întrec cu mult orice imaginaţie, în
călătoria lor spre autodescoperire şi
reintegrare, depăşeşte cu mult provocările
şi șuturile inevitabile unei astfel de
misiuni.

2. Încă de la început ne-am susţinut
întreaga activitate din donaţii
private. Şi acum este la fel. 

Însă în ţara noastră încă nu există o
conştientizare reală a rolului vital pe care 
îl are societatea civilă, drept pentru care
nici nu există implicarea pe măsură din
partea instituţiilor statului sau chiar a
membrilor societăţii.
Rămân un optimist incorigibil. Cred în
oamenii care sfinţesc locul. Îi văd, îi
cunosc pe mulţi dintre ei şi sunt încurajată
enorm de dedicarea şi devotamentul lor 
de a-şi sprijini semenii. 

3.Da, nu ne naştem puternice, 
dar avem în noi trăsături şi
caracteristici care pe parcursul

vieţii ne împuternicesc în fața încercărilor
vieţii şi ne dau o măsură de reziliență care
de cele mai multe ori ne uimeşte şi pe noi. 
Lista calităţilor unei femei puternice nu
este “one size fits all”. Suntem entităţi
individuale, în contexte şi circumstanţe
diferite, cu bagaj emoţional, psihic şi
social diferit. Cred că o femeie puternică
întotdeauna înţelege ceva din lecţiile vieţii,

Monica Boseff a avut șansa să
studieze medicina în afara țării, după
Revoluție. Deși putea rămâne în Statele
Unite, s-a întors în România. În 2011, ca
directoare a programelor medicale şi
sociale ale clinicii pe care o conducea, a
realizat că putea face mai mult şi mai
bine, și atenţia şi paşii i-au fost
îndreptaţi înspre domeniul traficului de
persoane. Monica și-a folosit toată
experiența pentru un nou proiect: un
centru pentru victimele traficului de
persoane, singurul de la noi din țară,
care este susținut cu fonduri provenite
exclusiv din donații. Lucrează cu fete
recuperate de polițiștii de la Crimă
Organizată. A lucrat cu sute de
supraviețuitori (copii și femei) ai
diferitelor forme de trafic de persoane
(predominant de exploatare sexuală, dar
și cazuri de exploatare de muncă și
mariaj forțat). Știe niște povești
incredibile. Însuși John Kerry, secretarul
de stat al SUA, a premiat-o pentru ceea
ce face pentru victimele traficului de
personae, cu premiul Trafficking în
Persons Hero Award.

motto-ul nostru a fost şi rămâne: „ieri o victimă,
azi o supravieţuitoare, mâine o luptătoare.”

moniCa BosEFF
Director executiv, FunDația ușa Deschisă /open Door FounDation
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nu îşi uită greşelile, ci învăţa din ele.
Greutăţi, provocări, încercări (mai
traumatizante sau mai uşoare) avem cu
toţii. Problema se pune atunci când alegem.
Fie ca toate încercările şi greutăţile să ne
pună la pământ şi să rămânem acolo,

jelindu-ne soarta amară, cu atitudinea de
victimă eternă, fie ca, după ce suntem
temporar doborâte, să ne ridicăm, cu
lacrimi pe obraz, să ne scuturăm de praf şi
să ne deschidem poarta următorului capitol
al vieţii noastre.

Cred cu tărie că o femeie puternică nu uită
niciodată să îşi numere binecuvântările şi să
fie recunoscătoare  pentru oamenii minunaţi
care o înconjoară (familie, echipă, cerc
restrâns de prieteni, comunitate), pentru lec -
ţiile vieţii şi darurile cu care este înzestrată.
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1.Orice început este dificil pentru că
vine cu o mulţime de elemente
necunoscute, iar când mi-am

început cariera ca şi inginer, nu ştiam în ce
direcţie urma să mă ducă. Cred că nu este
atât de mult vorba de un drum spre succes ci
este vorba de evoluţia zilnică. Să ai
capacitatea de a învăţa şi de a te adapta şi de
a-ţi creşte încrederea în tine asftel încât să
percepi obstacolele ca posibile şanse de a
acumula experienţă. Dacă privesc înapoi
realizez că drumul nu a fost unul uşor, nimic
nu este, dar este important să nu lăsăm
momentele grele să ne doboare. Sunt
născută în Reşita, „Cetatea de foc ”, dar şi a
energeticii româneşti, locul în care au fost
proiectate şi realizate peste 90 % din
echipamentele din centralele hidroelectrice
din România. 
Viaţa m-a purtat şi pe alte meleaguri, am
plecat tocmai ca să văd dacă pot face faţă şi
unor altfel de provocări. Am întâmpinat
problemele fireşti de adaptare şi integrare
într-o ţară străină. Cu perseverenţa

cunoscută românilor, în noua companie am
adus un suflu nou, implementând noi
strategii şi proceduri care au dus la rezultate
foarte bune, dublând cifra de afaceri a
companiei. 
După ce am atins ţintele propuse şi am
acumulat la rândul meu o vastă experienţă în
domeniul echipamentelor centralelor
hidraulice, am avut în 2014 oportunitatea de
a mă întoarce acasă şi de a fi integrată în
Hidroelectrica SA, unde gestionez
activitățile strategice ale companiei în ceea
ce privește modernizarea și retehnologizarea
obiectivelor societății. 
Hidroelectrica fiind lider în producţia de
energie şi pricipalul furnizor de servicii
tehnologice necesare în Sistemul Energetic
Naţional, companie vitală pentru un sector
strategic cu implicaţii în siguranţa naţională. 
Uitându-mă în urmă, pot spune că, în
general, nimic nu este greu sau uşor, trebuie
doar să îţi doreşti cu adevărat să reuşeşti, să
fii flexibil şi dispus să înveţi, să citeşti ca să
fii la curent cu ce este nou în domeniul în

Este una dintre puținele femei
specializate în mecanică hidraulică,
urmând cursurile Universității Tehnice
din Timișoara. Fiind născută la Reșița,
cetatea de foc a României, și-a început
cariera la Uzina Constructoare de
Mașini Reșita, ca inginer, apoi ca
director de vânzări și ca director pentru
afaceri internaționale. Timp de 5 ani, 
a avut șansa să se perfecționeze în
străinătate, la o companie bine
cunoscută din Slovenia, de echipamente
pentru centrale hidroelectrice, fiind
Executive Business Director.  
În 2014 a avut oportunitatea de a se
întoarce acasă şi de a fi integrată în
Hidroelectrica SA, întâi ca director 
de investiții și apoi ca manager
departament retehnologizare, unde
gestionează activitățile strategice ale
companiei în ceea ce privește
modernizarea și retehnologizarea
obiectivelor societății. Susține că
energia hidroelectrică a fost şi este
principalul motor al cunoașterii și
dezvoltării sectorului energetic în
România. 

nimic nu este greu sau uşor, trebuie doar
să îţi doreşti cu adevărat să reuşeşti

daniEla FlorEntina iordĂnEsCu
Manager retehnologizare, hiDroelectrica sa

Scumpirile, inflația, războiul sunt factori care au o mare
influenţă în proiectele din Strategia Hidroelectrica. 
În general proiectele noastre necesită o perioadă lungă 
de dezvoltare, respectiv implementare. Fluctuaţia
preţurilor materiilor prime are impact atât pentru
companiile producătoare de echipamente cât şi pentru
noi, fiind obligaţi să ne adaptăm şi noi valorile
obiectivelor de investiţii. 
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care activezi. Eu sunt, pot spune, norocoasă
deoarece am şi familia mereu alături,
susţinându-mă în toate.

2.Energia hidroelectrică a fost şi este
principalul motor al cunoașterii și
dezvoltării sectorului energetic în

România. 
Deşi sectorul hidroenergetic din Europa trece
printr-o fază dificilă,  hidroenergia oferă o
mulțime de oportunități pentru o
aprovizionare cu energie sigură și stabilă.
La nivel european se depune un efort
conjugat pentru dezvoltarea unei strategii
hidroenergetice pe baza luării în considerare
a digitalizării; adaptarea la schimbările
climatice, realizarea unui echilibru între
producție şi cerințe industriale. Prin
implementarea unor soluţii şi tehnologii de
înaltă calitate şi tehnicitate se produce
energia verde. 
Scumpirile, inflația, războiul sunt factori care
au o mare influenţă în proiectele din Strategia
Hidroelectrica. În general proiectele noastre
necesită o perioadă lungă de dezvoltare,
respectiv implementare. Fluctuaţia  preţurilor
materiilor prime are impact atât pentru
companiile producătoare de echipamente cât
şi pentru noi, fiind obligaţi să ne adaptăm şi
noi valorile obiectivelor de investiţii. Au
apărut tot mai des probleme în
aprovizionarea echipamentelor şi, deci, cu
impact în realizarea termenelor stabilite
pentru implementarea obiectivelor de
investiţii.
Ne adaptăm pieţei şi urmărim cu atenţie
evoluţia acesteia, fiind în contact permanent
cu producătorii şi contractorii specializaţi.
Sperăm ca, în curând, să se stabilizeze
preţurile astfel încât să putem avea o
predictibilitate mai mare în realizarea
proiectelor noastre.

3.Nu cred că există o formulă pentru 
a deveni o femeie puternică, 
cred că un factor important este

perseverența și dorința de a te îmbunătăți 
pe tine și de a-ți ști valoarea. 
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1.Începutul a fost ușor anevoios,
pentru că ne-am dorit să aducem
o schimbare și plus valoare prin

munca noastră. Referindu-mă la pașii
definitorii: ideea de business, care a venit
în tinerețe, în anul trei de facultate.
Atunci ne-am dat seama că ambalajul de
sticlă va fi înlocuit treptat cu cel de
plastic. O altă etapă importantă - între
1996 și 2004 - am început producția de
flacoane (activitate care se menține și în
prezent). Un alt pas marcant -anul 2000-
am început să ne construim drumul de
producător de materie primă pentru
flacoane, respectiv de preforme PET. 
Atât în anii anteriori, cât și în prezent,
munca și dăruirea sunt litere de lege
pentru noi. Acest lucru a fost răsplătit
prin creșterea noastră și recunoașterea
publică a muncii depuse. Datorită
perseverenței, în anul 2000 eram
poziționați pe locul al treilea în domeniu,
în trei ani am ajuns pe locul 2, iar din
2009 Pet Star Holding a reușit să se
poziționeze ca lider național în materie
de proiectare și fabricare de preforme

PET. Este o poziție care ne onorează și
pentru care depunem eforturi constante
pentru a o menține.
Un alt pas important, care a venit firesc
pentru noi, ținând cont de evoluția pieței
pe care activăm - 2019 am început
construcția fabricii Pet Star Recycling,
care este o investiție de tip greenfield,
pentru producția de granule și fulgi din
reciclarea deșeurilor PET, fiind o
integrare pe verticală a business-ului.
Noi nu am intrat pe o piață formată,
matură, ci am crescut împreună cu ea și
am contribuit la construirea multor
branduri, din punct de vedere ambalaj și
optimizarea acestuia. În prezent, avem
discuții și teste cu clienții grupului, dar și
cu potențiali parteneri, din dorința de a ne
uni forțele și a-i ajuta să implementeze
utilizarea rPET-ului, pentru adaptarea la
noile schimbări ale legislației în acest
domeniu. Suntem încrezători că prin
intrarea noastră pe piață, în domeniul
reciclării, datele naționale se vor schimba
substanțial, întrucât, anual, prin munca
noastră, peste 25 mii de tone de deșeuri

În 1996, deci acum 27 de ani, când era
în anul trei la Facultatea de Economia
Industriei din Craiova, Mirelei Drăgoi, 
în urma unui studiu despre ambalaje și
alternative la ambalaje, i-a venit ideea
de a începe o afacere, fiind convinsă că
ambalajele din sticlă vor fi înlocuite cu
cele din plastic. A pornit cu echipamente
construite de soțul său, Ion Drăgoi, și a
ajuns să aibă o fabrică la Slobozia, Pet
Star, care a devenit lider de piață după
doar 9 ani de la înființare. „Recycle for
the life cycle” este un motto al
companiei, care încearcă să promoveze
un obicei de colectare selectivă în
comunitate. Pet Star Holding este cel
mai mare producător de preforme PET
din România și zona Balcanilor, ca
volum de producție și varietate de
formate, este numărul unu de preforme
PET din regiune, pentru 120 branduri.

ne-am dorit să aducem o schimbare 
și plus valoare prin munca noastră

mirEla drĂgoi
ceo & co-FounDer, pet star group (pet star holDing & pet star recycling)

Vremurile sunt atipice, dar adaptabilitatea și accentul
deosebit pe inovație, prin utilizarea tehnologiilor de
ultimă generație, ne-au definit parcursul. Companiile
noastre nu și-au întrerupt activitatea în toată această
perioadă, dar am simțit o ușoară contractare a pieței,
mici seisme suferite de clienți.
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PET vor fi reciclate și reintroduse în
circuitul economiei circulare.

2.Vremurile sunt atipice, dar
adaptabilitatea și accentul deosebit
pe inovație, prin utilizarea

tehnologiilor de ultimă generație, ne-au
definit parcursul. Companiile noastre nu 

și-au întrerupt activitatea în toată această
perioadă, dar am simțit o ușoară contractare
a pieței, mici seisme suferite de clienți.
La nivel de grup, suntem convinși că vom
găsi pârghiile necesare pentru a ne adapta
provocărilor prezente și din viitor. Pet Star
Group deține fabrici moderne de profil, în
care sunt utilizate tehnologii de ultimă
generație.

3.Atunci când vine vorba despre
calitățile unei femei, lista poate fi
destul de lungă. Dar, dacă mă

rezum la principalele calitățile ale unei
femei puternice, aș sublinia integritatea și
coloana vertebrală, perseverența, curajul și
puterea de a lua decizii, chiar și în
momentele provocatoare care te determină
să ieși din zona de confort.
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1.Nu știu dacă fac parte, încă, din
această galerie, dar ce știu este că
mă străduiesc să-mi reușească

toate proiectele în care cred și mă implic.
Am îmbrățișat domeniul agribusiness-ului
în 2009 plecând din poziția de șef de
lucrări (lector universitar) la Facultatea de
Agricultură din cadrul U.Ș.A.M.V.
București. 
Nu a fost ușor, a trebuit să învăț din mers
tot ceea ce înseamnă fiecare componentă a
mecanismului numit business, pornind de
la producție, continuând cu marketingul și
vânzarea produselor, relația cu clienții,
partea financiară etc.  Sigur am învățat din
practică, dar am mers și la școală încă din
prima lună în care m-am angajat în cadrul
unei companii multinaționale de semințe.
În 2019, deci la 10 ani după ce am părăsit
catedra, mi-am obținut diploma de MBA
așa încât pot spune că am competențe,
certificate, pentru a putea face față oricăror
provocări, întâmpinate de afacerea noastră
de familie – o fermă de producție vegetală. 
Acum, după 13 ani de agribusiness nu pot
spune că a fost greu, dar nici ușor, însă
ceea ce contează foarte mult a fost faptul
că am făcut totul cu pasiune. A fost și puțin

noroc, la mijloc, dar pentru mine noroc
înseamnă atunci când oportunitatea
întâlnește pregătirea! Nimic altceva!

2.Vremurile pe care le trăim astăzi,
cu 3 ani în urmă, nu le-am fi
crezut posibile. Nu ne-am fi

gândit că este posibil ca economia
mondială să intre în lockdown. Pandemia a
lăsat urme adânci în toate economiile lumii
și în toate domeniile de activitate. Deci,
agricultura nu putea face excepție. Mai
mult, noua viziune a U.E. privind trecerea
la o arhitectură verde pentru a atinge
neutralitatea climatică până în 2050 aduce
provocări tehnice, economice și de mediu
care par, la momentul acesta, imposibil de
depășit pentru agricultura europeană. Cea
mai mare provocare a domeniului în care
activez este menținerea competitivității
industriei în actualul context geopolitic.
Noi, fermierii U.E., trebuie să producem
mai mult cu tehnologii care folosesc cât
mai puține resurse, dacă se poate să nu
deranjăm deloc natura, dar să vindem la
același preț, pe aceleași piețe, cu țările care
fac agricultură fără să-și propună  niciun

Nina Gheorghiță este inginer
agronom de profesie, absolventă în
1998, Doctor în Agronomie din 2002 și
deține o diplomă MBA din 2019. 
Are 25 de ani de activitate profesională.
Primii 10 ani i-a dedicat carierei
universitare fiind preparator, asistent și
șef de lucrări (lector universitar) la
Facultatea de Agricultură din cadrul
Universității de Științe Agronomice și
Medicină Veterinară București. 
Apoi, a lucrat ca director de marketing-
dezvoltare și country manager pentru o
companie multinațională de semințe. 
În paralel cu munca în multinațională,
alături de soțul său, Ștefan Gheorghiță,
a pus bazele unei afaceri de familie în
2010. Astăzi administrează împreună o
fermă de 650 ha cultură mare. De doi
ani, Nina Gheorghiță, activează și în
mediul asociativ agricol unde ocupă
poziția de vicepreședinte al Ligii
Asociațiilor Producătorilor Agricoli 
din România.

oricâte obstacole am întâlnit, 
am găsit o cale să le depășesc

nina ghEorghițĂ
FerMier – antreprenor, triagroexiM 

Vremurile pe care le trăim astăzi, cu 3 ani în urmă, 
nu le-am fi crezut posibile. Nu ne-am fi gândit că este
posibil ca economia mondială să intre în lockdown.
Pandemia a lăsat urme adânci în toate economiile
lumii și în toate domeniile de activitate. 
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fel de țintă privind protejarea mediului
înconjurător. Cu toate acestea trebuie să fim
inovativi, ca fermieri, și să găsim soluții
pentru a depăși provocările indiferent de
natura acestora. Stiința și tehnica au ajuns
la un nivel la care putem găsi echilibrul
între a produce alimente de calitate la
prețuri accesibile și fără să degradăm
mediul înconjurător. 

3.Să știti că la mine totul a venit
natural, întotdeauna am crezut că
pot face orice îmi propun dacă-mi

canalizez toată atenția și energia în direcția
în care vreau să merg. Oricâte obstacole am
întâlnit, am găsit o cale să le depășesc și din
care să ies mai puternică decât am fost
înainte. Întotdeauna mi-am găsit resursele
în mine, niciodată în exterior. Desigur,
mereu am avut oameni în jurul meu care 
m-au inspirat, care mi-au fost modele de la
care am luat ceea ce-am considerat că se
potrivește profilului meu. Cred că foarte
important este, ca să reușești în viață, să fii
consecvent și perseverent în tot ceea ce
faci. Să iubești munca, disciplina și să te
dăruiești domeniului pe care-l îmbrățișezi.
Să decizi nu doar cu mintea ci din când în
când să-ți mai asculți și inima sau intuiția.
Desigur, asta cu intuiția vine după un număr
mare de ani de muncă. La mine întotdeauna
viața profesională s-a împletit cu cea
personală într-un singur fir. Nu am putut
niciodată să las la ușă, la intrare în casă,
problemele profesionale.

Cred că foarte
important este, ca să
reușești în viață, 
să fii consecvent și
perseverent în tot
ceea ce faci. 
Să iubești munca,
disciplina și să te
dăruiești domeniului
pe care-l îmbrățișezi.
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1.Nu mi-am dorit neapărat să fiu o
femeie de succes, dar mi-am dorit
să fac bine în tot ceea ce fac și să

reușesc să mă dezvolt. Și asta, probabil
înseamnă succesul. Ȋn 1989, la Revoluţie,
aveam 17 ani. Atunci am crezut cu toată
tăria că, dacă fiecare dintre noi pune tot ce
are mai bun în munca pe care o face,
indiferent de domeniu, atunci putem
dezvolta România, pentru că suntem un
popor inteligent și muncitor. Pe parcurs am
mai pierdut din credinţele acestea.
Am început ca tânără absolventă de
asistenţă socială a Facultăţii de Teologie
Ortodoxă din București într-un program
destinat copiilor străzii. Am făcut totul cu
o pasiune năucitoare: coborâtul în canale
alături de „aurolaci” nu mi se părea deloc
periculos. Făceam totul cu ușurinţă și cu
entuziasm. Descopeream o altă lume, mult
mai întunecată într-adevăr, dar făceam
totul împreună cu colegii mei ca să aduc
lumină, căldura și compasiune în acea
lume. Am spălat copii plini de râie, am
tuns, am servit la masă, i-am dus la doctor,
le-am făcut acte, le-am căutat job-uri. De
aceia cred că parcursul firesc al oricărei
meserii trebuie să pornească de la bază,
apoi să crești. Altfel, nu vei înţelege

niciodată procesele operaţionale. Nu poţi fi
un conducător bun, dacă nu înţelegi
procesele de bază. Eu așa am început și așa
am crescut. De asemenea, mi-a plăcut să
învăţ. Am învăţat și încă învăţ de la toţi din
jurul meu. Autosuficienţa te omoară.
Ȋnvăţatul trebuie să fie continuu.
Bine înţeles că nimic nu este ușor. Eu am
construit mult pe un teren arid. Au fost ani
mulţi de muncă continuă.  De asemenea,
performanţele nu se caștigă fără sacrificii.
Important este ca la sfârșit rezultatul
muncii tale să îţi aducă satisfacţia și
bucuria care te fac să uiţi efortul depus.
Este exact ca atunci când o mamă își vede
copilul la maturitate împlinit și bine, și
atunci uită sacrificiul făcut pentru a-și
aduce copilul în stadiul de adult împlinit.

2. Ȋntr-adevăr trăim vremurile cele
mai complicate, din punctul meu
de vedere, pentru că

incertitudinea este foarte mare. 
Da, pot spune că impactul este foarte mare
pentru noi cei care lucrăm în domeniul
social, în special în ONG-uri. Ȋn primul
rând, atunci când trebuie să facem bugetele
anuale: nici o sumă din sursele de venit nu

Valentina Paula Zaharia Smith a
absolvit în 1997 Universitatea București
ca asistent social, cu competențe
suplimentare în pedagogie și psihologie. 

După 2000 a absolvit cursuri
postuniversitare de scurtă durată în
psihologie, strângere de fonduri și
management de proiect, iar în 2016
Universitatea Sheffield i-a acordat
diploma de Master of Business
Administration - General Management
with Merit. 

Colaborarea cu Children in Distress -
Copii în Dificultate (CID) România a
început în 1999 și până în 2001, când a
devenit Director al noului Hospice Sf
Margareta București, s-a implicat în
proiecte privind copiii străzii, îngrijiri
paliative, copii cu tulburări din spectrul
autist. A urmat numirea în 2007 ca
Director Executiv al CID România, iar în
2020, Valentina Zaharia Smith a fost
aleasă în funcția de Președinte a
fundației. Valentina, prin eforturile
susținute și dorința fermă de a realiza
ceva pentru comunitate, este una dintre
doamnele care, prin implicare civică, au
transformat răul în bine și greul în ușor
în România.

Îmi doresc ca statul să realizeze importanţa
onG-urilor pentru societate, pentru comunitate

ValEntina Paula smith (Zaharia)
preșeDinte – Director general, FunDația copii În DiFicultate (ciD)

O femeie puternică este o femeie care caută să evolueze 
în fiecare zi, o femeie care are grijă de sine și de ceilalţi,
are compasiune. O femeie puternică este independentă.
Are încredere în abilităţile ei și devine independentă
bazându-se pe abilităţile ei pe care și le dezvoltă continuu.
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este certă, iar la partea de cheltuieli, deși o
construiești pe baza unui istoric, criza
energiei, scumpirile și inflaţia fac  dificilă
evaluarea costurilor. Ce punct de reper îţi
poţi lua?
Donaţiile s-au redus dramatic, fie că sunt de
la persoane fizice sau de la companii. Ȋn
astfel de momente de criză, lejeritatea în a
dărui se estompează, iar pentru un ONG ale
cărui venituri se axează în special pe
donaţii, vă imaginaţi cât de dificil poate să
fie. Ȋntotdeauna trebuie să găsesti lucruri
noi și să nu lași niciodată garda jos.
Ȋmi doresc ca statul să realizeze importanţa
ONG-urilor pentru societate, pentru

comunitate și, nu în ultimul rând, pentru
economie. Din păcate, legislația din
România sprijină prea puțin eforturile
ONG-urilor, stimulentele fiscale și/sau în
natură sunt încă foarte reduse, în timp ce
birocraţia este mult prea extinsă.
Cred cu tărie că, prin solidaritate și eforturi
comune constante, putem produce o
schimbare și că putem ajunge și noi în
România la stadiul în care orice copil
împreună cu familia sa, în special cei cu
nevoi speciale, vor avea siguranţa că
problemele lor vor fi preluate și rezolvate
de un sistem funcţional și eficient și nu vor
mai înfrunta umilinţa si deznădejdea.

3.O femeie puternică este o femeie
care caută să evolueze în fiecare
zi, o femeie care are grijă de sine

și de ceilalţi, are compasiune. O femeie
puternică este independentă. Are încredere
în abilităţile ei și devine independentă
bazându-se pe abilităţile ei pe care și le
dezvoltă continuu.
Cred că o femeie puternică își asumă rolul
de lider muncind cot la cot alături de echipa
sa. Nu spune ”faceţi” ci “facem”. 
De asemenea, cred că atât în viaţa personală
cât și în cea profesională, o femeie
puternică găsește soluţii rapide la orice fel
de problemă.
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1.Cu toții cred, tindem să idealizăm
trecutul. Nostalgia îți dictează să
spui că a fost ușor, că a fost

frumos, în definitiv eram mai tânără cu 18
ani atunci când am venit la MedLife.  
Noroc că am agende, noroc că am prin
computer salvate documente, că altfel 
mi-ar fi foarte greu să-mi amintesc. A fost
enorm de multă muncă, creșterea
impresionantă a Sistemului MedLife de la
un business antreprenorial, la compania cu
peste 10.000 de angajați și colaboratori,
din care doar sub conducerea mea sunt 400
de oameni, așa cum este astăzi, nu a fost o
întâmplare miraculoasă.
Am făcut parte din echipa care a contribuit
la creșterea companiei, Sistemul Medical
MedLife fiind astăzi liderul pieței de
servicii medicale private din România și
gestionând cel mai mare portofoliu de
abonamente corporate la nivel național –
peste 800.000. 
Am fost aici în momentele cheie, de la
listarea la Bursă a MedLife, prima
companie medicală românească listată la
Bursă, la intrarea MedLife pe alte piețe, la
întărirea prezenței companiei în țară 

printr-un proces elaborat de achiziții, la
lansarea primului Hub de Inovație
Medicală. Am fost aici și, pentru că
onestitatea este o valoare de bază pentru
mine, nu o să spun vreodată că a fost ușor.
A fost greu, am muncit și am învățat și,
între timp, am devenit și mamă, deci a
trebuit să mențin un echilibru între cele
două familii ale mele, cea de acasă și cea
de la birou.
Dar nu poți deveni puternic, având o viață
comodă. Fără ritmul impus de MedLife, nu
aș fi fostul omul puternic de acum.
Adrenalina celor 18 ani mi-a creat o
dependență de noi provocări. Așa că, stay
tuned, nu mă retrag. Abia aștept să vorbim
la anul despre proiectele pe care le
construim acum.

2.Evenimentele ultimilor ani ne-au
arătat cât de fragilă este existența
noastră și cât de importantă este

întoarcerea către noi, către lucrurile simple
care ne fac bine. Sesizând această
transformare de paradigmă la nivel social,
venită pe fondul oboselii post-pandemice

Mirela Dogaru este absolventă a
Politehnicii din București, specializarea
biochimie, a unui EMBA la
Universitatea Kenesaw din Atlanta,
Georgia, SUA, dar și a numeroase
cursuri și traininguri de management, 
în țară şi în străinătate. În 2005, 
a acceptat o nouă provocare
profesională, care avea să însemne
creștere pe mai multe paliere – creșterea
portofoliului corporate MedLife, la
început în calitate de coordonator al
echipei de vânzări corporate, apoi ca
director de vânzări pentru sectorul de
dezvoltare a afacerii, dar și creșterea
companiei în ansamblu, prin implicarea
în procesul decizional, în calitate sa 
de membru în Comitetul Executiv al
companiei. În anul 2016, Mirela Dogaru
este numită membru în Comitetul
Executiv al celui mai mare furnizor de
servicii medicale private din România,
de doi ani coordonând direct diviziile de
corporate vânzări, operațional şi
marketing. Totodată, în subordinea ei a
fost și divizia de laboratoare, pentru o
perioadă de doi ani.  

Cu o experiență de peste 20 de ani 
în management, vânzări şi marketing,
din care 18 ani în cadrul MedLife, Mirela
Dogaru se implică activ în procesul de
management, leadership și în deciziile
strategice de creștere și dezvoltare a
business-ului, fiind unul din oamenii
care au contribuit decisiv la succesul
companiei. 

Adrenalina celor 18 ani în medlife 
mi-a creat o dependență de noi provocări

mirEla dogaru
Director coMercial și MeMbru În coMitetul executiv al MeDliFe group

A fost enorm de multă muncă, creșterea impresionantă 
a Sistemului MedLife de la un business antreprenorial, 
la compania cu peste 10.000 de angajați și colaboratori,
din care doar sub conducerea mea sunt 400 de oameni,
așa cum este astăzi, nu a fost o întâmplare miraculoasă.
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și a stresului războiului de la graniță, am
intrat pe un segment nou de business – cel
de wellness.
Credem că medicina viitorului nu înseamnă
doar investiții în cele mai avansate
tehnologii și tratamente, roboți și Artificial
Intelligence, ci și schimbarea stilului de
viață, ca modalitate de prevenire și remisie
a bolilor. Obiectivul nostru este facilitarea
accesului unui număr cât mai mare de
pacienți la servicii de medicină integrativă:
de la prevenție și stil de viață, la diagnostic,
tratament și recuperare.
Prin prisma experienței dobândite în cele
aproape 3 decenii de activitate, MedLife e
un business antreprenorial, îndeajuns de
agil încât să rămână mereu în picioare,
reușind să absoarbă pericolul și să-l
transforme în oportunități.

3.Femeile sunt la noi încă văzute ca
sexul slab. Suntem considerate
sensibile, ușor impresionabile,

mânate de emoții, nu de rațiune. 
Cred că sensibilitatea cu care femeile sunt
înzestrate este de fapt un izvor de empatie,
combustibilul necesar motorului unei femei
puternice. 
Altfel, calitățile femeii de succes sunt
calitățile unui bărbat de succes. 
Ar trebui să fim egali, să definim puterea nu
diferențiată pe gen, ci cântărită prin
greutatea faptelor și a caracterului.

Credem că medicina
viitorului nu înseamnă
doar investiții 
în cele mai avansate
tehnologii și
tratamente, roboți și
Artificial Intelligence, 
ci și schimbarea stilului
de viață, ca modalitate
de prevenire și remisie
a bolilor.
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1.Anul acesta am devenit mamă şi
am înţeles pe deplin de ce un
proverb african spune că este

nevoie de un sat întreg să creşti un copil.
Cred că acelaşi lucru este valabil şi pentru o
femeie de succes. În cazul meu, în primul
rând, am avut parte de un model de femeie
puternică, curajoasă, muncitoare şi extrem
de visătoare. Încă de mică, mama m-a
încurajat să visez, să îmi doresc să ajung
foarte sus, poate, uneori, să am idealuri ce
păreau imposibile. Deşi m-am născut într-o
localitate mică din România şi până la 16 ani
nu am plecat din ţară, de mică visam să
locuiesc în străinătate, să duc o viaţă ca în
filme şi să văd toată lumea. Acest lucru m-a
făcut să îndrăznesc să caut o bursă să merg
la facultate în Anglia, să aplic pentru un job
în Elveţia la una dintre cele mai mari bănci
de investiţii din lumea şi, ulterior, la MBA la
Harvard, probabil cea mai prestigioasă
universitate din lume. Când eram mică am
făcut şah, şi antrenorul meu îmi spunea
mereu să joc doar cu jucători mai buni ca
mine pentru că de la ei pot învăţa. Un astfel

de rol îl are soţul meu, care reprezintă o
inspiraţie pentru mine şi îmi dă încredere fix
atunci când am nevoie. Similar, am avut
noroc de-a lungul anilor de mulţi mentori,
oameni care mi-au împărtăşit experienţa lor
şi mi-au dat feedback sincer. Eu am fost
mereu deschisă să învăţ şi să îmbunătăţesc,
aşa că au existat mulţi oameni de-a lungul
tipului care au avut încredere în mine şi care
mi-au oferit oportunităţi. Uitându-mă înapoi,
nu cred că a fost greu, cred că a fost
minunat, însă pot spune acest lucru pentru că
am învăţat devreme să fiu confortabilă cu
provocările, şi să nu îmi fie frică de eşec. Să
nu uităm că orice drum de success are în
culise multe nereuşite depăşite.

2.Toate evenimentele menţionate de
dvs. au impact major pe piaţa de
capital. Astfel, anul trecut, am

văzut pe piaţă volume de tranzacţionare în
scădere, portofolii “pe roşu” şi o activitate
de finanțare prin bursă mult mai slabă decât
în anii precedenţi. La TradeVille, având o
performanță istorică puternică, ne-am
permis să investim, aşa că am folosit
această perioadă să ne pregătim pentru
următorul val de creştere: am lucrat la
scalabilitatea platformelor, la îmbunătăţirea
experienţei clienţilor şi la dezvoltarea unei
echipe de content puternice. Astfel, avem
acum 3 produse trimise zilnic clienților: La
Prima Oră – un sumar al celor mai
importante știri; TrevIQ – 3 analize
detaliate ale unor companii care reprezintă
potențiale oportunități de investiții și
TradeTalk – probabil cel mai citit
newsletter financiar din România care face

A absolvit studiile universitare în
cadrul Academiei de Studii Economice
din București și a terminat un MBA în
cadrul celei mai prestigioase școli din
lume, Harvard Business School (HBS).
Miriam a început cariera profesională în
urmă cu aproximatic zece ani, printre
primele job-uri fiind în Zürich, Elveția, în
domeniul investițiilor bancare la Credit
Suisse, unde a lucrat aproximativ doi
ani. S-a mutat înapoi în România în
2016, și a lucrat în perioada 2016 – 2021
la compania de consultanță și
management A.T. Kearney România. A
promovat rapid ca associate și mai apoi,
în 2019, a  devenit cel mai tânăr
manager din echipa de management
consulting, contribuind la proiecte
importante precum integrarea Banca
Transilvania – Bancpost, unde a
coordonat stream-urile comerciale.
Miriam Andrei, a primit aprobarea
Autorităţii de Supraveghere Financiară
pentru funcţia de director al Tradeville,
una dintre cele mai mari societăţi de
brokeraj de la bursa românească și din
decembrie 2021 este CEO și director
general. 

o femeie puternică 
trebuie să îşi pună ţinte înalte

miriam andrEi
ceo, traDeville
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o trecere în revistă provocatoare a celor mai
importante evenimente din piață. Prin
conţinut specilizat de calitate, ajutăm
clienţii să găsească oportunităţi de investiţie
în această perioadă tulbure. În cele din
urmă, beneficiul pieţei de capital este acela
că există mereu modalităţi de a naviga pe o
piaţă dificilă şi a ieşi învingător. Războiul
din Ucraina și creșterile de dobândă au fost
cele mai mari provocări, dar ele au
prezentat, de asemenea, oportunități pentru
investitori de a face mișcări strategice și de
a ieși, potențial, în avantaj. 
După cum spuneam mai devreme, anul acesta
noi am investit în dezvoltarea companiei,
pariem deci pe o creștere a numărului de
investitori la Bursa de Valori București și
credem că aceasta va continua să ofere
oportunități interesante pentru investitori în
anul următor. La TradeVille, ne angajăm să
oferim cea mai bună experiență de
tranzacționare posibilă pentru clienții noștri
și să rămânem în fruntea evoluțiilor din
industrie. Scopul nostru este să ne aliniem
mereu la standardele internaționale și ne
luptăm cot la cot cu competiția
internațională. Este o luptă grea având în
vedere că sunt anumiți brokeri care fac
arbitraj de reglementare și vin cu anumite
produse și servicii care nu respectă
reglementările locale și cele MiFID, ceea ce
le permite să ofere, de exemplu, comisioane
0. Este evident imposibil să ai un business
profitabil fără comisioane, acești brokeri
tranzacționând împotriva clientului. Noi nu
facem acest lucru și suntem extrem de
transparenți cu clienții noștri când vine
vorba de costuri.
. 

3.Cred cu tărie că o femeie puternică
trebuie să îşi pună ţinte înalte, să
fie muncitoare, să fie îndrăzneaţă,

să nu îi fie frică de eşec şi mai ales să fie
echilibrată. Prin echilibru, mă refer la a găsi
suficient timp pe lângă job pentru familie,
prieteni, dar mai ales pentru ea. Mă gândesc
aici la timp de făcut sport, de mâncat
sănătos, de citit, de meditat sau făcut orice îi
face plăcere şi îi face bine, căci nu ar trebui
să uităm de zicala în latină “mens sana in
corpore sano”
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1.Au trecut aproape 20 de ani de
când am început această frumoasă
călătorie numită „parcurs

profesional”.  Începuturile mele au fost
legate de o mare dorinţă de a construi ceva
cu adevărat important pentru compania în
care lucrez, cu impact pozitiv asupra ţării
noastre, de a învăţa azi puţin mai mult
decât ceea ce ştiam deja. Am început prin a
identifica scopurile cărora le-aş putea
dedica timpul şi energia mea. Cred că
acesta a fost primul pas important pe
drumul meu spre succes. Apoi am început
să îmi construiesc cunoştinţele şi să-mi
îmbunătăţesc abilităţile, prin educaţie,
cursuri, seminarii şi conferinţe. Mă implic
în activităţi şi proiecte care să-mi permită
să îmi folosesc cunoştinţele şi caut mereu
să aduc în compania Celco tendinţele
pentru perfecţionarea produselor şi a
tehnicilor noastre de vânzare şi promovare. 
Încă de la început am avut şansa de a
întâlni oameni de la care am avut mereu de
învăţat: Managementul companiei Celco,
Directorul General, Directorii de
producţie, Şefii de laborator şi tehnologii.
Îi ascultam cu multă atenţie şi admiraţie şi
îmi proiectam viitorul înglobând
cunoştinţe preluate de la ei.
În industria materialelor de construcţii,

pregătirea continuă este extrem de
importantă şi de aceea m-am implicat în
activităţi şi proiecte naţionale şi
internaţionale, la nivel de industrie,  care
să-mi permită să dobândesc cunoştinţele
necesare pentru a aduce clienţilor cele mai
bune practici şi produse în domeniul
materialelor de zidărie din BCA. 
Din poziţia de reprezentant al
Departamentului Comercial, am fost
întotdeauna veriga care a facilitat legătura
dintre producţie şi clienţi şi culegem acum,
la 50 de ani de la înfiinţarea fabricii de
BCA CELCO, roadele unei bune
colaborări interne între departamente şi
externe, cu publicul larg.    

2.Deşi beneficiem de avantajele
integrării pe verticală a
activităţilor noastre de producţie

(cariera de calcar, Fabrica de Var, Fabrica
de BCA, Fabrica de Adezivi şi mortare
uscate), şi în domeniile noastre de
activitate, consecinţele crizei economice
sunt fără îndoială dificil de gestionat.
Creșterile artificiale ale prețurilor energiei
și gazelor naturale pentru companiile mari
au creat o discriminare majoră în mediul
economic, iar modificările legislative care

A absolvit Facultatea de Științe
Economice, din cadrul Universității
“Ovidius”, specializarea Relații
Economice Internaționale, are un
Masterat în “Administrarea afacerilor în
Turism, Comerț, Servicii”. 

În anul 2004, ca proaspătă
absolventă, Irina Odor și-a îndreptat
atenția spre companii puternice din
Constanța și a avut ocazia de a fi
selectată pe postul de economist în
cadrul companiei CELCO. După doi ani,
a preluat activitățile biroului de
marketing ceea ce a însemnat și startul
etapei de creare a mărcilor CELCO, ca și
un amplu proces de rebranduire. Din
anul 2008 a fost numită Director
Comercial, rol prin care coordonează
activitatea de vânzări și marketing a
companiei  Celco, liderul pieței
românești a betonului celular
autoclavizat (BCA). Compania
aniversează în 2023 o jumătate de secol
de activitate.

Am avut şansa de a întâlni oameni 
de la care am avut mereu de învăţat

irina odor
Director coMercial, celco sa

Începuturile mele au fost legate de o mare dorinţă de a
construi ceva cu adevărat important pentru compania 
în care lucrez, cu impact pozitiv asupra ţării noastre, 
de a învăţa azi puţin mai mult decât ceea ce ştiam deja. 
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au avut loc, au epuizat capacitatea
întreprinderilor de a investi în
transformarea lor. În ultimii doi ani, am fost
puternic afectați de creșterea prețurilor la
gaz și energie, prețurile de achiziție
dublându-se la intervale de 2-3 luni. Sunt
deja companii mari, clienţi de-ai noştri,
care și-au închis porțile și nici nu găsesc
vreo soluție de a-și relua producția, din
cauza fluctuațiilor inacceptabile de la o
lună la alta ale prețurilor la utilități. În
situația în care, în continuare, producătorii
români nu vor fi susținuți în demersurile lor
de a depăşi obstacolele prezentate, pe
termen mediu, fabricile își vor închide
activitățile, iar produsele de care România
are nevoie vor ajunge să fie importate din
alte state europene, dar și din afara
continentului.

Pentru a face faţă acestor provocări, ne
concentrăm pe optimizarea costurilor, pe
identificarea tehnologiilor avansate, pe
diversificarea produselor şi a serviciilor, pe
oferirea unor opţiuni flexibile şi
competitive clienţilor. 

3.Femeile puternice au, de obicei,
caracteristici comune precum:
capacitatea de a-şi asuma

responsabilităţi, disciplină, perseverenţă,
curajul de a lua decizii, comunicarea
eficientă şi respectul pentru sine şi ceilalţi,
abilitatea de a-şi gestiona emoţiile şi de a le
folosi pentru a-şi construi viitorul, existenţa
unui scop şi a unei viziuni pe termen lung.
Aceste femei îşi folosesc abilităţile şi
cunoştinţele pentru a-şi atinge obiectivele 
şi rezolva provocările. 

În ultimii doi ani, 
am fost puternic
afectați de creșterea
prețurilor la gaz și
energie, prețurile de
achiziție dublându-se
la intervale de 2-3 luni.
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1.Educația este fundamentală și nu
vorbesc doar despre școală, ci și
despre rolul experiențelor de viață

în formarea fiecăruia dintre noi. 
Educația dobândită în școală, libertatea de
a-ți alege singur profesia, suportul
necondiționat al multor oameni întâlniți pe
parcursul vieții, încrederea acordată,
abordarea succesului și eșecului cu
seninătate și cu înțelegerea rolului
fiecăruia, sunt elementele decisive. Apoi
am avut privilegiul de a mă alătura echipei
cora, într-un moment de transformare a
comerțului în România. Au fost ani extrem
de valoroși, de interesanți pentru mine, cu
atât mai mult cu cât cora este o organizație
care încurajează inițiativa personală.
Dezvoltarea mea s-a petrecut firesc și
continuă în același ritm, viața este un
proces continuu de învățare. 

2.Dinamica în retail, impusă de tot
felul de factori disruptivi, pe care
am experimentat-o în anii care 

s-au scurs de la declanșarea pandemiei, se
va menține. Se menține și nivelul ridicat de

impredictibilitate, ceea ce ne testează la
maximum capacitatea de adaptare,
creativitatea. Trebuie să fii în permanență
în alertă, să lucrezi în echipă pentru a găsi
soluții la astfel de provocări, care apar și
simultan, ceea ce complică și mai mult
lucrurile.
Efortul nostru zilnic este să căutăm
modalități pentru a reduce impactul
inflației asupra coșului de bază, să avem
continuitate și diversitate la raft, să
reducem presiunea asupra mediului prin
programe verzi și să avem o echipă
implicată.

3.Nu aș face neapărat o diferență
între genuri. Nu ne naștem
puternici, dar avem toți șansa să

devenim puternici, depinde de un cumul de
alegeri pe care le facem de-a lungul vieții.
Un om puternic este curajos, dar educat,
instruit și ia decizii, populare sau nu, în
cunoștință de cauză și asumate. Un om
puternic atrage în jurul său oameni dornici
să ia atitudine, să acționeze, să genereze
schimbare.

La începutul lunii mai 2022, 
Aura Rădulescu a fost numită la
conducerea cora România, fiind prima
femeie şi primul CEO român ales în
această funcţie în cadrul companiei. 
Are o pregătire academică solidă, care
îmbină comunicarea (Facultatea de
Litere a Universităţii din Bucureşti) cu
administrarea afacerilor, având şi
licenţa în economie, la ASE. Aura
Rădulescu are o experienţă de 27 de ani
în comerţul modern, dintre care zece în
vânzări FMCG şi pharma, şi 17 în retail,
ocupând poziții operaționale și de
management. Ea s-a alăturat echipei
cora România în 2005, iar în aprilie
2022, Aura a devenit CEO cora
Romania.

A ales retailul pentru că preferă să
lucreze într-un mediu dinamic, în
continuă schimbare, un loc în care poţi
învăţa, cu un anturaj de oameni
deschişi, pozitivi, o alegere inspirată, 
pe care o confirmă istoria sa de durată 
în cora şi noul rol, de CEO.

nu ne naștem puternici, dar avem toți
șansa să devenim puternici

aura ioana rĂdulEsCu
ceo, cora roMânia

Un om puternic este curajos, dar educat, instruit 
și ia decizii, populare sau nu, în cunoștință de cauză 
și asumate. Un om puternic atrage în jurul său oameni
dornici să ia atitudine, să acționeze, să genereze
schimbare.
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1.Eu sunt Ana de la Cetate, așa cum
mă știu cei mai mulți. Sunt mamă,
soție și sunt o persoană care știe că

cerul nu are limite, așa cum am demonstrat
că nici zidurile Cetății noastre nu au limite
și că ele se întind până acolo unde este
nevoie de noi. Am pus bazele Asociației
Cetatea Voluntarilor din Arad acum mai
bine de 10 ani cu încredere că dacă aduni
oameni cu suflet mare, poți schimba multe.
Nimic în această viață nu este ușor. Cel
puțin nu pentru mine. 
A fost foarte greu să îmi câștig “dreptul” ca
femeie într-o lume care încă se consideră a
fi a bărbaților. Am auzit de multe ori
expresia “voi femeile nu înțelegeți”, “voi
femeile visați cai verzi pe pereți” etc. Și
DA, nu am înțeles de ce trebuie să stăm
frustrați și să așteptăm  să facă alții ceva
pentru noi și DA, am visat că dacă o
comunitate este unită, putem schimba
viitorul copiilor noștri. Și DA, AM
REUȘIT. Am reușit să mă înconjor de o
echipă de oameni valoroși, de o comunitate
unită și cu sufletul mare, de companii
private care își respectă clienții și pun mare
accent pe CSR și ni s-au alăturat
personalități sonore, cum ar fi Nadia
Comăneci, Ilie Năstase, echipele de fotbal
UTA, RAPID, STEAUA, Federația
Română de fotbal, gimnastică și baschet,
Casa Regală și multe personalități
reprezentative pentru România.
Am reușit împreună să renovăm aproape
toate secțiile de spital dedicate copiilor din
Arad, să reabilităm creșe, grădinițe, școli și
săli de sport și cel mai important, să fim
partener strategic al marilor ONG-uri și

Asociații naționale și internaționale datorită
HUB-ului umanitar pe care l-am creat și
care este unul dintre principalele centre de
ajutorare destinate situațiilor de criză:
pandemie, război, cutremur. 
Mi-am purtat ambele fetițe atât în pântec
cât și în brațe pe șantierele secțiilor de
spital, pe șantierele creșelor și grădinițele
din județul Arad. Succesul a fost clădit pe
toate aceste compromisuri, dar și pe dovada
clară că atunci când am promis ceva,
rezultatul a fost unul peste așteptările
tuturor. Sunt catalogată a fi o persoană
puternică, de neclintit, pe care nimeni și
nimic nu o doboară. Mă bucur că asta se
vede din exterior și că pentru cei din jur
sunt sprijin și încredere. La finalul zilei
însă sunt doar un om care uneori plânge de
bucurie, alteori de oboseală sau frustrare că
nu am reușit mai mult decât mi-am propus,
dar ce simt că mă face pe deplin împlinită și
îmi dă senzația de putere și credință este să
fac în fiecare zi pe cât de mult bine pot, să
privesc o înfrângere ca pe o motivare, un
NU ca pe un viitor DA și cel mai important
să mă bucur de toate experiențele personale
și profesionale.

2.În infrastructura socială din vestul
României, Asociația „Cetatea
Voluntarilor” și-a asumat încă de la

înființare, în anul 2014, rolul de catalizator
al energiilor pozitive, constructive, din
comunitate. Într-un mediu economic activ și
dinamic, în parteneriat cu administrațiile
publice locale și regionale, cu cultele
religioase și reușind să activeze persoane

Anamaria Popa este președinta
Asociației Cetatea Voluntarilor și face
parte din Federația Volum, Federația
Organizațiilor care Sprijină Dezvoltarea
Voluntariatului în România. La 31 de
ani, Anamaria a mobilizat o întreagă
comunitate și a reabilitat Secția Boli
Infecțioase Copii din cadrul Spitalului
Județean Arad. A înființat „Banca de
scutece” și a realizat cea mai mare
„inimă umană” din Europa, prin care
Aradul trăgea un semnal de alarmă de
Ziua Internațională a Bolilor Rare.
Născută într-o familie cu șase copii,
Anamaria a primit încă din copilărie
primele lecții de „responsabilitate
socială”. A intrat în familia voluntarilor
pe la 14 ani, după ce ani la rând a
acționat ca voluntar în taberele de copii.
A activat în diverse asociații, urmând ca
la 23 de ani să dea viață la ce reprezintă
azi „Cetatea Voluntarilor” Arad.
„Cetatea” a renovat și reabilitat
grădinițe, spitale, secții după secții sau
a avut grijă de copiii abandonați, cu
hrană și produse de igienă, sunt prezenți
acolo unde este nevoie de ei. Este un
abonat fidel al premiilor dedicate
filantropiei. Pe lângă multe alte
distincții, proiectul „Cu drag pentru
viitor” a câștigat premiul cel mare la
Gala Națională a Voluntarilor.
Totodată, Anamaria a fost finalistă la
Gala Global, din California, o gală
dedicată celor care susțin copiii cu boli
rare.

misiunea noastră este susținerea comunității
și a oamenilor care o compun 

anamaria PoPa
preșeDinte, asociația „cetatea voluntarilor” araD
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fizice interesate în implicarea în proiectele
comunității Asociația „Cetatea Voluntarilor”
s-a validat ca unul dintre principalii factori de
mobilizare în Regiunea de Dezvoltare Vest.
Asociația „Cetatea Voluntarilor” este o
organizație non-profit, cu sediul în Arad. În
anul 2024 va împlini un deceniu de existență
și de activități pentru dezvoltarea
comunității. Are, încă de la înființare, un
portofoliu bogat de activități în domeniile:

- social
- educațional
- umanitar
- medical

Pentru activitățile sale în folosul comunității,
a categoriilor vulnerabile de populație, pentru
dezvoltarea sistemului de sănătate publică din
județul Arad, Asociația „Cetatea Voluntarilor”
a fost recunoscută la Gala Voluntariatului din
România cu distincții care atestă importanța
sa la nivel local și național.
În portofoliul Asociației se regăsesc campanii
umanitare în perioada pandemiei COVID-19
și a războiului din Ucraina, expedierea de
ajutoare în Ucraina pentru populația civilă și
organizarea de spații de cazare și servicii
pentru refugiații din Ucraina în vestul
României; terapie ocupațională cu copiii
aflați în risc social, cu tineri și adulți cu
dizabilități fizice sau mentale; activități de
educație non-formală pentru copiii și tinerii
proveniți din medii defavorizate; campanii de
informare despre emergențe sociale; violența
domestică; bolile rare; consumul de droguri;
discriminarea; fenomenul migrației
internaționale.
Susținută de o echipă de 165 de voluntari
activi de la nivel local, Asociația „Cetatea
Voluntarilor” a generat în anul 2018 cel mai
consistent proiect din zona de vest a României
în domeniul sănătății publice gestionat de o
organizație non-guvernamentală:
modernizarea secțiilor de pediatrie de la
Spitalul Clinic Județean de Urgență Arad, a
Secției de Obstetrică-Ginecologie și a
Compartimentului Clinic Radiologie Copii
Arad. Asociația „Cetatea Voluntarilor” a
angrenat în această campanie personalități de
talie națională și europeană din sport, cultură,
afaceri și administrație, reușind să realizeze o
largă participare civică pentru dezvoltarea
obiectivelor menționate. Acestea sunt astăzi
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unele dintre cele mai moderne secții de spital
din România din punct de vedere al
funcționalității, aparaturii și esteticii.
Asociația „Cetatea Voluntarilor” colaborează
în proiectele sale cu actori civici, pe principiul
participativ al nediscriminării, al transparenței
și al eficienței.
În toate proiectele pe care le derulăm
promovăm valorile europene ale
responsabilității sociale, ale voluntariatului în
comunitate, ale solidarității umane, ale
susținerii persoanelor în dificultate și din
medii defavorizate.
Încurajăm participarea tinerilor și a mediului
de afaceri în proiectele noastre și am reușit să

dobândim credibilitate pe parcursul celor 
9 ani de existență prin rezultatele concrete pe
care le-am obținut într-un timp scurt, dar și
prin anvergura proiectelor inițiate.
Cu o bogată experiență în modernizarea și
dezvoltarea instituțiilor fundamentale ale
societății românești, Asociația „Cetatea
Voluntarilor” s-a implicat începând cu anul
2020 și în refacerea unor cabinete medicale
din zone defavorizate și a unor unități de
învățământ preșcolar și școlar în localități
unde am reușit să dăm o șansă la educație și
să reducem abandonul școlar, obiective
primitoare și moderne.
Misiunea noastră este susținerea comunității
și a oamenilor care o compun. Pentru asta
muncim începând cu anul 2014 și ne dorim
extinderea parteneriatelor noastre astfel încât
să putem servi cât mai bine interesul public.

Misiunea noastră este
susținerea comunității
și a oamenilor care o
compun. Pentru asta
muncim începând 
cu anul 2014 și ne
dorim extinderea
parteneriatelor noastre
astfel încât să putem
servi cât mai bine
interesul public.

1.Cred că totul s-a bazat pe dorința de
cunoaștere, de a învăța, de a rămâne
relevantă într-o lume în continuă

schimbare. La începutul anilor 2000, când
mi-am început cariera, certificările
internaționale erau foarte puțin cunoscute și
accesate la noi în țară, iar conceptul de
guvernanță corporativă era complet nou. 
Am avut însă norocul să ajung în preajma
unor oameni valoroși, de la care cred că am
reușit să iau tot ce era mai bun. A fost greu,
dar și ușor în același timp, perioade mai
intense, atât profesional, cât și personal, în
special atunci când am devenit mamă. Toate

Alexandra este Partener în cadrul firmei de consultanță Deloitte România,
membră a Deloitte Global, este lector la Universitatea Româno-Americană, 
unde predă fiscalitate internațională și Președinte al organizației analiștilor
financiari certificați Chartered Financial Analyst© - CFA România. 

Este licențiată în economie și afaceri internaționale, și a urmat un master 
în managementul proiectelor internaționale. Astăzi, este în vârful ierarhiei
organizaționale. Ocupă o funcție cheie în una dintre cele mai importante
companii de servicii profesionale din România, parte a unei rețele globale cu
prezență în peste 150 de țări și teritorii din întreaga lume. O organizație care
promovează o cultură dinamică de incluziune, colaborare și performanță ridicată. 

Cu o experienţă de aproape 15 ani în consultanţă fiscală, a coordonat, de-a
lungul timpului, numeroase proiecte locale şi internaţionale, preponderent pentru
clienţi din industria serviciilor financiare. Este membru al Camerei Consultanţilor
Fiscali din România, al Asociaţiei Contabililor Autorizaţi (ACCA) din Marea
Britanie, al Institutului de Fiscalitate Internaţională (ADIT) din Marea Britanie.
Alexandra este și coordonatorul programului SheXO Club, o inițiativă globală 
a Deloitte, lansată în România în 2012, care își propune să construiască o
comunitate de femei de afaceri care să fie conectată, să crească și să prospere 
prin crearea unei platforme dedicate schimbului de experiență. Cu alte cuvinte, 
să pregătească continuu, din timp și temeinic următoarea generație de lideri femei.

nimeni nu a reușit 
din prima, iar tenacitatea 
te poate duce departe 

alExandra smEdoiu
partener, Deloitte roMânia
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etapele au fost însă frumoase în felul lor și
m-au adus mai aproape de ceea ce am
devenit ulterior. Călătoria însă este abia la
început. 

2.Într-adevăr, trăim vremuri
speciale, suntem o generație
încercată de criza financiară din

2007 – 2008, de pandemie, de război. Pe de
altă parte, părinții noștri au trăit în
comunism, bunicii noștri în perioade de
război, foamete și multe alte neajunsuri.
Realitate este că, oricâte aspecte negative
am putea invoca, noi trăim mai bine decât
orice alte generații dinaintea noastră.
Regretatul savant Hans Rosling o explica
cel mai bine în cartea sa de căpătâi,
Factfulness. Mie îmi place însă să privesc
greutățile surmontate din cealaltă
perspectivă: criza financiară m-a făcut mai
disciplinată, pandemia m-a transformat
într-un manager mai bun, iar războiul m-a
ajutat să conștientizez mai bine cât suntem
de fragili. Pentru viitor însă sunt optimistă.
Abilitatea noastră, a omenirii, de a găsi
soluții noi la probleme mai vechi, este
uimitoare. 

3.Nu știm exact ce înseamnă a fi
puternic. Înseamnă să nu plângi, să
nu fi sensibil la frumusețile sau

ororile din jur, înseamnă să te ghidezi după
sintagma „scopul scuză mijloacele”? Cred
ca niciuna din toate acestea. Ca femei,
suntem puternice atunci când ne cunoaștem
vulnerabilitățile, când înțelegem ce îi
motivează pe cei din jurul nostru, când
ascultăm de cineva mai bine pregătit, când
dăm dovadă de flexibilitate în gândire. Dacă
ar fi un lucru pe care aș vrea să-l învețe
fetele mele de la mine, acela ar fi reziliența
– să nu renunțe să încerce, să nu dea înapoi
la primul obstacol, la prima rafală de vânt.
Nimeni nu a reușit din prima, iar tenacitatea
te poate duce departe. 
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1.Mi-am propus întotdeauna să fac
lucrurile cât pot eu de bine și,
eventual, să intervin să le

îmbunătățesc în timp, când contextul se
schimbă. Cred că, dacă ai atitudinea asta,
succesul devine o urmare firească.
Dacă mă uit acum în urmă la parcursul meu
profesional, cred că cel mai important lucru a
fost capacitatea de a accepta situații noi, de a
mă reinventa. După 14 ani petrecuți ca
cercetător și asistent universitar la Facultatea
de Chimie Industrială, am intrat în lumea de
business ca director a Romcolor2000 SA,
companie specializată în producerea de
coloranți și aditivi pentru industria de mase
plastice. Un nou început, angajări pentru noua
fabrică, crearea unei culturi a muncii solide,
proceduri etc. Toți erau tineri absolvenți. Sunt
convinsă că selecția judicioasă a oamenilor a
dus la succesul investiției! În business
lucrurile sunt mai ușor de contorizat, succesul
se vede clar după profitul obținut. Și, când ai
realizări remarcabile într-un domeniu, acestea
se acumulează în timp ca „etichete de
reputație”. Pornind de la reputația
profesională, poți apoi să-ți construiești și
reputație în caritate, management social etc.
Ajungi să schimbi etichetele de reputație pe
care le ai pentru a fi recunoscut și în alte
domenii. Astfel, și după ce m-am retras din
Romcolor, am continuat proiectele de
caritate și culturale - de conservare a
patrimoniului. Învăț în fiecare zi, acum sunt
implicată în producția unui film documentar

despre Martha Bibescu, care a făcut istorie 
în România, în organizarea unor tabere
Patrimoniu Mondial UNESCO etc. 
În plus, activitatea de Consul onorific îmi dă
ocazia de a cunoaște oameni cu abordări 
de viața diferite.
Mi se pare că timpul trece extrem de repede.
Dacă mă uit înapoi, mi se pare că totul a fost
foarte frumos! Poate și datorită faptului că
reușesc să separ momentele frumoase de cele
triste tot la fel cum separ problemele de
serviciu, de cele de casă, de sănătate etc.
Încerc să mențin o ordine…

2.Într-adevăr, este o situație care pare
fără precedent. Cu toate acestea, eu
cred că și în anii viitori, oamenii vor

continua să consume și să producă. Cererea
de bunuri și servicii va fi din ce în ce mai
sofisticată și va fi de datoria noastră să
identificăm resursele umane și financiare
pentru a putea răspunde acestor solicitări.
Sincopele care se vor manifesta pe piața
muncii prin lipsa de personal calificat vor
necesita mărirea investițiilor în educație și
pentru creșterea productivității muncii. Sunt
țeluri dificile, dar realizabile având în vedere
proiectele ample care se întrevăd în România.
Cele 29 de miliarde de Euro acordate de
Uniunea Europeană prin PNRR vor ajuta
foarte mult companiile românești,
contractante direct sau subcontractante. Sunt
proiecte care vizează companiile care

Georgiana Pogonaru este un
antreprenor român, cu peste 25 de ani 
de business, fondator a mai multor
afaceri de top în industria chimică, 
unde a început ca și cercetător, precum
și în sectorul nonprofit, în domenii
precum administrarea patrimoniului și
artei. Asistent universitar la catedra de
Cataliză și Catalizatori a Facultății de
Chimie la începutul anilor 90, a lăsat în
urmă mirajul academic  pentru a
înființa Romcolor 2000, producător de
coloranți și aditivi pentru mase plastice,
folosindu-și astfel experiența de inginer
chimist. În prezent, Romcolor 2000 este
parte a grupului Global Colors, activ în
15 țări din regiune. O altă afacere reușită
este Veranda Mall, complexul comercial
de lângă Piața Obor din București. 
În 2000, a fost nominalizată drept 
una dintre „Femeile antreprenoare de top
din lume”. Din 2007 este Consul
Onorific al Islandei în România. Este
implicată în numeroase activități
caritabile, precum și în susținerea
patrimoniului românesc, fiind din 2005
fondatoarea și președinta “Asociației
Culturale Patrimoniu pentru viitor”. 

Admir femeile care nu-și ascund 
cu tot dinadinsul vulnerabilitățile, 
cred că nu le scade cu nimic puterea

gEorgiana Pogonaru
co-FonDator veranDa Mall
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acționează în domeniile energetic, 
al infrastructurii, logisticii, agriculturii 
și multe altele.
Desigur, situația geopolitică poate suferi
schimbări oricând, dar dacă analizăm situația
cu o doză de optimism, cred că firmele
românești vor putea ajuta mult când va veni
momentul reconstrucției Ucrainei. 
Și un alt program amplu la care suntem deja
martori este creșterea investițiilor străine.
Multe companii internaționale își relochează
unitățile, ceea ce cred că va ajuta la crearea
de lanțuri de aprovizionare benefice 
pentru noi toți. 

3.Consider că principala calitate a
unei femei puternice este încrederea
în sine, convingerea că modul în

care „citește” lumea și selectează răspunsurile
este corect. Flexibilitatea minții este, iarăși,
un lucru necesar. Nu avem răspunsuri 
la toate, iar a-i asculta pe cei din jur pentru a
avea mai multe păreri și informații este
extrem de important; dar, în final, exprimarea
fără rezerve a unui punct de vedere diferit de
cel al celor din jur este tot apanajul 
femeilor puternice.
Când apare o nouă provocare, e important 
să-și asume riscul inerent acesteia, să știe
când trebuie să „accelereze” și când să se dea
la o parte. Desigur, pe parcurs apar tot felul de
frici, dar acestea pot fi diminuate dacă există
un amestec de pasiune, tact, curaj și,
bineînțeles, înțelepciune. 
Folosirea intuiției este de asemenea un
instrument pe care noi, femeile, ne putem
baza în rezolvarea mai rapidă a unor situații.
Admir femeile care nu-și ascund cu tot
dinadinsul vulnerabilitățile, cred că nu le
scade cu nimic puterea. Tot în categoria
femeilor puternice le înscriu și pe cele care
inspiră și ajută noile generații să se dezvolte.
E o calitate, pe care dacă nu o au, trebuie 
să o dobândească - capacitatea să-i
entuziasmeze pe cei din jur pentru o idee,
pentru un proiect nou.
Le admir pe cele care știu să separe
problemele pe categorii și le rezolvă cu
tenacitate, chiar dacă asta ia timp. Și mai ales
pe cele care se adaptează la provocările vieții
cu simțul umorului și nu prin cinism!
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1.Prima decizie care mi-a schimbat
traiectoria profesională a fost
aceea de a renunța la profesia de

avocat, deși am terminat facultatea de
Drept la Universitatea Babeș Bolyai din
Cluj-Napoca. Mi-am dat seama foarte
repede că am o atracție pentru zona de
business. Jobul meu în cadrul Puratos
România mi-a dat ocazia să descopăr ce
înseamnă acest lucru, iar evoluția mea în
companie a venit natural. Niciun parcurs
nu este unul lin, peste tot apar greutăți,
piedici, însă cred că e nevoie de curaj să
alegi pentru tine și echipa ta. În ultimii
șase ani, de când sunt Director regional al
Puratos Group pentru Europa Centrală și
de Est, am avut curajul să investesc în
oameni și proiecte care aduc plusvaloare
nu doar companiei, ci și industriei și
societății în ansamblu. Un exemplu
relevant ar fi anul 2020 când, în plină
pandemie, am deschis Bakery School,
prima școală pentru brutari, cofetari și
patiseri din România, la Tărtășești, județul
Dâmbovița. Procesul a fost unul extrem de
dificil, însă nu am renunțat la acest proiect.
Iar anul acesta vom avea prima generație

de tineri absolvenți, care, după liceu, sunt
deja considerați calificați în domeniu.
Câțiva dintre ei au făcut performanță chiar
și din școală. Opt dintre elevii noștri au
fost pe podium la Olimpiada WorldSkills
de Brutărie și Cofetărie.  Și această
misiune continuă să fie o prioritate pentru
noi. În septembrie 2022, am deschis a doua
școală Bakery School în sistem dual din
România la Cluj-Napoca. Investiția totală,
în proiectul Bakery School a fost de peste
350 de mii de euro până în prezent. Ne
dorim să continuăm extinderea lui, ideal în
fiecare oraș mare din țară. 

2.Industria alimentară a fost
puternic afectată de pandemie,
atunci când liniile de producție au

fost fie închise complet sau restricționate
teribil. Când lucrurile au părut că își revin,
războiul din Ucraina a reușit să bulverseze
și mai puternic întregul lanț de
aprovizionare, la nivel mondial. Inflația
cred că este cea mai usturătoare consecință
a crizelor menționate mai sus. Toată

Gabriela Bereş este licențiată a
Facultăţii de Drept, Universitatea 
Babeș-Bolyai, Cluj-Napoca, și deține un
Executive MBA româno-american, la
ASEBUSS. Deși a studiat dreptul, nu a
practicat niciodată avocatura, iar viața
a îndreptat-o spre un alt domeniu, spre
business. A început ca director de
resurse umane în grupul Puratos,
companie belgiană, producător de
ingrediente alimentare în brutărie,
cofetărie și ciocolaterie. Apoi a devenit
director operațional în cadrul sucursalei
Puratos România. În 2012 a fost numită
Country manager Romania & Moldova,
iar în martie 2018, Gabriela Bereș a
ocupat poziția de Director Regional al
Puratos pentru Europa de Est, fiind
desemnată să dezvolte operațiunile
companiei pe 15 piețe.

Ea conduce activitățile subsidiarelor
Puratos din Ungaria, Republica
Moldova, Ucraina, Serbia, Croația,
Slovenia, Bosnia-Herțegovina, Cehia și
Polonia și operațiunile din Albania,
Kosovo și Georgia, unde compania este
reprezentată prin reţele de distribuitori
locali. Își menține și rolul de coordonare
a operațiunilor din România, pe care l-a
deținut în ultimii zece ani, subsidiara
locală reușind să obțină performanţe
foarte bune  an de an, în baza deciziilor
de business curajoase, care au pus
întotdeauna clientul şi consumatorul 
pe primul loc.

Femeile sunt puternice pentru că sunt reziliente
și au un nivel de integritate ridicat

Gabriela bereș
Director regional pentru europa centrală și De est, puratos românia

O femeie nu va abandona un proiect important, 
chiar dacă va fi dificil, fie că e mamă, sau antreprenor,
sau manager la o multinațională. De asemenea, 
cu aceste calități vine și curajul de a lupta pentru mai
bine, pentru bunăstarea ei și a comunității din jurul ei 
de care e responsabilă. 
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industria a suferit de pe urma acestor
scumpiri și a fost nevoită să ajusteze
costurile, pentru a supraviețui. Sper ca în a
doua parte a anului, acest avans să se
tempereze, pentru că, după părerea mea,
vârful de scumpiri a fost atins. Eu cred că
investițiile trebuie să meargă înainte, pentru
că, de multe ori, crizele sunt generate și de
reacțiile emoționale la ele. Respectiv,
oamenii aud de criză și încep să consume
mai puțin, punând astfel în pericol în
special afacerile mici. Motiv pentru care eu
fac apel la echilibru. Puratos România de
exemplu, își continuă investițiile începute

în anii trecuți. Suntem în plin proces de
finalizare a documentelor pentru
construcția unei noi fabrici în spatele
sediului pe care îl avem în comuna Tunari,
județul Ilfov. 

3.Cred că femeile sunt puternice
pentru că în primul rând sunt
reziliente și au un nivel de

integritate ridicat. Și aici mă refer la
capacitatea de asumare a unei
responsabilități, oricât ar fi de greu. 

O femeie nu va abandona un proiect
important, chiar dacă va fi dificil, fie că e
mamă, sau antreprenor, sau manager la o
multinațională. De asemenea, cu aceste
calități vine și curajul de a lupta pentru mai
bine, pentru bunăstarea ei și a comunității
din jurul ei de care e responsabilă. Și nu în
ultimul rând, empatia feminină cred că
aduce ingredientul autentic al oricărui
proiect în care se implică, pentru că nu îl
gândește doar pentru ea și binele personal,
ci pentru binele celor din jur, fie că vorbim
de familie sau despre angajați, echipă,
comunitatea din care face parte. 
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1.După o carieră de aproape 17 ani în
piaţa de capital şi investment
banking, pot spune că meseria a fost

cea care m-a ales pe mine şi nu invers. Cred
că în decizia de a intra pe acest drum a contat
foarte mult faptul că, după 14 ani de sport de
performanţă, căutam ceva la fel de dinamic ca
şi un meci de baschet, sportul pe care l-am
practicat la nivel de performanţă.
Începutul, aşa cum spuneam, a fost o pură
întâmplare, fiind studentă la secţia de
Informatică-Economică a FSEGA, la
Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca,
dizertaţia era obligatoriu să aibă o
componentă de informatică: program,
website, baza de date etc. Informatica nu a
fost pentru mine materia în care să mă
regăsesc, dar, având o discuţie cu nişte
prieteni, am înţeles cum arată un portofoliu de
acţiuni şi astfel am decis că poate fi o opţiune
bună să studiez mai multe despre piaţa de

capital, iar partea practică informatică a
lucrării să o consistituie o bază de date din
care să se poate extrage date pentru portofolii
de investiţii.
Astfel, având nevoie de mai multe informaţii
despre piaţa de capital, prin intermediul
profesorului de la seminarul de pieţe de
capital, am ajuns la un interviu la BT
Securities, denumirea companiei la acel
moment. Deşi era o necunoscută pentru mine,
m-a atras din primul moment, mi se părea
încă de atunci că un lucru va fi cert: nu o să
mă plictisesc niciodată în acest domeniu.
Venind după o carieră sportivă, îmi doream să
lucrez într-un domeniu dinamic, care să
compenseze agitaţia pe care o lăsasem în
urmă, renunţând la sportul de performanţă, iar
piaţa de capital era la începuturile sale şi era
un sector în care la fel ca multe alte sectoare
din România era nevoie de dezvoltare şi
construcţie.

Daniela Secară este licenţiată în
Economie şi Administrarea Afacerilor,
are un Master în Dezvoltarea Afacerilor
de la Universitatea Babeş-Bolyai, Cluj-
Napoca și un E.M.B.A. în administrarea
afacerilor, The University of Hull. 

Daniela s-a alăturat firmei BT
Capital Partners în 2006, iar în 2016 a
fost numită director executiv adjunct,
Investment Banking & Capital Markets.
Din 2020 este CEO al BT Capital
Partners. Cu o carieră de aproape 17 ani,
Daniela Secară are o expertiză deosebită
în coordonarea tranzacțiilor majore pe
piața de capital, cum ar fi ofertele
publice inițiale și secundare și delistări,
precum și privatizări ale companiilor de
stat. Tranzacțiile notabile includ
coordonarea ofertei publice secundare a
Transgaz, monopolul românesc de
transport al gazelor, și IPO a
Nuclearelectrica, singura centrală
nucleară din România. „Ceea ce m-a
atras la piaţa de capital”, spune
Daniela, „a fost dinamismul ei, iar,
alături de piaţa de fuziuni şi achiziţii,
este un domeniu plin de provocări şi
foarte dinamic”.

Am învăţat că nu există „greu”, există doar
situaţii care se pot rezolva sau depăşi 
mai uşor şi, altele, cu mai mult efort

daniEla sECarĂ
ceo, bt capital partners

Unul din lucrurile pe care l-am învăţat din sport a fost că
munca şi perseverenţa pot să îţi aducă performanţă, iar
sportul e un domeniu de activitate pe care nu poţi să îl
păcăleşti, dacă nu te antrenezi constant, nu ai cum să câştigi.
E unul din principiile pe care le aplic şi azi în cariera mea, iar
pentru mine, la fel ca şi în sportul de performanţă, cheia
reuşitei a fost munca şi perseverenţa, în fiecare zi, pas cu pas.
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Unul din lucrurile pe care l-am învăţat din
sport a fost că munca şi perseverenţa pot să îţi
aducă performanţă, iar sportul e un domeniu
de activitate pe care nu poţi să îl păcăleşti,
dacă nu te antrenezi constant, nu ai cum să
câştigi. E unul din principiile pe care le aplic
şi azi în cariera mea, iar pentru mine, la fel ca
şi în sportul de performanţă, cheia reuşitei a
fost munca şi perseverenţa, în fiecare zi, 
pas cu pas.
„Nu există nu pot, doar nu vreau”, era una 
din replicile pe care le auzeam destul de des 
de la antrenoare, astfel am învăţat că nu există
„greu”, există doar situaţii care se pot rezolva
sau depăşi mai uşor şi, altele, cu mai mult
efort. 
Mai multe am învăţat din toate etapele carierei
mele de sportiv sau carierei corporatiste, iar
criza din 2008-2009 se dovedeşte a fi fost o
lecţie foarte utilă pentru vremurile actuale.

2.Piaţa de capital, cât şi cea de fuziuni
şi achiziţii, ambele, sunt afectate de
toate aceste incertitudini, dar, aşa

cum spuneam, criza din 2008-2009 ne-a
învăţat să ne adaptăm într-un timp foarte scurt,
iar acum este necesar să ai capacitatea să te
adaptezi de la o zi la alta, din nou se dovedește
a fi un domeniu foarte interesant. 
Companiile, domeniile de activitate care au
capacitatea să se adapteze vor avea cel mai
mult de câştigat în momentul în care
incertitudinile se vor aplana şi ne vom întoarce
la creşteri economice. Până la urmă, vorbim
de nişte cicluri economice care nu sunt lipsite
de oportunităţi.

3.Determinarea, perseverenţa şi
munca, cred ce acestea sunt
principalele calităţi ale oricărui om

care doreşte să se realizeze, iar în cazul meu
aceste calităţi au fost dezvoltate prin
intermediul sportului de performanţă, şi foarte
mult din ceea cea am învăţat în echipa de
baschet este aplicabil într-o corporaţie, iar
unul din motto-urile care mă ghidează este cel
a lui Michael Jordan: ”Limits like fears are
often just an illusion.”
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1.Pentru mine, succesul îmbracă mai
multe forme, așa că nu l-aș descrie
ca fiind cuprins într-un singur

moment de-a lungul carierei mele. Am avut și
am în continuare multe momente, mai mari
sau mai mici, în care mi-am spus sau îmi spun
că am reușit. Uneori, succesul a luat forma
unei dimineți în care am ajuns la timp la o
întâlnire, în ciuda traficului intens. Alteori, a
venit sub forma unui nou rol, cel de directoare
generală a SAP România. Pe parcursul anilor
am învățat că trebuie să îmi aloc timpul
necesar pentru a sărbători chiar și cele mai
mici realizări. Viața însăși este alcătuită în
mare parte din momente mărunte care
contribuie la un întreg, așa că de ce să nu ne
rezervăm timp să recunoaștem și să
sărbătorim fiecare mic succes?
Cred că fiecare pas al călătoriei mele a
contribuit, în felul său, la ceea ce sunt astăzi.
Cel mai important lucru pentru mine a fost și
rămâne să îmi urmez instinctul și să cred în
mine și în abilitățile mele. Faptul că am rămas

fidelă acestor principii mă face să privesc cu
drag la fiecare etapă, nu pentru că a fost ușor -
pentru că nu a fost, ci pentru că, privind în
urmă și reflectând asupra trecutului, îmi dau
seama că am crescut cu fiecare decizie pe
care am luat-o.

2.Industria software s-a adaptat
deosebit de rapid la schimbările
produse în ultimii ani, iar scopul

nostru ca SAP a fost și rămâne să susținem
organizațiile în acest proces de transformare.
Clienții noștri au început și continuă să se
concentreze pe transformarea business-ului în
cloud. Acest lucru le permite să își adapteze
afacerile la mediul provocator de astăzi și să
adopte noi modele de afaceri, depășind
simpla reacție la schimbare și începând să
preia controlul asupra viitorului lor.
În al doilea rând, organizațiile au început și se
află încă în procesul de construire a unor
lanțuri de aprovizionare rezistente. Din ce în

A absolvit Facultatea de Relații
Economice Internaționale și a urmat
cursuri de PR și Comunicare timp de doi
ani. Diana David are peste 16 ani de
experiență în vânzări, timp în care a
gestionat atât conturi private, cât și
publice, specializându-se în sectorul
public. Şi-a început activitatea
profesională în urmă cu 19 ani, iar în tot
acest timp a avut diverse
responsabilități în cadrul companiei
Orange România, ultima poziție
ocupată fiind cea de Business
Development Manager IT&C. S-a
alăturat echipei SAP în 2018, în rolul de
Key Account Manager pentru sectorul
public. În doar trei  ani, în 2021, Diana
David a reuşit să ajungă la cârma SAP
România, filiala locală a SAP SE – lider
global în soluții software de business,
preluând funcția de Managing Director,
și conducând o afacere de aproape 100
de milioane de euro în România.

Am învățat că trebuie să îmi aloc timpul
necesar pentru a sărbători chiar și cele
mai mici realizări

diana daVid
Managing Director, sap roMânia

Pe parcursul anilor am învățat că trebuie să îmi aloc
timpul necesar pentru a sărbători chiar și cele mai mici
realizări. Viața însăși este alcătuită în mare parte 
din momente mărunte care contribuie la un întreg, 
așa că de ce să nu ne rezervăm timp să recunoaștem 
și să sărbătorim fiecare mic succes?
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ce mai mulți experți din acest domeniu vor
căuta noi metode de flexibilizare, pentru a se
adapta la condițiile pieței. În al treilea rând,
sustenabilitatea în companii a devenit, de
asemenea, o prioritate, întrucât schimbările
climatice, creșterea cantităților de deșeuri și
tulburările sociale își spun, de o vreme
încoace, cuvântul. Așadar, viitorul le aparține
celor care vor reuși să își desfășoare
operațiunile în mod sustenabil, iar noi suntem
aici pentru a-i însoți în acest demers. 

3.Niciunul dintre noi nu s-a născut
puternic/ă – femeie sau bărbat fiind.
Consider că fiecare definește în mod

individual ce înseamnă pentru el/ea puterea,
atât pe plan personal, cât și profesional,
întrucât puterea se manifestă în atât de multe
feluri. Știu că realitatea în care trăim este un
fenomen extrem de complex, pe care deseori
încercăm să-l simplificăm prin mijloacele care
ne stau la dispoziție. Astfel, ne aflăm adesea în
căutarea unei rețete clare, care să ne ducă din
punctul A în punctul B și există, bineînțeles,
situații în care această rețetă există. Dar nu și
în cazul puterii, din punctul meu de vedere.
Procesul de a deveni puternic/ă nu constă într-
un set prestabilit de pași care pot fi urmați cu
șanse minime de a da greș. Cu toate acestea,
cred, de asemenea, că uneori ni se oferă o bază
pe care putem apoi să construim în funcție de
propriul caracter, context și de propriile
aspirații. În acest sens, cred că la baza puterii,
de orice natură și prin prisma oricăror criterii
ar fi ea definită, se află determinarea,
principiile clare, viziunea, abilitatea de a avea
încredere – în cei din jur și în propria
persoană, adaptabilitatea și autenticitatea.

Industria software s-a
adaptat deosebit de rapid
la schimbările produse 
în ultimii ani, iar scopul
nostru ca SAP a fost și
rămâne să susținem
organizațiile în acest
proces de transformare. 
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1.Includerea în galeria femeilor de
succes este onorantă, mi-a dat de
gândit că sunt acțiuni, fapte, rezultate

care au contribuit la  o astfel de apreciere. 
De-a lungul vieții am interacționat cu mii de
persoane, unele, sper, au amintiri plăcute,
altele, nici nu își mai amintesc de mine, ceea
ce e omenește. Ceea ce știu sigur este că
întotdeauna am încercat să construiesc relații
de prietenie, de muncă, de colaborare și să
păstrez un echilibru față de familie. Probabil
este vorba de destin când vorbim de sănătate,
de care am avut parte, cel puțin până acum, iar
starea mea fizică și psihică m-au ajutat să pot
învăța și munci. De aceea, nu m-am bazat
decât pe mine însămi, nu mi-a plăcut niciodată
să aștept sau să mă bazez pe alții, m-am
autoeducat că pot face orice îmi propun.
Evident, au fost persoane care mi-au influențat
parcursul profesional, dar alegerea de a face
studii universitare în domeniul energetic mi-a
aparținut în totalitate. Nu știam pe nimeni care

să îmi spună dacă am ales bine, nu aveam
ingineri în familie, dar nu am regretat
niciodată că am ales să fiu inginer
energetician. Am continuat să învăț, am
terminat și studii universitare economice,
doctorat în energetică și, recent, m-am înscris
la un curs de formare profesională. Chiar dacă
și eu sunt profesor asociat la UPB și UPG,
activitatea de învățare nu trebuie să înceteze
cât timp sunt sănătoasă și pot fi un exemplu,
pentru mine și copiii mei.  

2.Activitatea mea este legată de un
sector – sectorul energetic care este
influențat și influențează toate

sectoarele economice, dar și societatea, din
orice perspectivă aș analiza. Astfel, oferta de
energie e corelată cu cererea, cu dezvoltarea
socio-economică, dar funcționarea sectorului
este influențată de decizii politice și de

reacțiile societății civile. Bunăstarea
cetățenilor depinde de suportabilitatea
prețurilor energiei, indiferent de forma sub
care este consumată sau încorporată în
produse și servicii. De aceea, intervențiile
autorităților nu au întotdeauna efectul scontat
pentru că ne afectează pe toți, poate diferit ca
angajat, întreprinzător, pensionar, dar toți
consumatori de energie. Personal, mi-aș dori
un sector energetic cât mai puțin dependent
de importuri de energie primară, o piață de
energie care să nu fie distorsionată de
intervenții administrative astfel încât prețurile
să se formeze corect, asigurând un profit
rezonabil companiilor din sector și facturi
suportabile pentru cei care le plătesc.

3.E adevărat, nimeni nu se naște
puternic, femeie sau bărbat, plecăm
pe drumul vieții dependenți de

mamă, familie și cei din jur. Dorința de a
depinde cât mai puțin de alții se dezvoltă

Cu o experiență de peste 35 ani în domeniul energetic, 
Silvia Vlăsceanu este absolventă a Facultății de Energetică a
Universității Politehnice București și a Facultății de Comerț a
Academiei de Studii Economice. A obținut, în 2012, titlul de doctor
în energetică conferit de către Universitatea Politehnică din
București. Parcursul profesional include, printre altele: inginer
stagiar la o companie din sectorul energetic, expert la Direcția de
investiții a Camerei Deputaților, inspector de concurență la
Consiliul Concurenței, consilier parlamentar la Comisia pentru
industrii și servicii a Camerei Deputaților, director general executiv
al Federației Companiilor de Utilități din Energie – ACUE și, în
prezent, director executiv al Asociației Producătorilor de Energie
Electrică – HENRO, înființată în 2021. Și-a perfecționat continuu

pregătirea urmând cursuri de formare și pregătire profesională 
și post-universitare în domeniul eficienței energetice,
infrastructurilor critice, cybersecurity, audit energetic.

De-a lungul timpului, printre alte funcții și responsabilități, 
a ocupat funcția de vicepreședinte al Consiliului Economic și
Social al României și al Confederației Patronale CONCORDIA și
este membru, de peste 15 ani, a Consiliului Consultativ al ANRE.
Desfășoară activitate didactică în cadrul Universității Politehnice
București și la Universitatea de Petrol și Gaze Ploiești și a
colaborat cu diverse autorități, organizații, institute de cercetare
(ICPE, Academia Română, UNDP, CNR – CME etc.) în realizarea
de studii, evaluări și raportări legate de domeniul energetic și cu
impact asupra sectorului economic.

nu am regretat niciodată 
că am ales să fiu inginer energetician

silVia VlĂsCEanu
Director executiv, henro – asociația proDucătorilor De energie electrică
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treptat, având la bază tot educația. Educația
îți va da încredere în tine, te va face să îți
descoperi și să îți pui în valoare calitățile
native. Un om educat este mai puțin
influențabil, va avea propriile opinii și va fi
capabil să își susțină punctul de vedere, cu

argumente bazate pe cunoștințele acumulate.
Nu avem o scară de măsură a puterii psihice
a unei persoane, dar, cred, că puterea este în
fiecare, chiar dacă o percepem diferit,
funcție de nivelul de educație, mediul în care
trăim și, nu în ultimul rând, armonia și

dragostea familială. Din acest punct de
vedere, da, sunt o femeie puternică pentru că
mă încarc pozitiv alături de familie și
prieteni, mai ales în momentele dificile
cărora a trebuit să le fac față, și fără a privi
înapoi cu mânie. 
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1.În primul rând, vă mulțumesc pentru
invitație și este o mândrie pentru
mine să fac parte din galeria

femeilor de succes, care au pus umărul la
schimbarea în bine a țării noastre. Totul a
început cu șlefuirea mea ca persoană încă din
anii de liceu, și apoi de facultate. Mă consider
o persoană corectă, creativă, empatică, căreia
îi place să creeze echipe de profesioniști în
domeniul în care activez. Nu pot spune că
parcursul meu profesional a fost ușor, sau
greu. Am întâmpinat provocări, am atins
borne importante, culminând cu dezvoltarea
unui business sănătos în domeniul deșeurilor
de ambalaje. Evoluția mea în business s-a
bazat pe o creştere organică, fiecare stadiu a
necesitat etape complexe de dezvoltare atât
din perspectiva profesională cât şi din
perspectiva coordonării echipelor, a
comunicării şi capacităţii de a te adapta în
orice împrejurare.
Ceea ce este crucial, însă, nu este doar ceea ce
facem, ci și modul în care o facem. Am
încercat să imprim viziunea mea de business
în toate etapele de creștere. Practicile
responsabile de business reprezintă baza de
creștere organică a GreenPoint Management.
Ele exprimă cultura noastră corporativă, de la
respectarea riguroasă a măsurilor de sănătate
și securitate în muncă până la un angajament
neechivoc față de drepturile omului. Include,
de asemenea, alegerea și gestionarea forței de
muncă dintr-o perspectivă care recunoaște
incluziunea și diversitatea ca puncte forte.
Sustenabilitatea este o sarcină pentru toată

lumea de la GreenPoint Management. Ne-am
propus încă de la început să contribuim și să
sprijinim activ demersurile privind
implementarea responsabilității extinse a
producătorilor, inspirând noi înșine prin
puterea propriului exemplu. Dorim să vedem
și să simțim o schimbare de percepție, un
upgrade de la managementul deșeurilor la
managementul resurselor.

2.Într-adevăr, vremurile pe care le trăim
sunt total atipice și imprevizibilitatea
reprezintă cuvântul de ordine.

Efectele nefaste asupra afacerilor nu s-au lăsat
așteptate și ne confruntăm în cadrul grupului
nostru de firme cu provocări majore, ce implică
alegerea unui model de business sustenabil,
care să suțină în continuare viziunea și
potențialul nostru de creștere.
Noi ne desfășurăm activitatea, la nivel de grup,
într-o piață internă fragmentată, dominată de
impredictibilitate legislativă, de acte normative
și prevederi care conduc la politici neunitare în
relația cu toți actorii de pe lanț.
În tot acest context neprietenos afacerilor care
se doresc sustenabile, ne-am asumat
leadershipul în domeniul gestionării
deșeurilor de ambalaje prin expertiză,
cunoaștere, responsabilitate și asumarea
lucrului bine implementat. 
Acordăm importanța cuvenită tuturor
acțiunilor care au în vedere protejarea
mediului înconjurător și suntem continuu
implicați în conceptul de economie circular,

Adela Lazăr este un antreprenor
remarcabil. La doar 37 de ani, conduce
un grup de companii din domeniul
managementului deșeurilor, lidere de
piață incontestabile de peste 2 ani de
zile. Fie că vorbim de GreenPoint
Management, care este cea mai
importantă companie din domeniul
managementului deșeurilor de
ambalaje din țara noastră sau Green
Pack, unul dintre cei mai importanți
jucători de pe piața colectării și reciclării
deșeurilor nepericuloase, putem spune
că Adela Lazăr este unul dintre cei mai
importanți antreprenori din domeniul
mediului și gestiunii deșeurilor. Din
pasiune pentru mediu, a înființat și un
ONG pentru acțiuni și campanii de
conștientizare și promovare a colectării
separate a deșeurilor.

Atenția către detaliile unui business
performant reprezintă unul dintre
atuurile noastre

adEla-maria laZĂr
preșeDinte, greenpoint ManageMent 
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prin natura activității noastre. Depunem
eforturi pentru a fi mereu informați cu noile
practici în domeniu și promovăm aceste
aspecte către toți colaboratorii noștri și nu
numai.
Deși anul 2022 a fost unul plin de provocări și
singura constantă a fost schimbarea, cu fiecare
ocazie ne-am reinventat și adaptat cu succes
mediului de business. GreenPoint
Management rămâne în continuare același
partener de încredere pe termen lung, un lider
de piață asumat în domeniul OIREP.
Rezultatele excepționale obținute de-a lungul
ultimilor ani ne motivează să țintim mai sus și
să devenim tot mai buni.

3.Observând trendul din ultimii ani,
multe femei au ajuns în poziții de top,
prin ambiție și perseverență. Atenția

către detaliile unui business performant
reprezintă unul dintre atuurile noastre.
De asemenea, aș putea enumera câteva dintre
calitățile unei femei de afaceri:
• Abilitatea de a comunica eficient – o femeie

puternică deține abilități excelente de
comunicare, prin care poate convinge echipa
să adopte viziunea și valorile sale.

• Proactivitate și inițiativă – o femeie
puternică își asumă riscuri, ia decizii și
acționează rapid pentru a-și atinge
obiectivele.  

• Adaptabilitate și flexibilitate – o femeie
puternică este capabilă să-și schimbe din
mers strategia și să se adapteze la
schimbările de business.

• Abilitatea de planificare și organizare – o
femeie puternică are abilități excelente de
planificare și organizare, ceea ce o ajută să-și
organizeze eficient și să-și gestioneze cu
succes timpul și resursele.
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Depunem eforturi pentru
a fi mereu informați cu
noile practici în domeniu
și promovăm aceste
aspecte către toți
colaboratorii noștri 
și nu numai.
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1.Am pornit la drum în urmă cu mai
bine de 9 ani cu misiunea de a folosi
tehnologia pentru a transforma

educația. De a simplifica modul în care școlile
și grădinițele lucrează și comunică și de a
aduce colaborarea între profesori, elevi și
părinți chiar în centrul actului educațional. 
Din echipa de co-fondatori ai Kinderpedia au
făcut parte de la început Daniel Rogoz, CEO
și antreprenor de carieră, Valentin Ilea, geniul
tehnic al proiectului și eu, specialist în
marketing și comunicare, cea care a dat mereu
voce nevoilor, deseori neconștientizate sau
insuficient înțelese ale profesorilor și ale
familiilor. 
În 2014 am obținut o finanțare europeană
pentru a construi versiunea beta a platformei
Kinderpedia. Am lansat-o în aprilie 2015, și
de atunci au urmat ani de cercetare, pilotare,
educare a viitorilor utilizatori cu privire la
beneficiile tehnologiei în școală, grădiniță și în
relația cu familia. Până în prezent,
Kinderpedia a atras runde de finanțare de

peste 2,5 mil de euro de la investitori
individuali și instituționali.  
Unul dintre cele mai contestate mituri ale
startup-urilor de tehnologie este acela că e
suficient să construiești un produs și succesul
va urma implicit. Pe de o parte, este inexact,
pentru că un produs digital nu este niciodată
gata și niciun antreprenor tech nu-și poate
permite luxul de a lansa o soluție pe piață și de
a uita de ea, sau de utilizatori. Kinderpedia,
așa cum funcționează astăzi, este produsul
unui efort permanent de colaborare și co-
creare, pe care l-am derulat alături de
utilizatorii noștri. Cele mai valoroase surse de
inovație vin chiar din provocările și din
experiența de zi cu zi a profesorilor, a
părinților și chiar a elevilor. Pe de altă parte,
inovația, mai ales în educație, vine cu o nevoie
egală de comunicare, de clarificare a
beneficiilor și de identificare a partenerilor în
măsură să ducă transformarea mai departe.
Componenta aceasta de promovare a utilizării
tehnologiei în școli și grădinițe a existat în

Evelina Necula este antreprenor
EdTech, co-fondatoare a Kinderpedia,
soluția de comunicare și management
pentru educație folosită în peste 
2.000 de școli din 25 de țări. Absolventă
a Open University Business School, 
în ultimii nouă ani a fost implicată în
numeroase proiecte dedicate promovării
implicării familiei în educație și utilizării
tehnologiei în școli, ca mijloc de depășire
a inegalităților sociale și a decalajelor de
învățare.

Absolventă a Open University
Business School, UK, Evelina Necula 
are peste 15 ani experiență în domeniul
marketingului și al comunicării în
domeniile corporate, ospitalitate și
retail. În 2019 a lansat seria de
evenimente Grădinița 2.0, cu scopul 
de a promova implicarea părinților în
educație în perioada timpurie și
folosirea tehnologiei drept canal de
comunicare și mijloc de colaborare între
grădiniță și familie. „Sunt antreprenor 
în educație și părinte”, spune Evelina. 
„Și cred din tot sufletul în puterea
tehnologiei de a modela educația și mai
ales viitorul copiilor noștri. Cred în
impactul uriaș al tehnologiei asupra
proceselor administrative ale unei școli,
dar mai ales asupra felului cum copiii
învață”. 

noi, la Kinderpedia, credem din tot sufletul
că tehnologia poate fi o forță a binelui

EVElina nECula
co-FonDatoare și cMo, KinDerpeDia
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strategia noastră chiar din prima zi.  
Astăzi, Kinderpedia este folosită cu încredere
în 25 de țări. Platforma oferă soluții
personalizate pentru cinci dintre cele mai
frecvente provocări digitale ale oricărei
instituții de învățământ: managementul școlii,
catalogul electronic, monitorizarea progresului
școlar, implicarea familiei  în educație și
management financiar, pentru educația privată. 

2.Provocările cu care societatea se
confruntă astăzi sunt mai degrabă
unele de natură să încurajeze

utilizarea soluțiilor digitale. În astfel de
circumstanțe înțelegem mai lesne că
tehnologia are posibilitatea de a șterge
inechitățile, de a contribui la recuperarea
decalajelor sociale, economice și de a
împuternici utilizatorii să lucreze împreună ca
să-și atingă obiectivele. 
Noi, la Kinderpedia, credem din tot sufletul că
tehnologia poate fi o forță a binelui. Înțelegem
puterea inovației de a face școala mai
accesibilă, mai eficientă și mai prietenoasā.
Ceea ce ne motiveazā este impactul pe care
Kinderpedia îl are chiar la firul ierbii. Platforma
noastră ajută școli din România și din lume să
economisească timp și resurse. Ajutăm
profesorii să lucreze mai eficient, să comunice
cu părinții în timp real și să creeze experiențe de
învățare personalizate pentru fiecare elev. 
Contribuim la reducerea analfabetismului
funcțional și a abandonului școlar, dar și la
dezvoltarea competențelor digitale ale elevilor
și ale profesorilor. Împuternicim liderii
instituțiilor de învățământ să construiască
comunități puternice, bazate pe încredere. 

3.Se vorbește din ce în ce mai des
despre ”soft skills”. Și chiar Uniunea
Europeană a decretat anul 2023 drept

anul competențelor. Dacă vorbim despre
empatie, colaborare, cetățenie globală,
creativitate, acestea sunt trăsături cheie pentru
secolul XXI, iar femeile implicate în economie,
societate, educație, le au din plin. Femeile au de
asemenea curaj, însă nu neapărat curajul de a
face lucruri nesăbuite, ci curajul de a persevera
în domenii care necesită mai degrabă stăruință
decât de spontaneitate. 
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ediția de primăvară a galei
O nouă ediție a galei „Femei care
schimbă România”, organizată de
Finmedia și revista „Piața Financiară”,
a avut loc în această splendidă lună de
primăvară, reunind o elită a femeilor
de succes într-o atmosferă de
emulație, de schimb de idei, de
relaționare și de cunoaștere.   
Au fost nominalizate doamne care se
mândresc cu o carieră excepțională,
adevărate modele pentru toți cei care
vor, femei sau bărbați, să atingă nivele
profesionale și manageriale înalte. Cu o
educație academică solidă, acestea au
demonstrat că pot face performanță, la
nivel de top management, fiind
cooptate în boardul sau în conducerea
unor importante instituții financiar
bancare sau companii din diverse
sectoare economice reprezentative
sau activând în organizații caritabile. 
Cu muncă și perseverență, au reușit să
găsească veritabile rețete de succes
pentru a conduce și a dezvolta
afacerile. Fiecare poveste a acestor
femei este un exemplu de succes
obținut prin eforturi susținute și
dorința fermă de a realiza ceva pentru
ele, pentru cei apropiați lor și, mai
presus de orice, pentru comunitate.
Aceste doamne activează în domenii
variate și susțin proiecte dintre cele
mai diverse, dar la baza tuturor
mărturiilor stau aceleași noțiuni
de curaj,
pasiune, generozitate, iubire, putere.
Așa cum am obișnuit audiența la
fiecare ediție, în deschiderea Galei, au
fost invitați ca speakeri, oameni de
excepție.
Au vorbit cu multă convingere și spre
plăcerea audienței, Dana Dima
(Demetrian), Vicepreşedinte Executiv
Retail şi Private Banking, Membru al
Comitetului Executiv, BCR; Lara tassan
Zanin, Director pentru Biroul din

România - Banca Europeană de
Investiții; Alexandra Smedoiu,
Președinte CFA România, Partener
servicii fiscale, Deloitte România; Felix
Pătrășcanu, Președinte, FAN Courier,
Dragoș Anastasiu, CEO, Eurolines
Romania.
Moderatorii evenimentului au fost
jurnalistul Constantin Rudnițchi și
directorul general Finmedia, Mihai
Săndoiu, care au premiat doamnele cu
trofeele „Femei care schimbă
România”.
Parteneri ai evenimentului au fost
Chandon Garden Spritz, Ritter Sport,
Cramele Cricova.
Mulțumind auditoriului pentru
prezență și organizatorilor pentru
ideea acestei gale care deja începe să
aibă o tradiție, fiind ediția cu numărul
8, moderatorul evenimentului,
cunoscutul jurnalist Constantin
Rudnițchi a prezentat invitații speciali
care au vorbit în deschidere.

Dana Dima Demetrian:
inteligența feminină poate depăși orice
barieră, dar nu o poate face singură

„În primul rând, e o zi superbă afară,
așa încât putem să fim veseli și să ne
bucurăm de acest soare de
primăvară care pur și simplu ne
inspiră și ne generează multă
energie. N-aș vrea să vorbesc foarte
mult despre puterea feminină,
pentru că avem alături de noi și
partea masculină, ci eu am decis
astăzi să spun cât de mult m-a
influențat partea masculină în viața
mea și cât de mult m-a provocat să
ajung cumva să gândesc pozitiv. În
primul rând, am doi frați mai mari,
care de când eram mică, m-au făcut
să mă autodepășesc, să fiu cel puțin
la fel de bună ca și ei, și asta m-a
ajutat foarte mult. În momentul în
care am decis să urmez cursurile
facultății de automatică și
calculatoare, mi-am asumat o altă
provocare, și anume acela de a
încerca să înțeleg măcar, dacă nu
chiar să depășesc inteligența
masculină. Și, credeți-mă, am avut
foarte multă inteligență masculină în
jurul meu și asta m-a făcut pur și
simplu să studiez ce înseamnă să
gândești din perspectivă masculină,
ce înseamnă să gândești în
perspectivă feminină. Și mi-am dat
seama că nu diferim foarte mult.
Ceea ce ne definește sau puțin ne
desparte este puterea emoțională a
femeii și modul în care femeile iau
decizii. Dar înainte de a lua decizii,
important e să vorbești, și dacă am
învățat ceva în facultate, dincolo de
ceea ce am învățat acolo efectiv, a
fost să nu îmi fie frică să spun
lucrurilor pe nume. Vocea feminină,
nu vă puteți închipui câte poate

Constantin Rudnițchi, jurnalist,
moderatorul evenimentului





schimba. Bineînțeles, trebuie să fie
însoțită de suficiente argumente,
poate uneori mai multe decât de
obicei, astfel încât în fața celorlalți
oameni, celor prezenți, celor care nu
sunt prezenți, să aibă conținut. Deci,
eu cred că vocea feminină are
conținut, iar mai mult decât atât este
important să crezi și să spui de fapt,
ceea ce gândești. Eu nu fac politică și
asta nu îmi ocupă foarte mult timp în
viață, dar în schimb trăiesc politica
vieții noastre, a tuturor în fiecare zi,
iar dacă este mă întorc efectiv la
lucrurile pe care mi le-am dorit să le
construiesc în spate, este foarte
multă putere de a spune lucrurilor pe
nume și de a încerca să convingi chiar
și atunci când ești un simplu copil, un
simplu tânăr care ești în fața unui
prezidiu de oameni cu multă
experiență, în general, bărbați, la
momentul respectiv, prin anii 90, și
trebuie să-i convingi că lucrurile se
pot schimba.
Puțin mai devreme, discutam cu
colegii prezenți astăzi, la eveniment
despre ce se va întâmpla. Eu cred că
înainte de a ne pune întrebarea „ce
se va întâmpla anul acesta sau peste

2 ani sau peste 3 ani?”, trebuie să ne
gândim dacă vrem să lăsăm ceva în
urma noastră.
Și dacă vrem să lăsăm ceva în urma
noastră, atunci trebuie să ne gândim
cum ajungem acolo. Eu acest lucru îl
fac, în general. Când simt că este
greu, mă gândesc la cum va fi după,
și ce ar trebui să fac să ajung acolo.
Iar dacă ar fi să mă întorc la definiția
femeii sau puterii feminine, este
tocmai această putere de a privi
lucrurile de după. În general, când se
întâmplă ceva, acum să mă întorc și
la piața financiară, când încep
lucrurile să fie tumultoase și toată
lumea întreabă ce se va întâmpla, în
general, mesajul este de teamă, de
să ne pregătim, va fi rău înainte de a
fi bine. Și eu spun, va fi bine, dacă o
să ne gândim că va fi bine. Știu că
sună metaforic, dar, credeți-mă, în
viață, de fiecare dată când am gândit
că va fi bine, a fost bine. Pentru că
mi-am focusat energia în direcția
respectivă, și nu numai a mea, ci și a
celor din jur. Și acum, ca să
concluzionez, puterea masculină m-a
ajutat enorm de mult să-mi
echilibrez gândurile, emoțiile, poate
uneori prea puternice, și să mă
gândesc că doar împreună,
indiferent cine suntem, cum suntem,
cum ne-am născut,  cum am gândit,
ce experiență am avut, doar
împreună putem schimba lucrurile în
bine. Orice val este făcut pentru a fi
trecut. Bineînțeles, e bine să te
bucuri când ești sus pe val, dar
întotdeauna trebuie să te gândești și
ce urmează după val.
Iar din perspectiva lucrurilor care se
întâmplă, acum sunt la 50 de ani, îmi
doresc să trăiesc cel puțin până la
100 de ani, și la 100 de ani să trag
linie și să spun că n-a fost ceva care
mi-am dorit să fac și n-am făcut. Și
asta mă definește. Și asta încerc să
transmit și echipelor mele și băieților
și fetelor din jurul meu, într-un mod
echilibrat. Inteligența feminină poate
depăși orice barieră, dar nu o poate

face singură, așa că vă încurajez să
aveți alături de dumneavoastră mulți
bărbați care vă ajută și multe femei
care transmit emoție.”

Dragoș anastasiu: sunteți mai
bune decât bărbații la 90% dintre
aptitudinile de leadership!

„Stăteam zilele trecute și mă
gândeam ce aș putea să spun în fața
unor doamne de succes care schimbă
România. Și mi-a căzut în mână un
articol în Harvard Business Review
despre un studiu făcut la nivelul a
10.000 de CEO-s din America,
jumătate femei, jumătate bărbați. S-
au analizat vreo 15 aptitudini de
leadership la bărbați și la femei și s-a
făcut un scoring.
L a câte din aceste 15 competențe
credeți că au ieșit femeile înaintea
bărbaților?
La 13 din 15 competențe de
leadership, femeile au ieșit înaintea
bărbaților.
Știți care e prima, unde se deosebesc
cel mai mult? Nu sunt diferențe
foarte mari, adică sunt undeva între
56 până la 50%, acolo ne întâlnim,
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Dana Dima Demetrian, 
Vicepreședinte Executiv BCR ERSTE

Dragoș Anastasiu, 
CEO, Eurolines România
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versus 44 până la 50%. Cea mai mare
diferență este la take initiative, la
inițiativă. Și spun asta într-o țară în
care probabil că una dintre
principalele noastre probleme este
lipsa de inițiativă. Suntem în țara în
care așteptăm să se întâmple, să se
facă, să se dea, să se... Și aici femeile
se deosebesc cel mai mult de bărbați,
ele au inițiativă.
A doua diferență cea mai mare este
la reziliență. A treia diferență este la
dezvoltare personală și mergem mai
departe în ceea ce privește
integritatea și onestitatea, unde
diferența este. Ce bine ar fi să avem
mai multe femei în politică.
Există două categorii la care se
califică bărbații: expertiza tehnică și
profesională, unde sunt puțin
deasupra, și gândirea strategică.
Dar, în a schimba ceva, avem foarte
mult nevoie de emoție și de inițiativă.
Studiul mai arată ceva. Femeile, în
special cele între 25 și 35 de ani, au
un defect, nu au încredere în sine.
La această vârstă, bărbații sunt wow,
nu că ar fi mai buni, dar au încredere
în sine.
Știți care e vestea bună? Că în timpul
vieții lucrurile se inversează. Pe la 45
de ani sunt cam la fel, și la 55-60 de
ani scade încrederea bărbaților și
crește încrederea doamnelor în sine.
Stimate doamne care schimbă
România, dumneavoastră puteți să
schimbați România cu adevărat.
Ajutați-le pe cele tinere să aibă mai
multă încredere în sine. Și nu uitați că
sunteți mai bune decât bărbații la
90% dintre aptitudinile de leadership.
Și închei spunând: doar 5% din top
500 Fortune și așa mai departe, CEO-
s, sunt femei.
Iată cât de mult pierde omenirea,
pentru că femeile nu au suficientă
încredere în sine și nu se luptă,
dincolo de ce fac acasă, și vă
mulțumim foarte mult pentru tot ce
faceți acasă, să schimbați lumea în
care trăim. Și avem foarte multă
nevoie de dumneavoastră!” 

alexandra Smedoiu: 
Fiți drăguți, fiți pozitivi și nu încetați
niciodată să învățați
„M-am gândit ce anume mă
recomandă să vorbesc în fața
dumneavoastră. Ce am făcut și a fost
atât de bine încât aș putea să vă
vorbesc dumneavoastră, celor care
aveți atât de multă experiență în
piața financiară, și nu numai. Și,
căutând răspunsul la această
întrebare, am ajuns la o singură
concluzie. Cred că ceea ce mă
definește, cred că ceea ce mă
recomandă și cred că subiectul pe
care îmi place cel mai mult să-l
promovez este acela de educație, de
a învăța în mod continuu la 20 de ani,
la 30 de ani, la 40 de ani, nu o să zic
câți ani am, dar învăț continuu. Multă
lume mă întreabă, ești foarte
talentată, ai ceva anume, ai ceva
înnăscut, uite, poți să vorbești liber,
poți să vorbești la televizor, sigur ai
un talent înnăscut! Ei bine, trebuie să
recunosc că nu am niciun talent,
credeți-mă! Nu am niciun talent
înnăscut. Totul este legat de a învăța,
de a te pune în situații în care să-ți
testezi limitele. Uneori vei greși, am
greșit și eu în viața mea, dar
dumneavoastră, cei care ne ascultați
pe noi, ați fost îngăduitori. Unii dintre
voi mi-ați dat sfaturi cum să fiu mai
bună. Am acceptat aceste sfaturi,
uneori gândindu-mă în spate la ce
anume m-a făcut să fac acele greșeli,
dar totuși, ce mă face să merg mai
departe.
Funcția aceasta de președinte CFA
România mi-a dat ocazia să
promovez niște obiective foarte
importante pentru comunitatea
financiară. Asociația noastră se
mândrește între asociațiile CFA din
întreaga lume, ca una în care femeile
sunt cele mai prezente. Ca și număr
de membri, cred că suntem la
egalitate, jumi-juma, cum se spune,
iar asta ne face să fim promovați și
ascultați la nivel global cu privire la

lucrurile bune pe care le facem. Ei
bine, cele două obiective principale
ale mele, alături de colegii din
consiliul director, au fost: să învățăm
împreună, lansând un program de
educație continuă pentru membrii
noștri, dar și pentru cei care aspiră să
devină membri ai Asociației și să
obțină certificarea charter financial
analyst, și al doilea, cel puțin la fel de
important, este acela de a crea o
comunitate, de a fi în jurul unor
oameni care au ceva de spus. Mereu
mi-a plăcut să fiu în jurul unor
oameni deștepți, mai deștepți ca
mine, așa cum mă simt, vă
mărturisesc, și în această dimineață
aici, dar asta este ceea ce îmi place,
pentru că așa pot să învăț să fiu mai
bună, să-mi depășesc limitele. Și de
aceea promovăm educația continuă,
de aceea aducem pentru membri
diverse subiecte pe care le
considerăm interesante, importante,
le dăm oportunitatea să vină la
cursuri, să aplice pentru certificări
suplimentare, astfel încât niciodată
să nu încetăm în a fi relevanți. Cred
că Dana a spus că ar vrea să trăiască
până la 100 de ani. Și eu mi-aș dori,

Alexandra Smedoiu, Președinte CFA
România, Partener servicii fiscale,
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dar cea mai mare frică a mea în
legătură cu vârsta este aceea de a
deveni irelevant. Dar nu poți să devii
irelevant sau să rămâi irelevant dacă
înveți în mod continuu.
Gala aceasta este despre femei care
schimbă România, și atunci când ne
gândim la procesul acesta de
schimbare, el este destul de dificil.
Mărturisesc că mie îmi este foarte
greu să schimb ceva și de multe ori
soțul meu trebuie să mă convingă, să
schimbăm ceva în viața noastră, să
ne mutăm, să facem alte lucruri și
recunosc că accept foarte greu.
Schimbarea nu este ușoară, dar ea
poate să vină pas cu pas. Spre
exemplu, mi-am propus să schimb
încet-încet câte ceva la persoana
mea, prima dată, și o să vă dau doar
câteva exemple. Am decis să mănânc
mai puțină carne. Am decis să plec cu
o jumătate de oră mai repede de la
serviciu ca să am mai mult timp
acasă. Am decis să mă îmbrac mai
mult de la designeri români. Am decis
să fac lucrurile acestea mici, dar în
mod conștient. Am decis să nu mai
vorbesc la telefon în mașină, ci să
ascult muzică. Și multe alte lucruri
care ele în sine sunt ceva foarte mic,
dar care împreună mi-au dat o stimă
mai bună pentru mine, mi-au dat, să
zic, o atitudine mai pozitivă și mai
fericită, pe care familia mea o
observă, pe care eu o observ, și care,
până la urmă, se traduce în mimica
pe care o avem în tot ceea ce facem.
Eu am o vorbă la serviciu și chiar sunt
faimoasă pentru asta. Tot timpul
când vorbesc cu oamenii și dau
feedback sau discutăm despre ceva,
eu tot timpul spun: „fii drăguț ”sau
„fii drăguță”. Și lumea mă întreabă ce
înseamnă asta „fii drăguț ”,„fii
drăguță”. Fii așa cum ți-ar plăcea să
se poarte cineva cu tine, nu te costă
nimic să fii drăguț și atunci când
trebuie să fii mai ferm, poți să faci
lucrul ăsta într-un mod foarte drăguț,
și atunci când trebuie să iei o decizie
de eficiență, poți să rămâi foarte

drăguț. Nimănui nu-i plac urâcioșii,
nimeni nu vrea să fie înconjurat de
oameni triști, fiți drăguți, fiți pozitivi
și nu încetați niciodată să învățați.
Acestea sunt mesajele mele pentru
toate femeile care schimbă România.
Și mă bucur atât de mult să fiu în
mijlocul dumneavoastră.” 

Felix Pătrășcanu: 
Femeile văd mult mai repede
lucrurile care contează în viață

„Mă bucur foarte tare să fiu în fața
dumneavoastră. Și aș încerca să vă
spun următorul lucru.  Ne naștem,
suntem o bucată de material, viu, e
adevărat, care începe să fie cioplită
așa.
Și stăteam și mă gândeam cam cine a
cioplit în omul care, iată, sunt în fața
dumneavoastră, cu bunele și relele
mele. Realizând niște lucruri în viață
și rememorând toate lucrurile astea,
mi-am dat seama că femeia, fie ea
mamă, fie mătușă, fie bunică, fie
soție a avut un rol extraordinar de
important, și nu mi-aș putea închipui
cum altfel aș fi putut să ajung, în
acest moment, ceea ce sunt, dacă
aceste ființe nu erau lângă mine.
Și-am să vă povestesc patru mici
întâmplări care au avut un rol
definitoriu, pot să spun așa, în
dezvoltarea mea.
Am încercat la facultate, după
terminarea liceului. Îmi doream să
fac dreptul, dar n-am reușit să fac
lucrul acesta. N-are rost să vă mai
spun despre dosare politice pe acea
vreme, în fine. Era tare supărător și
pentru părinții mei și pentru mine că
nu reușisem. Am plecat în armată. M-
am întors acasă cu gândul să-mi reiau
pregătirea pentru admiterea la
politehnică, mulțumesc lui
Dumnezeu că n-am reușit. Am un
inamic foarte mare, fizica, și trebuie
să vă spun că încercasem pe la
politehnică de câteva ori. Si am intrat
într-o perioadă, de nici nu se putea
numi burnout, ci pur și simplu o ceață

așa în viața mea, în care nu mai știam
ce să fac. Mai mult, mă certasem și
cu iubita mea de atunci și țin minte
că mama mea a venit la mine și mi-a
spus într-o zi, supărată și ea de tot
lucrul ăsta, și mi-a spus doar atât: „tu
doar atât poți?”
Nu știu, lucrul ăla m-a răscolit atât de
tare, încât a trebuit să iau decizii.
Singura mea problemă în momentul
respectiv, era că nu mai reușeam să
iau decizii pentru mine și să-mi rezolv
problema. Și am hotărât atunci că
trebuie să vin în București, în 1988.
De obicei, cei din Moldova, unde
pleacă când se fac mari? Vin în
București.
Si de acolo, totul a început să curgă
frumos, trecând printr-o mulțime de
lucruri, a venit revoluția, am putut în
sfârșit să fac facultatea de drept, să
ajung judecător. Dumnezeu a avut alt
drum pentru mine, și dacă mama m-a
dorit judecător mare, am ieșit doar
poștaș. Atât s-a putut! Iată un lucru
care m-a marcat. Ați spune că e un
lucru simplu dar ce a zis mama atunci
„doar atât poți”, pentru mine a
însemnat enorm de mult.
O altă secvență din viața mea e viața
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bunicii mele, bunica paternă care a
rămas fără mamă de la trei zile, care
s-a căsătorit printr-o întâmplare cu
iubirea vieții ei, pentru că i s-a
prezentat un domn, dar care arăta
foarte frumos: „nepoate, avea niște
mustăți atât de frumoase și a venit pe
un cal alb și m-a cerut!”. O fetiță, la
vârsta de 16 ani, care a trăit cu
această iubire, doar șase luni, pentru
că el a murit în Primul război. L-a
întâlnit pe domnul Pătrășcanu,
bunicul meu patern care era un om
rău pentru că își rodea mustața, dar
cu care a făcut nouă copii. Și chiar am
întrebat-o: „nu ți-a plăcut de bunicul
și nu l-ai iubit atât de mult ca pe
celălalt, dar totuși ai făcut 9 copii!”. Și
ea mi-a spus atât de simplu: „s-a
întâmplat, s-a întâmplat!”.
Această femeie mi-a arătat cum poți
trăi în niște lucruri exasperante, să nu
uităm prin ce vremuri au trecut,
având un fiu închis într-o închisoare
politică vreo 15 ani, ajungând, până
la vârsta de 91 de ani, să-și îngroape,
să-și înmormânteze din proprii copii,
să traverseze acea nebunie a faptului
că i s-au luat pământurile și averile. Și
am văzut cât de mult poate suporta
un om și am învățat de la ea o
mulțime de alte lucruri.
O altă secvență îmi aduce în minte
mătușa mea de la Galați, care, acum
câteva săptămâni, a împlinit 100 de
ani. Este mătușa care m-a botezat pe
mine. Este soția unchiului care a fost
închis politic, și care a fost, tot așa,
abandonată în tren, găsită de un
lucrător CFR, dusă într-o familie
undeva într-o gară în Mărășești, în
Vrancea, și adoptată acolo, trecută
prin două căsătorii, într-adevăr,
venind războiul și trăind niște
vremuri îngrozitoare. Am ajuns s-o
văd acum două săptămâni, făcându-i
ziua la Galați, și să văd cât de verde e
în continuare, cum poate să
gândească, cum poate să treacă
peste lucrurile astea? Și, invariabil,
această femeie, din nou, m-a marcat
foarte tare.

Nu în cele din urmă, voi vorbi despre
soția mea, care vine cu tot felul de
idei, dar cheltuind banii familiei, în
primă fază, îmi spun eu. Și ne doream
foarte tare o casă de vacanță la un
moment dat. Și-am căutat o casă
decentă, ceva puțin peste 100.000
EUR. Și găsisem una pe la Sinaia, pe
care nu știu din ce motive, n-am mai
cumpărat-o. Dar până la urmă, ea a
găsit o casă în Poiana Brașov, la vreo
400.000 EUR! Și i-am spus: „niciodată
nu o să fac lucrul ăsta, dar niciodată.”
Mi se par niște bani aruncați până la
urmă, pe o casă de vacanță pe care o
locuim din când în când. Dar ea, ca
picătura chinezească, săptămână de
săptămână îmi aducea aminte că
acea casă ne așteaptă și că o să fie un
lucru extraordinar. Ca să nu mă cert,
pentru că nu voiam neapărat să am
dreptate în casă, ci să am liniște, am
încercat să vorbesc cu niște
investitori in real estate sau niște
consilieri în domeniu și să aflu până la
urmă, că e o afacere extraordinară și
să cumpăr casa respectivă. Nici n-
aveam încotro. Și să constat că, la
vreo lună de zile, stând în balconul
acelei case împreună cu ea, să treacă
o familie pe acolo prin față și să ne
spună „vă las aici numărul meu de
telefon și dumneavoastră doar îmi
scrieți prețul casei pentru că vreau să
o cumpăr neapărat, vrem să ne
mutăm din Germania în România și
am vrea să stăm în Poiana Brașov.”
Casa, până la urmă, cred că făcea
mult mai mult decât dădusem pe ea. 
Iată care sunt secvențele pe care le
spun și care m-au ajutat să fiu ceea ce
sunt. Iată, aspectele acestea, prin
care ni se arată că nu bărbatul este
cel mai important în casă și că de cele
mai multe ori, dacă n-ar fi doamna de
lângă tine, bunica, mama și toți
ceilalți nu ajungi aici ceea ce ești. Și
atunci, toată împletitura asta a vieții
o văd întotdeauna alături de
dumneavoastră.
Nu vreau să vă mai vorbesc de
femeile din compania noastră, de

doamnele de acolo care ne-au ajutat
de foarte, foarte multe ori. Și vă mai
spun un lucru care m-a bucurat
foarte tare. Suntem în România pe
foarte multe topuri și dacă Dragoș
Anastasiu amintea de un studiu, eu
trebuie să vă aduc aminte de un alt
studiu, nu știu cine l-a făcut, dar care
m-a marcat. Câștigurile femeilor
versus ale bărbaților. Și trebuie să vă
spun că Luxemburg-ul ne depășește
aici, acolo femeile câștigă mai mult
decât câștigă bărbații. Iar România
este pe locul 2. Deci, doamnelor, mai
aveți puțin și ajungeți cam la același
nivel de câștiguri în țară. Asta mă
bucură foarte tare.
Un alt aspect pe care aș vrea să vi-l
spun, știți că e această discuție acum
cu egalitatea de gen și se tot bate
monedă pe așa ceva. Sunt foarte de
acord. Greu ați ajuns să votați, să
aveți drepturile bărbaților, ceea ce e
o perioadă rușinoasă din viața
noastră, ca bărbați. Totuși, trebuie să
avem un pic grijă în a împinge
această idee mai departe. Eu nu cred
că aveți nevoie, uitându-mă cu mare
atenție și uitându-mă și în spate la
poveștile pe care vi le spuneam, de
acest „ajutor”, ca să spun așa.
Trebuie să existe o egalitate de șanse
pentru fiecare, sunt convins. Dar
totodată, aveți puterea necesară, de
departe, în fața bărbaților să vă
câștigați drepturile, și vi le-ați câștigat
în mare parte, și să fiți alături de noi,
pentru că avem mare nevoie. Suntem
convinși de lucrul ăsta.
Și mă mai uit la un aspect. Am o fată
și un băiat. Pe fată am pus foarte
mare presiune și am spus foarte
multe lucruri care nu s-ar spune unui
copil. Am fost un tată, poate, mai
dur. Deși m-a urât într-o perioadă a
vieții ei, acum suntem într-o relație
destul de ok, asta până când o să se
mărite în vara asta și până când o să
plece de acasă. Mă uit cu aceiași ochi
la băiețelul pe care îl am în momentul
de față, care face în aprilie 15 ani. Și
văd cât de greu se coc băieții, cum



merg ei mai departe, cât de sensibili
sunt. Lucruri pe care nu le-am văzut
niciodată la fata mea. Eu cred că vă
nașteți nu cu handicap, de departe
noi, bărbații, ne naștem cu handicap.
Femeile văd mult mai repede
lucrurile care contează în viață, se
coc mult mai devreme, sunt mult mai
bărbătoase dacă stăm să ne uităm la
lucrurile astea.
Pentru toate lucrurile astea, pentru
toate secvențele din viața mea care
m-au ajutat să mă dezvolt, pentru tot
ce mi s-a întâmplat până acum, vă
mulțumesc foarte mult și vă aștept să
mă ajutați și în continuare să văd
lucrurile așa cum ar trebui. La mulți
ani!”

Lara Tassan Zanin: până în
momentul în care în pozițiile cheie, 
în funcțiile de decizie din românia 
nu se vor regăsi 52% dintre femei, 
vom avea o problemă

„Mulțumesc foarte mult Finmediei și
lui Mihai Săndoiu pentru invitația de
a veni la acest eveniment. Este un
eveniment care îmi este foarte drag
și la care vin, cred, pentru a patra
oară, în calitate de reprezentant al
Băncii Europene de Investiții în
România, din 2018. Și am participat
mereu cu mare interes la acest
eveniment, descoperind femei
excepționale din România, femei
care fac o treabă excepțională.
Azi este momentul potrivit pentru a
sărbători dar, cred, de asemenea, că
este un moment important pentru a
vorbi despre agenda egalității de gen
în România. Când am venit aici în
2018, venind din Turcia, deși eu am
pașaport italian, am mers imediat la
bănci. Nu știu cât de cunoscută vă
este activitatea Grupului Băncii
Europene de Investiții pentru
România. Contribuim cam la 1% din
PIB-ul României în fiecare an. Dăm
bani sectorului public și sectorului
privat pentru a îmbunătăți
infrastructura, pentru a dezvolta

IMM-uri, pentru a avea mai multe
proiecte verzi, mai multe proiecte
digitale. Suntem activi în România de
30 de ani. Cu această premiză, eu
personal am fost la bănci în 2018 și
le-am spus că dăm bani și băncilor
pentru ca ele să dea acești bani IMM-
urilor în condiții convenabile. Și le-am
mai spus că avem produse fantastice
pentru femei, pe care poți să le
desfășori în țară. Eu veneam din
Turcia, unde, dacă mergeam la o
bancă cu această propunere, săreau
pe mine, da, hai să o facem! Aici am
primit, să spun așa, diplomatic, un
răspuns blând cum că nu avem
nevoie de acest produs în România, și
că noi nu discriminăm femeile și
afacerea lor. Pot să înțeleg câte
afaceri conduse de femei aveți în
portofoliu până astăzi? Dar, noi nu
verificăm aceste date, nu avem
aceste date, nu le monitorizăm. Deci,
credeți că nu aveți nicio problemă.
Credeți că situația este bună, dar, de
fapt, alte date arată că participarea
economică feminină din România
este printre cele mai scăzute din UE.
L-am auzit pe Felix și pe alți vorbitori
înainte spunând că diferența salarială

în România este de fapt destul de
bună. Dar poate că acest lucru este
legat de faptul că nu sunt suficiente
femei pe piață și ca forță de muncă și
în posturile cheie. La ultimul
recensământ al României, femeile
reprezentau 52% din populație. Până
în momentul în care în pozițiile cheie,
în funcțiile de decizie din România nu
se vor regăsi 52% dintre femei, vom
avea o problemă. Și conștientizând că
vom avea o problemă, vom putea
lucra pentru a găsi o soluție. Avem
doar doi miniștri femei în Guvern. Nu
avem femei rectoriîn România. Avem
doar un CEO al unei bănci din
România. Da, este adevărat că avem
un număr de femei excepționale în
funcții cheie, dar suntem departe de
acest 50-52% pe care îl reprezintă
femeile în populația României.
Este România mai rea decât alte
state UE? Adică, Italia este puțin mai
bună, alte țări sunt similare, dar asta
nu înseamnă că trebuie să fim fericiți
și să sărbătorim situația așa cum
este. Trebuie să lucrăm astăzi și
mâine, nu singuri, pentru a ajunge
pur și simplu acolo unde merităm să
fim.
De asemenea, din punct de vedere al
cifrelor, sunt în mai multe Grupuri de
lucru pentru diversitate aici, în
România, nu numai despre gen, ci și
despre dizabilități, despre LGBT,
despre minorități etnice precum
romi, și când am fost într-un grup de
lucru de gen mi-au spus că problema
femeilor din România nu este chiar
atât de rea. Mi rău este pentru
persoanele cu dizabilități, pentru
LGBT, pentru persoanele cu
mobilitate redusă. Studiile arată că
mai multă diversitate în luarea
deciziilor înseamnă decizii mai bune
pentru toți. Trebuie să înțelegem că
dacă nu acceptăm astăzi nimic mai
puțin decât merităm, mâine va fi mai
multă egalitate pentru toți, și pentru
LGBT și pentru persoanele cu
dizabilități și pentru minoritatea
etnică. Așa că apelul meu de azi este
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Lara Tassan Zanin, Director, 
Banca Europeană de Investiții-Biroul

pentru România
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să vorbesc pentru că sunteți modele.
Trebuie să spun că tot invit românce,
femei care mă inspiră, și sunt multe,
care să vorbească pentru noile
generații care vor crede că își pot
ocupa locul pe care îl merită în
societate, în politică, în economie,
văzând alte femei făcând asta și
luptând pentru asta și vorbind pentru
asta.
Se spune că nu avem o problemă de
egalitate de gen în România, că stăm
destul de bine. Avem un concediu de
maternitate de doi ani. Suntem
tratate corect de cele mai multe ori.
Revenim la jobul pe care îl aveam
înainte de concediul de maternitate.
Acestea sunt de fapt marile declarații
în public.
Dar dacă mergi în privat, dacă te uiți
mai bine, înțelegi că majoritatea
femeilor nu primesc aceeași funcție
pe care o aveau înainte de concediile
de maternitate. Majoritatea femeilor
din România se simt presate să-și ia
întregul concediu de maternitate de
doi ani de către familie prin
presiunea socială, nu pentru că vor.
Dacă există femei care doresc să-și ia
concediul de maternitate pe un an,
ele au dreptul să o facă. Dar dacă
există femei care nu doresc să facă
acest lucru, trebuie să fie libere să nu

o facă. Desigur, aceasta este o
problemă complexă, deoarece aveți
nevoie de servicii de îngrijire a
copiilor. Aveți nevoie de o societate
complet dezvoltată care să vă sprijine
în acest sens.
Și lucrăm, în această măsură, nu doar
ca Banca Europeană de Investiții, dar
și alții, aș spune, parteneri de-ai
noștri, încercând să ofere mai multe
servicii de îngrijire a copiilor, mai
multe servicii de sprijin pentru ca
femeile din România să fie libere să-și
decidă propria voință în funcție de
nevoile familiei lor, dar și cu privire la
munca lor în ambiții sociale.
Mulțumesc foarte mult și felicitări
tuturor femeilor care vor fi premiate
mai târziu.”
A urmat festivitatea de decernare de
către Mihai Săndoiu și Constantin
Rudnițchi a premiilor Galei „ Femei
care schimbă România”, ediția
martie 2023. Distinsele premiante ale
Galei au apreciat discursurile
invitaților și au mărturisit că sunt
onorate să se alăture unei asemenea
companii de personalități feminine,
cu extraordinare contribuții la
dezvoltare și schimbarea României.
Evenimentul s-a încheiat cu un
networking lunch și o degustare de
vinuri oferită de domnul Alin

Mihalcea, somelier la Cramele
Cricova, care a vorbit despre „cea
mai importantă atracție turistică din
Republica Moldova, o adevărată
perlă a vinificației moldave, o
adevărată școală de vin care de 70 de
ani își spune povestea prin aceste
minunate spumante și vinuri cu care,
de altfel, în acest moment
sărbătorim și ne bucurăm de succesul
dumneavoastră, minunate doamne.”

Mihai Sandoiu, 
director general Piața Financiară
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angelica Bobouțeanu Șmil,
director General salbac s.A.

Vin de la Agricola Bacău, un brand
foarte important în România, după
cum bine știți. Sunt sigură că sunteți
cunoscătorii produselor,
consumatorii produselor, desigur cei
care nu sunteți vegani, că acum e un
trend în toată țara. Suntem în
Agricola cam 1 800 de doamne din 2
800 de salariați cu acționari majoritar
bărbați care ne-au încurajat foarte
mult. Conduc business-ul Salbac din
anul 2009, când, la cele mai
importante linii de business din
Agricola, au fost doar femei alese de
către acționarii majoritari, și pe lina
de pasăre, și pe linia de
semipreparate europrod, care au
foarte mare succes astăzi. Salamul de
Sibiu, care are 50 % cotă de piață în
România, este recunoscut la nivel
european pentru gust și calitate.
Suntem lideri și pe total categorii de
crud- uscate în România. Am 360 de
salariați, din care 280 sunt femei.
Spiritul de familie, inovația, reputația

acestui  brand cred că sunt cunoscute
în toată țara și sunt mândră de
echipa mea și de produsele pe care vi
le aducem în fața dumneavoastră. Vă
rog să le consumați cu încredere. Vă
mulțumesc!

Monica Boseff, Director 
executiv, Fundația ușa deschisă

Bună ziua, mulțumesc mult de tot
pentru onoarea de a mă afla în
mijlocul dumneavoastră. Premiul
acesta nu este ceva ce îmi aparține.
Va fi ceva ce va fi împărțit cu echipa
extraordinară alături de care, dacă mi
se va propune să merg desculță să
străbat globul, desculță alături de ei,
o voi face fără să mă gândesc de
două ori. Și acest premiu va fi
împărțit cu absolut toate
supraviețuitoarele traficului de
persoane, indiferent de vârsta lor,
având povești de viață pe care ne-ar
fi foarte greu să le urmărim într-un
film, dacă ar fi să fie puse cap la cap.
Sunt femei care m-au învățat în
fiecare zi ce înseamnă extraordinarul

spirit al femeii, puterea lor, reziliența,
dorința de a îmbrățișa viața după ce
au străbătut iadul dus-întors. Sunt
lucruri care în fiecare zi mă onorează
să le fiu alături, și lor, și echipei mele
să le dedic acest premiu. Vă stau la
dispoziție cu mult mai multe detalii
dacă vreți să aflați și modalități prin
care vă puteți alătura muncii
extraordinare pe care o facem
împreună alături de ele. Vă
mulțumesc din suflet și în numele lor,
dedic acest premiu tuturor celor care
supraviețuiesc traficului de persoane.

Daniela iordănescu, 
manager retehnologizare, Hidroelectrica

Mulțumesc, sunt onorată de acest
premiu. Sunt fericită că văd atâtea
doamne de succes, ambițioase.
Doamnelor, să nu vă lăsați! Suntem la
fel de bune, dacă nu chiar mai bune
în unele părți decât colegii noștri. Eu
astăzi am venit împreună cu o colegă,
dar și cu un coleg, pentru că la noi
este o armonie între doamne și
domni, ne ajutăm și suntem o echipă

PREMIILE “FEMEI CARE SChIMBă ROMâNIA”Au FOST ACORDATE DOAMNELOR:
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câștigătoare ținând cont că
Hidroelectrica este o companie de
succes și un stindard al acestei țări.
Am fost ambițioasă, încă de mică,
fiind singură la părinți, eram băiatul
tatei.
Reșița, așa cum știți, „cetatea de
foc”, este predominantă pentru
bărbați, dar noi am spus că nu ne
lăsăm, am reușit să termin o
facultate bărbătească, mașini
hidraulice, este o specialitate
predominant de bărbați și îmi place
să văd că suntem respectate în
sectorul nostru. Am avut bucuria să
plec, într-adevăr, la o altă companie,
afară, în Slovenia, și să devin în
câteva luni business executiv
director. Ceea ce să știți, doamnelor,
nu este deloc ușor! Să fii afară, să fii
străin, să se uite toți puțin la tine: „ce
caută și asta aici?”
Dar prin muncă, și dovedindu-le
tuturor, poți ajunge oriunde, nu
numai în România, oriunde în lume.
Și compania la care am ajuns, am
adus-o la standarde și acum este în
top.
Ajungând din nou în România, în
Hidroelectrica, sunt mândră că m-am
putut integra în acest colectiv.
Și avem proiecte mari pe care sunt
convinsă, sunt foarte convinsă că
vom reuși să le punem în aplicare,
pentru că energia hidro este și va
rămâne pentru totdeauna energia
verde, ceea ce este acum foarte
importantă pentru pământ. Deci noi,
cu energia noastră verde asigurăm
curățenia pământului și sper toate
sectoarele să ne ajute și să înțeleagă
că hidro este esențial pentru noi,
pentru lume.
Vă mulțumesc încă o dată pentru
premiu și felicit toate doamnele
acestea frumoase și întreprinzătoare,
și succes în continuare.

Mirela Drăgoi, 
executive president, pet star Holding

Nicoleta Radu, 
director General, pAid românia

Primesc cu multă onoare acest
premiu pe care îl consider ca un
premiu pentru contribuția mea la
dezvoltarea unei companii pe care o
iubesc foarte mult și pe care o
conduc de 10 ani. Dar acest premiu îl
consider și foarte important pentru
contribuția tuturor femeilor care
încearcă să schimbe România. Și, în
momentul de față, numărul lor este
din ce în ce mai mare. Și asta nu
poate să fie decât un lucru care ne
bucură. Mulțumesc celor care au
inițiat acest demers. Este un demers
cu atât mai important cu cât în acest
moment trăim într-o lume care pare
că și-a pierdut busola. O lume plină
de propagandă, de false valori. Și
atunci este cu atât mai greu să
promovăm în România acele valori,
acele modele, astfel încât să putem
da șansa noii generații să vadă că
există și o altă cale.
În ceea ce mă privește, activez într-o
industrie în care femeile sunt foarte
prezente. Din câte știu, 61% din
industria de asigurări este ocupată de
femei, iar în compania pe care o

conduc chiar 75%. Mă bucur foarte
mult când văd femei deștepte pe
care pot să le promovez, pe care pot
să mă bazez. Și pot să vă spun că
performanța nu are neapărat de a
face cu genul. Performanța este sau
nu este!
În ceea ce privește persoana mea,
știu sigur că schimbarea începe de la
mine și unul dintre cele mai
importante principii după care mă
ghidez este că nu am voie să cer ceva
celorlalți înainte de a fi în stare să le
dau. Mulțumesc foarte mult și vă
doresc să aveți o zi o zi minunată.
Felicitări tuturor celor care ați fost
premiați și care veți fi premiați. 

Mirela Dogaru, 
director Comercial, medlife

Vă spun sincer că este mai ușor să
stai pe scaun decât aici. Mulțumesc
foarte mult pentru acest premiu. Mă
simt onorată să fac parte din
comunitatea femeilor care fac bine în
România, care schimbă România.
Practic, anul acesta am împlinit
majoratul în MedLife, o companie
care are un număr de 8000 de
angajați, din care 50% sunt femei.
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Vreau să dedic acest premiu tuturor
colegilor mei, indiferent de gen,
indiferent de vârstă, de preferințele
vestimentare, pentru că practic, noi
am învățat că împreună facem
România bine. Mulțumesc foarte
mult.

Silvia Vlăsceanu, 
director executiv, Henro

Mă onorează această distincție.
Provin dintr-un sector și activez 
într-un sector în care femeile
reprezintă doar 25 %, deci rareori mi
se întâmplă ca la un eveniment pe
teme de energie să văd atâtea
doamne în sală. Și din acest motiv,
dar nu doar din acest motiv vreau să
vă anunț că recent am înființat o
asociație, societatea profesionistelor
din energie din România, deschisă
tuturor doamnelor și domnilor, care
sunt cu sufletul alături de sectorul
energetic. Și printre membrele
fondatoare țin să o salut pe doamna
Georgiana Pogonaru, care este
alături de noi, pentru că este cu
sufletul alături de sectorul energetic.
Vă invit și pe dumneavoastră să vă
alăturați acestei asociații. Personal,

nu cred că avem nevoie de măsuri
legislative sau de reguli impuse cu
forța prin Parlament sau guvern, care
într-adevăr este predominant și
dominat de bărbați, prin prezență.
Noi suntem performante prin ceea ce
putem face și, într-adevăr, mi-aș dori
să schimb România.
Nu sunt în măsură să spun că schimb,
dar îmi doresc să schimb România,
dar nu putem decât dacă suntem
unite și dacă arătăm că suntem într-
adevăr cel puțin egale, ca să fiu
modestă, cel puțin egale prin
pregătire și prin performanțe de
colegii noștri, domnii care ne sunt
alături în viața de zi cu zi, și de care
avem nevoie, și pe care îi prețuim.
Mulțumesc încă o dată și felicit atât
organizatorii, cât și pe doamnele care
vor fi premiate în continuare. 

Nina Gheorghiță, 
Fermier, Vicepreședinte lApAr

Este o mare bucurie pentru mine să
mă aflu astăzi aici, în fața
dumneavoastră, iar pentru această
bucurie dați-mi voie să mulțumesc
organizatorilor, Trustului Finmedia,
revistei Piața Financiară, domnului

director general Mihai Săndoiu și,
desigur, domnului Constantin
Rudnițchi, pentru că m-a nominalizat
pentru acest premiu care mă
onorează, dar mă și obligă în același
timp. Nu știu dacă fac parte încă din
galeria femeilor care schimbă
România, dar ce vă pot spune despre
mine este că în fiecare zi mă
străduiesc să fiu mai bună decât am
fost ieri, și, la fel, sunt convinsă că
mâine voi fi mai bună decât sunt
astăzi. Sigur că, la început, toți cei din
jurul meu luau lucrul acesta ca fiind o
nemulțumire, îmi spuneam că tu
veșnic ești nemulțumită de ceea ce
faci, mereu ți se pare că nu ai făcut
suficient de bine, pentru că altfel nu
te-ai strădui atât de mult să faci mai
bine pentru zilele, mă rog, vremurile
care urmează. Și atunci am spus, sunt
un om care iubesc performanța și nu
cred că poți ajunge să faci
performanță și să îți atingi obiectivele
pe care ți le setezi cu o altă atitudine
decât aceasta. Motiv pentru care în
permanență mi-a plăcut să învăț.
Sunt adepta pregătirii continui, așa
încât, chiar anul trecut, îmi făceam
socoteala că din vârsta pe care o am,
jumătate am petrecut-o la școală, și
într-o glumă cu unul din angajații
mei, un mecanizator îmi spune la un
moment dat, dumneavoastră și acum
vă mai duceți la școală, păi eu am
terminat de mult școala, ce școală
mai faceți la 40 și mulți ani. Numai că
doar așa putem fi mai buni, așa încât,
ceea ce eu fac, încerc să insuflu și
celor din jurul meu și să le spun în
permanență că schimbarea stă în noi,
în fiecare dintre noi, și dacă ceva nu
ne place sau dacă considerăm că
putem să facem mai bine, să
încercăm și să nu ne gândim că poate
eforturile noastre înseamnă puțin în
lumea aceasta mare. Sunt convinsă
că dacă adunăm puțin câte puțin, în
timp, se va transforma în mult, așa
încât astăzi, premiul pe care mi l-ați
dedicat și pentru care vă mulțumesc
din suflet, îl împart cumva atât cu
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mine însămi, dar și cu domeniul pe
care îl slujesc de aproape 25 de ani,
cu multă dragoste, cu multă pasiune.
Este domeniul agricol. Într-adevăr,
mă leagă ceva special de domnul
director general Săndoiu, pentru că
în urmă cu mai bine de 20 de ani,
atunci când
domnul profesor Săndoiu, mentorul
meu pe perioada studenției, dar și în
acești 10 ani de activitate
universitară, îmi povestea despre
revista Piața Financiară, nu mi-aș fi
putut imagina că, la distanța aceasta
de timp, o să primesc eu vreun
premiu. Pentru că, la vremea
respectivă, nu credeam că voi activa
astăzi în business. Așa încât, vedeți,
niciodată nu știm pe ce valuri ne
poartă viața.
Atunci trebuie să fim pregătiți pentru
orice oportunitate care ni se ivește și
m-am simțit mereu un om norocos,
dar eu am înțeles acest noroc ca
cumva atunci când pregătirea ta
întâlnește oportunitatea. Da, se
poate numi noroc, dar el nu vine
întâmplător, vine după foarte multă
muncă. Astăzi administrez, așa cum a
fost și în prezentarea mea spus, o
fermă de cultură vegetală, dar, în
același timp, prin abilitățile,
competențele mele de manager
încerc în mediul asociativ agricol, prin
dialogul constructiv pe care încercăm
să-l avem cu decidenții politici, să
putem creiona și o strategie agricolă,
să putem creiona un cadru legislativ
și financiar care să dea stabilitate, să
dea predictibilitate și încredere
domeniului în care activez,
agricultura. Pentru că, deși poate de
multe ori a fost privită cumva la
marginea economiei naționale, de
fapt, acest domeniu extraordinar stă
la baza construirii și ridicării societății
umane. Pentru că, în fiecare zi, noi ne
luăm energia pentru a funcționa din
hrana pe care o consumăm, iar în
spatele oricărei, nu știu, cești de
cafea sau un biscuit sau o felie de
pâine cu unt stă munca extraordinară

a unui fermier. Iar lumea a început
odată cu dezvoltarea agriculturii și se
va sfârșii în lipsa agriculturii. Vă
mulțumesc foarte mult pentru
premiul acordat astăzi.

Gabriela Bereș, 
managing director 
Central & eastern europe, puratos

Sunt foarte surprinsă de acest
premiu, chiar nu mă așteptam, mai
ales pentru că vin dintr-un domeniu
nu foarte cunoscut. Noi nu suntem
vizibili la consumatorul final.
Producem ingrediente alimentare
pentru pâine, brutărie, cofetărie și
ciocolaterie, și chiar e o mare
surpriză. Mulțumesc încă o dată
pentru premiu. Vreau doar să spun
un singur lucru. Dincolo de
ingredientele pe care noi le
producem într-un mod sustenabil și
sănătos, credem în schimbarea pe
care putem să o producem în jurul
nostru. Am înființat o școală acum 3
ani, cred că sunt deja 3 ani, o școală
de brutărie și de cofetărie pentru
copiii din medii defavorizate, iar anul
trecut am înființat cea de a doua
școală în Cluj. Prima este în

Tărtășești. Așa am înțeles noi că
trebuie să schimbăm România,
această școală nu are legătură cu
ingredientele pe care le producem
dar vrem să ne ajutăm comunitatea,
clienții și industria în care suntem, să
aducem în piață cât mai mulți
meseriași. Mulțumesc frumos încă o
dată.

Valentina Paula Smith Zaharia, 
director executiv, Children in distress

Mulțumesc foarte mult, mă simt
extrem de onorată pentru acest
premiu și extrem de onorată că sunt
între atâtea doamne extraordinare.
Niciodată nu am avut încredere în
mine, dar au avut alții, și probabil că
au văzut calitățile mele. Știu că am
muncit, și continui să muncesc și să-
mi pun toate eforturile pentru a
obține drepturile persoanelor cu
dizabilități, a copiilor. Aceștia să nu
mai fie considerați doar un număr
într-o statistică, ci persoane, indivizi
cu drepturi depline, indivizi cu
dreptul de a deveni, așa cum spun
englezii the best they can be.
Organizația noastră, anul viitor,
împlinește 35 de ani, 35 de ani în care
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am luptat cu prejudecățile unei
societăți venite după 50 de ani de
comunism, am construit primul
hospice pentru copiii infectați cu HIV
SIDA la Cernavodă, am deschis
primele centre de îngrijire pentru
copii cu boli cronice neurologice. Și
am organizat primele conferințe
pentru copiii cu autism, obținând în
2005 clasele speciale pentru copii cu
autism. Ne-am implicat acolo unde a
fost mai greu, unde erau subiecte
tabu și nimeni nu voia să le atingă. Și
da, dacă am reușit să facem
schimbări, mă simt bucuroasă, și de
aceea acest premiu nu este numai al
meu, este al copiilor care m-au
motivat să fac ceea ce fac, și al
echipei extraordinare care îmi stă în
spate și care mi-au dat forță să
mergem și să facem și să realizăm
atâtea lucruri. Vă mulțumesc frumos.

alexandra Smedoiu, 
președinte CFA românia,
partener deloitte românia

Sunt emoționată, mai emoționată
decât în prima parte a discursului
meu. Mărturisesc că în primele 30
de secunde, deși auzeam ce citești

acolo, Rudi, nu mi-am dat seama că
este vorba despre mine. E ciudat să-
ți citească cineva viața de pe o foaie
de hârtie, dar mesajul meu rămâne
același. Tot ce ai citit acolo pe foaie
se referă la educație, la a învăța, a
învăța mereu, să te autodepășești,
să dobândești mai multe
cunoștințe. Atât prin cursuri și
certificări, cât și, așa cum spuneam
mai înainte, prin a te înconjura de
oameni buni, oameni care au
cunoștințe deosebite, oameni
deștepți, generoși de la care poți
învăța foarte multe. Până la urmă
despre asta este vorba, fie că o
citești de pe o hârtie, fie că o
trăiești. Vă mulțumesc foarte mult,
sunt extrem de onorată de acest
premiu și de faptul de a fi în mijlocul
dumneavoastră, a atâtor femei cu o
carieră de succes. Mă înclin!

Elena Popescu, 
director General, ministerul energiei

Pentru acest premiu mă simt
deosebit de onorată. Activitatea mea
este dedicată domeniului energetic.
Îmi place acest domeniu, îmi place
ceea ce fac, poate și acesta este

motivul pentru care mă aflu în
această funcție deloc ușoară de
Director general al direcției politici
energetice. Am deja 10 ani, pentru
unii pe care i-am incomodat așa de-a
lungul timpului, probabil că este mult
prea mult. Pentru mine, vă pot spune
că a fost greu, nu a fost ușor, dar, în
același timp, este un domeniu sau
este o poziție care, atunci când ai
libertatea de a face, de a-ți pune în
practică ceea ce știi și tot ceea ce
consideri că este mai bine pentru
țara ta, eu cred că asta te face să lupți
în continuare și să stai să lucrezi în
continuare în acest mediu deosebit
de stresant.
Pe de o parte, sunt șefii noștri care
normal că sunt oameni politici și au
agenda politică, pe altă parte este
Comisia Europeană și instituțiile
europene cu care noi suntem în
contact și cu care este o luptă
continuă pentru fiecare cuvințel care
se scrie într-un act normativ care
devine directivă sau regulament sau
decizie a Comisiei. România, chiar
dacă nu este foarte vizibilă, pot
considera unii, în domeniul energiei,
să știți că avem o participare la nivel
tehnic. Ce se decide la nivel politic
apoi depășește puterile noastre, dar
la nivel tehnic ne coordonăm cu alte
state membre cu interese comune și
este o activitate continuă și într-o
dinamică extraordinară. Încerc și am
încercat să fac un colectiv, să
întinerim colectivul Direcției
Generale Politici Energetice. Nu este
ușor pentru că salariile în minister nu
sunt atât de atractive în comparație
cu salariile în companii. Și este greu
să aducem specialiști. Poate se spune
că în minister nu e nevoie de
specialiști, dar vă spun cu toată
convingerea și experiența mea că
este nevoie de specialiști. Nu poți să
fii un partener de discuții cu Comisia
Europeană sau cu alte instituții
internaționale, dacă nu ești un
profesionist, deci dacă nu te vede că
are un egal în discuțiile pe care le
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poartă și în subiectele pe care le
abordează, atunci nu contezi. Nu știu
dacă am schimbat România, dar dacă
am contribuit măcar așa un pic de
tot, la schimbarea percepției și la a
arăta că în România sunt și oameni
credibili, poate că într-adevăr mi-am
atins obiectivul. Vă mulțumesc încă o
dată pentru încrederea pe care mi-ați
acordat-o, și mă simt deosebit de
onorată să fiu printre atâtea doamne
care lucrează la un nivel atât de sus
profesional.

Daniela Secară, 
director General, Bt Capital partners

Mulțumesc pentru premiu, dar
mulțumesc mai ales pentru
oportunitatea de a cunoaște și auzi
așa multe povești de succes, povești
frumoase din atât de multe domenii.
Nu știu dacă ați realizat, dar suntem
aici de la energie la financiar, la
medical, este, într-adevăr, o onoare
să fiu alături de așa multe femei care
au realizat foarte multe lucruri în
domenii diferite. Dar am constatat pe
parcursul discuțiilor că avem și foarte
multe lucruri în comun. Majoritatea
dintre noi am vorbit despre educație,

despre inițiativă, despre
perseverență, avem și culoarea verde
unele dintre noi în comun, cred că
toți așteptam cu nerăbdare
primăvara. Și m-aș întoarce la un
lucru pe care domnul Dragoș l-a spus
mai devreme, legat de încredere.
Cred că ce trebuie să mai oferim una
celeilalte, cât și generațiilor care vin
este această încredere. Citatul de la
sfârșitul prezentării mele vine din
faptul că eu mi-am câștigat această
încredere, practic, în sportul de
performanță. Sunt foarte mult ceea
ce sunt azi, ca și om, pentru că am
jucat baschet de performanță. Cred
că o modalitate foarte ușoară, prin
care putem să oferim încredere
fetelor, femeilor și viitoarelor
doamne este practicarea unui sport,
și în special sportul de echipă. Vă
mulțumesc încă o dată pentru
premiu și sper să ne mai întâlnim și
cu multe, multe alte ocazii.

irina Odor, 
director Comercial, CelCo

A fost o surpriză să primim această
nominalizare, mai ales că ea vine
dintr-un sector gestionat aproape în

totalitate de bărbați. Cred că acest
premiu poate fi dedicat tuturor
femeilor care sunt implicate în
producția de materiale de
construcții. Este un sector deosebit
de dificil, în care munca și munca
fizică foarte multă este deosebit de
importantă. Dar dintr-un sector
majoritar masculin mai răsar și femei,
femei care își doresc să pună bazele
unui mediu construit cât mai sănătos.
Bineînțeles că poate parcursul meu
profesional se leagă un pic de
atributele unei case rezistente, o casă
pentru care contează foarte mult
temelia și de aici a pornit visul meu și
parcursul profesional, de la o
pregătire educațională deosebit de
asiduă și o pregătire pe care mi-o
doresc și o fac în permanență. Am
avut ocazia în toți cei 20 de ani de
când lucrez în aceeași companie să
cresc alături de acționarii majoritari și
sunt recunoscătoare domnului
președinte Niculae Dușu, care a avut
încredere în mine. A avut încredere
ulterior să îmi aloce o echipă pe care
să o gestionez, să o cresc și să
ajungem să sărbătorim împreună 50
de ani. Este o emoție pentru noi,
pentru că vorbesc despre oameni
dragi și le doresc tuturor celor care
au ocazia să lucreze cu oameni
devotați, să lucreze cu oameni care
își doresc mai mult de la ei, să o facă
și să le acorde toată atenția. 
Am aici, alături de mine, o femeie pe
care o apreciez. Este Betty sau
Elisabeta, este fiica domnului Dușu,
care a fost alături de mine încă
aproape de la începutul parcursului
profesional. Și poate cea mai mare
satisfacție pe care o am astăzi, după
20 de ani de activitate în companie,
este faptul că fiul meu își dorește să
devină proiectant. Asta înseamnă că
mi-am făcut meseria de mamă, așa
cum mi-am dorit-o, chiar dacă
aceasta a însemnat lipsă de acasă și
foarte și foarte mult devotament față
de muncă și mai puțin față de familie.
Mulțumesc.
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anamaria Popa, 
președinte, Asociația Cetatea Voluntarilor

Primul premiu l-am câștigat în 2017,
și doamna Georgiana Pogonaru mi-a
acordat la Gala „Oameni pentru
Oameni” acel premiu. Astăzi, am
revăzut-o după foarte mulți ani, și țin
să îi mulțumesc pentru ce a făcut
atunci și că a ales Cetatea
Voluntarilor. Noi suntem din Arad,
am început să avem grijă de copiii
abandonați, Aradul fiind orașul cu cei
mai mulți copii abandonați de mame
minore. Și încă suntem în top, din
păcate. Așa ne-am dat seama cum
arată spitalele din orașul nostru și am
zis că ne apucăm să facem curat.
Între timp, un membru din familia
noastră, la 11 luni, s-a aflat că are
leucemie și ne-am apucat să o salvăm
pe Ruxandra. Și atunci am început să
renovăm o secție de spital. N-am
știut de câți bani avem nevoie, nici ce
înseamnă asta și nici cât va dura. Și
ne-am apucat și am început să
strângem bani de la toate companiile
din Arad. Până să arătăm că am
început, puțini oameni aveau
încredere în noi. Când am început să
demolăm și să reabilităm, să scoatem

molozul a fost un boom pentru noi,
pentru că toate companiile își doreau
să investească bani în asociația
noastră. Am terminat primul proiect
în 6 luni de zile și ne-am dat seama că
e atât de puțin pentru oraș care mai
avea încă 12 secții de pediatrie care
așteptau să fie renovate. Și să știți că
am terminat 9 până acum, mai avem
puțin.
În pandemie lucrurile s-au schimbat.
Toți oamenii investeau în sănătate și
educația a avut foarte mult de
pierdut. Și așa ne-am apucat să
renovăm grădinițe și creșe și să le
luăm de la sat. Pentru că foarte mulți
copii acolo nu aveau toalete și apă
potabilă. Și astăzi ne mândrim cu 15
grădinițe finalizate, 2 creșe, o sală de
sport în construcție, prima creșă
sportivă din România este la Arad.
Construim acum o cantină și ne
gândeam ce an frumos a început
pentru mine și colega mea, Anca,
care e aici cu noi. Cetatea
Voluntarilor nu înseamnă eu, ci o
echipă de oameni. Noi lucrăm 90% cu
femeile și 10% bărbații cu care
lucrăm sunt primarii. Dar ce contează
e că de cele mai multe ori, ca și
echipă, am fost eu și Anca. Și de cele
mai multe ori a trebuit să-i
convingem pe primari că ceea ce
facem noi este bine și primul răspuns
pe care îl primeam întotdeauna era:
„nu se poate”. Și ne-am dus peste ei,
i-am stresat, le-am arătat cum arată
toaletele, sălile de clasă și au cedat. Și
asta o să facem în continuare, o să
schimbăm lucrurile în comunitatea
noastră.
Mai apoi la sate, când ne-am dus, ne-
am înconjurat de companiile care
erau în apropierea satului, ca acele
companii să investească în copiii
angajaților și ne-am dus, le-am spus
cum arată grădinița, școala și sala de
sport și așa am început să creăm.
Cele 15 grădinițe le-am făcut în 2 ani.
Și pe primari i-am pus la treabă, să
știți, i-am pus să ne lase pereții albi,
să pună parchet și de la lumină

apăream noi cu decor, tehnologie și
mobilier.
Nu întotdeauna a fost ușor, nu
întotdeauna primarii consideră că
ceea ce facem noi este important,
dar i-am pus la treabă și astea au
adus foarte multe rezultate.
Și eu și Anca suntem mame de fetițe
și ne dorim să creștem trei cetățeni
valoroși pentru România, care sunt
fetele noastre. Și vreau să mă lăsați
să fac poza de final împreună cu
Anca, pentru că noi suntem
împreună întotdeauna. Mulțumim
frumos.

Evelina Necula, 
Co-fondator, Kinderpedia

Este o onoare să fiu aici și să fiu
recunoscută între femeile care
schimbă România. Transmit și eu
felicitări și gândul meu de admirație
nemărginită către femeile care au
pășit pe această scenă și către cele
care urmează să mai pășească pe ea.
Pe unele dintre ele le cunosc,
povestea altora am descoperit-o
astăzi și am fost impresionată de
modul cum reușesc în fiecare zi să-și
pună amprenta asupra societății.
Eu sunt astăzi, și mulțumesc pentru



aprilie 2023 67

Femei care schimbã România

asta, recunoscută drept una dintre
femeile care schimbă România. Dar
ce îmi doresc cel mai mult este să ne
întâlnim pe o scenă ca asta sau
oricare alta sau în orice alt loc și să
vorbim despre Kinderpedia, nu peste
mult timp drept una dintre soluțiile
digitale românești care schimbă
lumea.
Dedic acest premiu echipei noastre, îl
dedic profesorilor, părinților și
elevilor care folosesc aplicația
Kinderpedia zi de zi, pentru că ei
transformă produsul nostru într-o
comunitate. Am început în urmă cu 9
ani drumul acesta și l-am început cu
misiunea de a transforma educația cu
ajutorul tehnologiei, de a o folosi
pentru a ajuta școlile și grădinițele să
lucreze și să comunice mai ușor, să se
conecteze mai ușor cu elevii,
profesorii și părinții, totodată. Astăzi,
Kinderpedia este folosită în România
de nenumărate școli și grădinițe, dar
și în alte 24 de țări.
Și ceea ce ne motivează cel mai mult
este impactul pe care îl dobândim
chiar la firul ierbii, felul în care reușim
să ajutăm școlile și grădinițele să
salveze timp valoros, resurse și să le
dedice acolo unde contează cel mai
mult, către educația copiilor, felul în
care îi ajutăm pe profesori să lucreze
puțin mai eficient, totodată, să
comunice mai bine și în timp real cu
familiile, pentru că s-a demonstrat
implicarea familiei în educație este
unul dintre principalii predictori ai
succesului copiilor, nu doar la școală
ci și în viață. Și îi mai ajutăm pe
profesori cu ceva, îi ajutăm să ofere
feedback personalizat, să croiască un
parcurs educațional individualizat
pentru fiecare elev în parte și să-l
pună în centrul propriei educații.
Contribuim și noi la reducerea
analfabetismului funcțional și la
reducerea abandonului școlar și
contribuim, totodată, la dezvoltarea
competențelor digitale atât ale
elevilor, cât și ale profesorilor, pentru
că de ei depinde atât de mult din

transformarea educației.
Și împuternicim pe liderii școlilor și
grădinițelor cu care lucrăm, să
construiască comunități puternice
bazate pe încredere. Dar nu am
putea să facem lucrurile acestea fără
femeile extraordinare din jurul
Kinderpedia, fără femeile minunate
din echipa noastră, din comunitatea
noastră și, evident, fără bărbații care,
la rândul lor, ne  sprijină, fiindcă și
aici este vorba despre egalitate. Și
adresez, în încheiere, un mesaj de
recunoștință organizatorilor
evenimentului, pentru șansa de a fi
aici și de a vorbi despre ceea ce ne
pasionează și despre ceea ce facem
în fiecare zi. Și vă adresez și
dumneavoastră un îndemn de a ne
sprijini și de a fi alături de noi în acest
demers de a transforma educația cu
ajutorul tehnologiei și, de ce nu, de a
aduce un produs digital românesc pe
traseul de a transforma lumea.
Mulțumesc.

Georgiana Pogonaru, 
Co-fondator, Veranda mall

Mulțumesc Finmedia pentru această
nominalizare, dar mulțumesc mai
ales pentru faptul că este o șansă

pentru networking, ceea ce va fi
minunat pentru că, pentru a fi o
putere, trebuie să ne cunoaștem, să
fim unite. 
M-am pregătit puțin și discursul meu
include un citat al unui jucător de
hochei cunoscut, un canadian,
Wayne Gretzky, probabil că multe
știți citatul, dar mie îmi place foarte
mult. El a fost întrebat odată care
este cheia succesului lui și a răspuns:
„ceilalți jucători se duc unde este
pucul, eu mă duc unde urmează să
fie”. Și din acest punct de vedere, eu
cred, doamnelor, că toate aveți
această capacitate da vă crea
scenariul care să vă ducă mai
departe. Că, după aceea, urmează
pașii grei, asta e adevărat. Știm cu
toate că nu există lift către succes,
trebuie să o iei pe scări. Aș vrea să vă
spun, pentru că antevorbitorii, cei din
panel au insistat asupra calităților
noastre, este un lucru care mă
preocupă referitor la un mit, zic eu,
capacitatea femeilor de a fi
multitasking, de a face toate lucrurile
deodată.
Eu cred că succesul dumneavoastră
preia puțin din obiceiul bărbaților de
a face un singur lucru odată, și aici
vine analogia cu acele canale de
televiziune. Dacă combini Paprika cu
HBO-ul, se face un melanj care nu
este benefic. Eu cred că atunci când
faceți un lucru, și de asta ați reușit, ați
făcut acel lucru foarte bine.
Și mai cred că atitudinea ne dă
altitudinea. Cu cât ne vom ține de
principii și vom fi mai morale și mai
etice cum sunt, în general, femeile,
cu atât va fi mai bine pentru fiecare
dintre noi și, mai ales, pentru
România. Vă mulțumesc.

aura ioana Rădulescu, 
Ceo, Cora românia

adela Lazăr, 
președinte, Greenpoint management
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Diana David, 
managing director, sAp românia 

Bună ziua tuturor. Îmi pare nespus de
rău că nu am putut să fiu la gala astăzi,
însă mă bucur că am ocazia să pot
transmite gândurile mele prin
intermediul acestui video. Sunt
onorată să primesc acest premiu și
doresc pe această cale să mulțumesc
organizatorilor și să îi felicit pentru
realizarea unei gale precum aceasta
care are ca scop susținerea femeilor în
mediul de business. În ceea ce privește
SAP România, să știți că în spatele
succesului nostru se află o echipă
absolut remarcabilă, și spun acest
lucru fără niciun pic de lipsă de
modestie. Vorbim de oameni devotați,
vorbim de o echipă formată atât din
colegii noștri, cât și din partenerii
noștri și ne mândrim cu un număr de
peste 800 de angajați în SAP România,
din care să știți că femeile ocupă un
procent de peste 46%. Și așa cum îmi
place să spun de fiecare dată când sunt
întrebată cu privire la industria IT
pentru femei, părerea mea este că ar
trebui să nu mai categorizăm joburile
ca fiind potrivite pentru femei sau
potrivite pentru bărbați, întrucât

această diferențiere cred că este mai
mult dată de trendurile din societate și
știți cum se spune, rozul este potrivit
pentru fete, albastrul este potrivit
pentru băieți. Să știți că mie îmi place
tare mult să spun că industria IT este
albastrul potrivit pentru femei. Așa că
eu personal încurajez ca fiecare să-și
urmărească pasiunile, ținând cont doar
de unele ambiții, indiferent că ești fată
sau băiat. Mulțumesc mult încă o dată
și vă doresc un eveniment plăcut în
continuare.

Miriam andrei, 
Ceo, tradeville

Mulțumesc pentru premiul acordat
este o onoare pentru mine să primesc,
mai ales într-un an atât de special,
anul în care am devenit mămică,
Acesta este și motivul de altfel pentru
care astăzi nu pot fi acolo (n.r.: mesaj
video). Pe această experiență de
mamă, am înțeles pe deplin înțelesul
proverbului african care spune că e
nevoie de un sat întreg să crești un
copil. Cred că același lucru se aplică și
în cazul unei femei de succes. E nevoie
de mulți oameni care să te inspire și să
te sprijine pentru a putea fi de succes.
Eu am avut norocul, de-a lungul

timpului, să am foarte mulți astfel de
oameni alături de mine. În primul
rând, am avut-o pe mama mea care
m-a învățat să visez cât mai înalt, pe
tata care m-a învățat să fiu disciplinată
și pe soțul meu care mă inspiră prin
succesul lui și care îmi spune
întotdeauna că pot face tot ceea ce
îmi propun. De asemenea, pe
parcursul meu profesional am avut
mulți oameni care mi-au acordat
încredere deosebită. O astfel de
încredere deosebită este încrederea
pe care o am în rolul de acum, acela
de a coordona echipa Tradeville.
Așadar, aș vrea să încurajez pe toată
lumea să se înconjoare de astfel de
oameni care să vă ajute să vă
îndepliniți visurile, să vă ajute să fiți de
succes, dar cel mai important, să vă
ajute să fiți cea mai bună versiune a
voastră. O zi minunată și felicitări
organizatorilor pentru această
inițiativă deosebită.

Edit Târcolea, 
director General, toYotA românia

Mulțumesc foarte mult Finmedia,
mulțumesc foarte mult domnului
Săndoiu pentru acest premiu care mă
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onorează. Este un lucru absolut
deosebit să fiu inclusă în grupul
femeilor care fac parte din acei
oameni extraordinari care reușesc să
schimbe lucrurile, care reușesc să
schimbe România. Cred că prin tot ce
am făcut, și, anul acesta, voi împlini
30 de ani de experiență în muncă, am
căutat să schimb lucruri, să fac
lucrurile mai bine, și poate că unul
dintre cele mai mari talente pe care
le-am avut a fost inspirația de a mă
înconjura de oameni extrem de

competenți, indiferent de sexul lor, și
care au fost extrem de performanți.
Iar în Toyota România, pot să spun că
acum 7 ani, când am preluat
conducerea acestei organizații,
marca Toyota era o marcă de nișă, iar
anul trecut am reușit să ajungem
numărul 2 în piață, ca cea mai
vândută mașină, ceea ce pentru o
marcă niponă într-o piață europeană
este un lucru extraordinar.
Ce să spun, cred că un alt lucru
important este tenacitatea de care

am dat dovadă în toată cariera mea.
Niciodată nu m-am lăsat
impresionată sau doborâtă de
problemele care au apărut. Au fost
atât de multe crize și probabil că vor
veni și altele, dar cu siguranță
întotdeauna am gândit pozitiv și asta
este ceea ce vreau să recomand
tuturor doamnelor din sală.
Întotdeauna gândiți pozitiv, aveți
încredere în forța pe care o aveți și,
cu siguranță, veți trece de toate
obstacolele. Mulțumesc foarte mult.








